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LICHT OP GROEN VOOR 
MILIEUGEZONDHEIDSKUNDE

De onderwijsraad geeft de minister van 
onderwijs en wetenschappen een positief advies 
over de studierichting milieugezondheidskunde 
(MGK). Daarmee is de weg geplaveid voor een 
formele goedkeuring. De voorzitter van het 
college van bestuur, Vredevoogd, verklaarde in
de universiteitsraad nu geen negatief besluit 
meer van minister Ritzen te verwachten. De 
onderwijsraad is diens laatste en veelal 
doorslaggevende adviesorgaan.

De onderwijsraad heeft zich laten over
tuigen door de aangepaste plannen voor 
deze experimentele doctoraalstudie. Eind 
december luidde het oordeel van de raad 
over het oorspronkelijke voorstel nog 
afwijzend. Er zaten hiaten en onduide
lijkheden in, vooral waar het ging om de 
Vereiste voorkennis, het curriculum, de 
eindtermen en de inbreng van de medi
sche wetenschap. De herziene versie is 
aan die kritiek niet volledig, maar “in 
toereikende mate” tegemoet gekomen, 
schrijft de raad nu.
De studie MGK zal interfacultair van 
Opzet zijn, met een mogelijke instroom 
na een propaedeuse geneeskunde, ge
zondheidswetenschappen, (medische)
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’ZWARE’ SECRETARIS
MOET DIENSTEN LEIDEN

De leiding van het ambtelijk apparaat binnen de 
universiteit moet in één hand worden gelegd, die 
van de secretaris. Diens functie zal dus een veel 
groter gewicht krijgen dan tot nu toe. Hij zal een 
buffer moeten vormen tussen college van 
bestuur en de diensten, die niet langer 
opgesplitst zullen blijven in twee 
beheerseen heden.

Dat schrijft het college van bestuur in 
een notitie over de ‘ambtelijke topstruc
tuur van de RL’, die deze week ter advies 
aan de faculteiten en allerlei organen is 
gezonden.
Nu het aantal diensten kleiner wordt als 
gevolg van de reorganisatie in het dien
stenapparaat, meent het college dat er 
geen reden meer is om twee gescheiden 
beheerseenheden te handhaven, de hui
dige beleids- en adviesdiensten (BAD) 
en het bureau en de interfacultaire dien
sten (BID). Bovendien zou het manage
ment van de diensten meer als team 
moeten opereren: “De totale ambtelijke 
top (moet) bij de instellingsstrategie, 
beleidsontwikkeling en -uitvoering be
trokken (worden)”, valt er in de door 
collegelid dr. K. Dittrich opgestelde 
notitie te lezen.
Tegelijkertijd wordt het noodzakelijk 
gevonden dat het college van bestuur 
boven de partijen” zal gaan staan en 

minder “als baas” van de algemene dien
sten optreedt. De afgelopen jaren is dat 
'aatste gemeengoed”geworden, waar
door de diensten en het college teveel 
met elkaar zijn geïdentificeerd. Als op
lossing hiervoor kiest het college nu voor 
een ‘zware’ secretaris, die tegelijkertijd 
directeur van de diensten zal zijn en 
daarmee verantwoordelijk wordt ge
maakt voor de organisatie en de kwaliteit 
daarvan. Waar het bestuur vooral^door 
politieke agenda’s” wordt gedirigeerd 

moet hij het stabiele element in het ge
heel vertegenwoordigen. 

biologie, scheikunde en milieuhygiëne. 
Initiatiefnemer dr. J. Kleinjans denkt al 
dit jaar met de opleiding te kunnen be
ginnen. Volgens hem is haast geboden 
omdat ten minste twee andere universi- 
teiten plannen voor concurrerende op
leidingen zouden hebben.
Als de goedkeuring voor MGK wordt 
verleend ligt de weg ook open voor het 
beoogde (aan de studierichting gekop
pelde) onderzoeksinstituut. Daarvoor is 
PNL-subsidie bij de Provincie Limburg 
gevraagd. Zolang onduidelijkheid heer
ste over de ministeriële toestemming 
werd het besluit daarover echter aange
houden.
Wammes Bos 

voor de ‘secretaris van het college van 
bestuur’ het laatste uur heeft geslagen; 
hij zal voortaan ‘secretaris van de uni
versiteit’ worden. Gezien de zwaarte 
van de functie zal hij zich mogen laten 
assisteren door twee adjuncten, een voor 
het terrein van de beleidsontwikkeling, 
de ander voor de administratieve coör
dinatie. De diensthoofden van twee 
nieuw te vormen diensten, respectieve
lijk ‘Instellingsstrategie’ en ‘Secretaria
ten en juridische zaken’, komen in aan
merking om deze functies te vervullen. 
Het voorstel voor een nieuwe ambtelij
ke topstructuur komt precies drie maan
den nadat bekend is geworden dat de 
huidige secretaris, drs. B. Niessen, zijn 
functie aan het eind van dit jaar neer zal 
leggen. Daarmee lijkt de weg vrijge
maakt te zijn voor een constructie die 
gedurende zijn bewind onmogelijk was, 
om de eenvoudige reden dat hij er niets 
van wilde weten. Niessen vatte zijn taak 
strikt op als secretaris van het college en 
was uiteindelijk slechts bereid om het 
directeurschap van een klein deel van de 
diensten op zich te nemen, maar zeker 
niet van het apparaat als geheel. Waar 
bij andere en veelal grotere universitei- 
ten de secretaris wel de scepter over alle 
centrale diensten zwaaide, moest daar
om bij de RL de post in tweeën worden 
geknipt en een aparte ‘coördinator’ 
worden ingehuurd. Dat is in september 
1988 ir. H. Fekkers geworden.

Wammes Bos
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Eerste Kamer
akkoord met Inhoud

OV-jaarkaart
De Eerste Kamer heeft dinsdag inges
temd met de OV-studentenkaart. Vol
gens de ministers Ritzen (onderwijs) en 
Maij-Weggen (verkeer) is de daadwer
kelijke invoering ervan alleen nog af
hankelijk van de bereidheid van de on
derwijsinstellingen om hun aanvangstij
den te wijzigen. Afspraken hierover 
dienen vóór 1 juli rond de zijn, anders is 
de OV-kaart voor studerenden alsnog 
van de baan.
Ritzen en Maij-Weggen hebben dinsdag 
nog een paar spannende uurtjes in de 
senaat moeten doorstaan alvorens zij 
definitief het groene licht kregen voor de 
OV-studentenkaart. Bij de aanvang van 
het debat was al duidelijk dat het CDA 
instemde met het wetsvoorstel. De frac
ties van VVD, D66, Groen Links en 
klein rechts waren echter tegen. Alles 
hing af van de PvdA, die verdeeld was en 
dat ook bleef tot en met de stemming. Pas 
op dat laatste moment mocht Ritzen 
merken dat hij de steun van voldoende 
partijgenoten had om verzekerd te zijn 
van een meerderheid in de Eerste Ka
mer. Uiteindelijk hebben 40 senatoren 
voor en 28 tegen het wetsvoorstel ge
stemd.
Minister Ritzen hield de senatoren twee 
argumenten voor om de OV- jaarkaart 
voor studenten door te zetten. In de eer
ste plaats zou de invoering van de OV- 
kaart een aanzienlijke vereenvoudiging 
van het stelsel van studiefinanciering 
betekenen. Het huidige systeem van reis
kostenvergoedingen brengt namelijk een 
grote uitvoeringslast met zich mee en is 
bovendien uiterst fraudegevoelig. Daar
naast verdedigde Ritzen zijn ‘educatieve 
overwegingen’: de studenten worden 
gemotiveerd om van het openbaar ver
voer gebruik te maken, zodat zij ook na 
het afstuderen de auto hopelijk zullen 
laten staan.
Behalve de instemming van de Eerste 
Kamer, ontbraken alleen nog concrete 
afspraken over de wijziging van de aan- 
vangsuren van universiteiten, hogescho
len en mbo-scholen, zo zei de bewinds
man. Die aanvangsuren moeten aange
past worden om de ochtendspits te ont
lasten, want juist rond dat tijdstip hebben 
de Nederlandse Spoorwegen te kampen 
met een ernstig tekort aan materieel. 
Volgens Ritzen gaat het daarbij slechts 
om ‘marginale’ aanpassingen van ten 
hoogste een half uur vroeger of later. 
De NS hebben inmiddels een begin 
gemaakt met het regionaal overleg met 
de betrokken onderwijsinstellingen. Het 
gaat om instellingen in de 24 plaatsen 
waar de ergste knelpunten worden ver
wacht. Aan het eind van deze maand zal 
duidelijk moeten zijn of verder overleg 
zinvol is en in dat geval worden ook de 
instellingen in de overige 45 knelpunten 
bij de gesprekken betrokken. Per 1 juli 
dient dan bekend te zijn of het overleg 
over de aanpassing van de aanvangstij
den daadwerkelijk succes heeft.

Jos Dohmen/HOP
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IPSER

Deze maand tekent het bestuur van de medische 
faculteit een samenwerkingsovereenkomst met 
IPSER, het Instituut voor psycho-sociale en socio- 
ecologische research. Opmerkelijk, want enkele 
maanden geleden werd de toegevoegde waarde van 
het instituut voor de faculteit nog nauwelijks gezien. 
Maar IPSER heeft potentie. Onder andere dankzij een 
forse provinciale subsidie krijgt het psychiatrisch 
onderzoek binnen dit instituut een flinke impuls. En 
dan is er nog de beoogde samenwerking met de World 
Federation for Mental Health, een belangrijk 
adviesorgaan van de Verenigde Naties.

Aio’s

De kwaliteit van de aio-opleidingen aan de RL is ver 
beneden peil. Dat heeft de aio-vereniging AVRL ge
constateerd in een zojuist verschenen rapport.

Vanaf 12 mei worden de jaarlijkse universitaire 
verkiezingen georganiseerd. Dit jaar gaat het om 
’kleine verkiezingen’, omdat alleen de 
studentengeledingen in alle raden vernieuwd moeten 
worden. In de speciale verkiezingsbijlage nemen alle 
kandidaten de gelegenheid te baat om hun plannen 
voor het komende jaar te ontvouwen. Wie geen zin 
heeft al die schone voornemens te lezen kan altijd nog 
het leukste smoeltje uitzoeken om haar of hem zijn 
stem te schenken.
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‘Speleo Nederland’, heet de vereniging van mensen 
die het voornamelijk onder de grond zoeken. De 
afdeling Zuid-Limburg is het meest ervaren en actief 
en RL-studenten hebben daarin een groot aandeel. 
Twee van hen, inmiddels afgestudeerd, zochten het 
met elf Nederlandse en Belgische collega’s niet alleen 
diep, maar ook ver: men vloog naar de Filippijnen, 
alwaar men een gatenkaas aantrof.



Stage bewegingswetenschappen. Voor een 
tilexperiment zoek ik nog enkele — 
proefpersonen (v). Drie sessies, tegen 
bescheiden materiële vergoeding en veel 
dankbaarheid. Truus Winkelmolen, 043- 
616102.

Pas afgestudeerde vrouwelijke arts zoekt 
met spoed woonruimte in Maastricht. Tel. 
618356, b.g.g. 215399.

Bianca, 3e jaars GVO-studente, zoekt 
kamer in een gezellig studentenhuis waar 
samen wordt gekookt, koffie gedronken 
etc. Tel. 040-'1'14'101 (soms 
antwoordapparaat).

Te koop twee salonstoelen (met kussens), 
en een heteluchtoven. 043-611859 (Frank).

Te koop: Heine otoscoop en oplader. Zgan.
Inf. 043-616859, na 18.00 uur.

Studente (20 jr.) zoekt per 1 aug. kamer (in 
studentenhuis) in Maastricht. Ruil mogelijk 
met kamer nabij centrum Utrecht. Bel Els, 
030-941933.

RECHTstreeks: kritisch verder!

Leuke studente uit Groningen zoekt per 1 
juli een kamer in het centrum van 
Maastricht. Mary, 050-717451.

Noteer in je agenda! Woensdag 6 juni 
symposium over reclame in het Mecc. De 
organisatie is in handen van EFM- 
Mercurius.

K: “Aan mij valt ‘s nachts niks te beleven” 
BW167(A)

Rechtswinkel Geuldal zoekt medewerkers 
onder rechten-studenten. Reacties: postbus 
40, 6230 AA Meerssen.

Te koop kaartjes voor Rolling 
Stonesconcert in de Kuip. Bellen tussen 
18.00 u en 19.00 u, 256003.

Lieve SIGMA-leden, de participatiewaarde 
is alweer gestegen, en wel tot fl. 9,21. 
Droom maar lekker! Boris.

Wil je een adressenboek vol internationale 
contacten en een mond vol vloeiend 
Spaans? Pak je rugzak in en bel 010- 
4763533 voor avontuurlijk Spaans in 
Spanje.

Welke kamer in een klein, rustig 
studentenhuis in Maastricht is op zoek naar 
een bewoonster (2e jaars)? Bel 
Hannemarie, 04970-15470.

Minolta X-700 Kb camera met zoom 35-70 
en macro plus flitser en tas. Alles als nieuw 
f800,- Tel. 043-475758.

Te koop staand Fins weefgetouw 
(Varpapuu). Weefbreedte 100 cm met 
contra-marche. Nooit gebruikt. Tel. 045- 
318721.

Redactie Nieuwsbrief van NSEM is 
dringend op zoek naar nieuwe leden. Bel 
gerust voor informatie 254309 (Therèse) of 
kom langs op de NSEM-kamer!

Sauriërs wordt coach tijdens de 
introductie!! Geef je op en haal je 
stuurexamen.

Te koop: mooie Citroën AX, mei ’88 
47.000 km, kleur rood, 043-612794.

Ter vervanging van de zonder toestemming 
van de huisbaas van de muur in de gang 
afgevoetbalde telefoontikker zoeken wij 
een nieuwe telefoontikker. 043-210646.

Ik heb 3 kaarten voor concert Rolling 
Stones op 21 mei, maar wil deze ruilen 
voor het concert van 19 mei te R’dam. Tel. 
043-217828, na 18.00 uur.

Jawel hoor, eindelijk is het weer zover! Op 
9 juni wordt Koko’s gigantische eindfeest 
gehouden in Sporthal Randwyck met 
optredens van o.a. The Boston Tea Party en 
Herman Brood. So let’s party!

Met spoed gevraagd: alt- of tenor- 
SAXOFONIST voor gezellige bossa-blues- 
pop-coverband. Repetitie op 
maandagavond; sporadisch optreden. Bel 
nu en blaas mee! Eric 252292, Scheltus 
882292 (210834).

Te koop: kleuren TV en ZW-TV Groot 
beeld 043-437038. •

Bel 01621-12541 als je een kamer weet 
voor Rein Bouwens, derde jaars GW, 
z.s.m. of per 1 juli!!

D.A.M. Quasripara is haar schild kwijt.

Dóór de pléé!

Wil je meer weten over je mogelijkheden 
als jurist op de arbeidsmarkt? Welke 
vakken onmisbaar zijn? Welk studietempo 
is vereist? Schrijf je in voor het landelijk 
congres Jurist en Werk. Traditioneel 
juridische beroepen, overheid en 
bedrijfsleven komen aan bod in fora (met 
o.a. Remmelink, Asscher, Alberdink 
Thijtn, Michiels van Kessenich), 
workshops en Juridische Beroepengids. Dit 
alles voor fl.35,- op 1 juni te Leiden. Let op 
de groene folders en posters.

Goedkope aktieve vakanties van GET- 
travel: individuele kanotochten, 
groepskanotochten, wandelvakanties en 
combivakanties. In Frankrijk, Zweden, 
Oostenrijk, Turkije. Vanaf 7 dagen voor f. 
175,-. GET-travel, 030-315271. Lid SGR.

Appartement in onderhuur aangeboden. 
Periode half juni tot en met half november 
1990. Tel. 043-611103.

Geneeskunde studente zoekt lotgenoten, 
geïnteresseerd in alternatieve 
geneeswijzen, die co-schappen (gaan) 
doen. Bel Majorie 030-948689.

Alex - now I know how Joan of Arc felt as 
the flames rose to her roman nose and her 
hearing aid started to melt - Nicole.

I am still desperately seeking!! heb je per 1 
juni/juli/aug. een kamer vrij (max. f375,-) 
bel dan 09-3212455494 en vraag naar 
Harm.

Stichting BUBU, verhuur van bestel/ 
personenbusje f45 resp. f50 p.d. f0,30 per 
km eerste 100 km vrij. Prijzen excl BTW 
en brandstof. Bel 211048/256162 (bij 
voorkeur na 17.00 uur).

Te koop: vrijstaand woonhuis in Eijsden; 
b.g.: woonkamer, keuken, hal; Ie verd: 3 
slaapk., badkamer, 2e verd: 1 slaapk., 
bergruimte. Geheel geïsoleerd, dubbel glas, 
ruime tuin, garage. Prijs op aanvraag. 
04409-3602.

Tennispartnerfs) gezocht; tennispark 
Dousberg, wek. na werktijd. Bel: Marty 
Heuvelman. 887486 of na 18.00 uur 
04409-2317.

Te koop: fietstassenset (3-vaks achtertas, 
stuurtas en voortas) merk Walker, voor 
trekkers, f50,-, lichtgew. aluminium 
bagagedrager voor voorwiel f40,-. Tel. 
043-638480.

Te koop 2 kaarten Rolling Stones d.d. 21 
mei Rotterdam Maas eretribune. Prijs 
n.o.t.k. Tel. 043-432352 of 043-253495 
(Rene)

Te koop: Mazda 626 (1980) LPG. Fl. 350,- 
Tel. 045-257282 

10 mei: buiten heerst een tropisch klimaat, 
in de Dominicanerkerk zoekt men 
verfrissing! Liveband + 
Marlborodiscoshow samen met lekker koel 
bier: feestelijk vertier!!

Derdejaars economiestudent zoekt per juli/ 
aug. kamer in Maastricht. Bel Tom, 053- 
338648.

Medewerker FdG zoekt dringend 
woonruimte. Max. f700,-. Tel. 882293/ 
882251 werktijden.

Te koop gevraagd F.I.S. boeken LM. 2e 
jaar. 093211-722856 (Paul).

They ‘re back. De VGT-uittreksels 
propedeuse economie f12,50. 093211- 
722856. Peter en Paul.

Heb je behoefte aan verhuisdozen? Gratis 
af te halen bij Maryn, Kasper en Elis, Grote 
Gracht 26.

In onderhuur aangeboden: kamer vlakbij 
centrum, ong. 14 m2, f370,- van 1 juli tot 1 
januari 1991. Bel 438394 (Jaap).

Te huur: vanaf ca. augustus aanstaande 
VRIJSTAANDE RUIME WONING te 
Bemelen. 4 slaapkamers, studeerkamer, 
garage, tuin. Huurprijs ca. f1200,-/maand 
excl. Te bevragen onder tel. 04459-2296 na 
20.00 uur.

f100,- beloning voor degene die ons een 2- 
persoons appartement/flatje/etage in 
Maastricht bezorgt. Uiterlijk per 1-9. Bel 
0932-11721701.

Gemeubileerde kamer te huur; f310,- p.m. 
1 juli ’90 - 1 jan. ’91 (evt. langer); tel. 043- 
252455 (Joost).

Zomerkursus Spaans f615,-. 2 weken 
Barcelona juli/augustus incl. verblijf en 
lesmateriaal. Bel 030-870658/885044

Te koop in Maastricht-Heugem. 
Komoeljeweerd 34, tel. 610397. Zeer 
energiezuinige hoekwoning in rustige, 
kindvriendelijke woonbuurt met vrij 
uitzicht. Kavel 225 m2. Geheel v.v. 
vloerverwarming, 4 kamers en ruime 
zolder. Garantie en subsidie overdraagbaar, 
f169.000,- k.k.

Paarltjes vóór dinsdag 16.00 uur via bovenstaand rooster inleveren bij de redactie. Maximaal één Paarltje per persoon of onderwerp. 
Tarief: f 2 50 per regel (32 lettertekens), vooraf contant of per girobetaalkaart te voldoen.
Paarltjes van studenten en personeelsleden worden gratis geplaatst, tenzij zij een commercieel doel beogen (bijverdiensten of 
bijeenkomsten waar entree wordt geheven).

T.k. mooie Volvo 244L bj. 1977 met LPG- 
installatie. APK gekeurd tot januari 1991. 
Prijs f1250,- Inl. 043-887439.

Studente zoekt kamer in Maastricht. Tel. 
043-252036.

Proefpersonen gevraagd voor 
pijnonderzoek (max. 45 min) Vergoeding 
f10,- Bel snel! Mariëlle: 614507. B.g.g. 
Pietemel: 479821.

Het gezondheidsinfonnatiecentrum zoekt 
nieuwe actieve studenten/medewerkers. Op 
21 mei is er een voorlichtingsbijeenkomst 
van 20.00 tot 21.00 uur in de Spiegelzaal. 
Voor info, bel 614187.

Te koop dubbel woonhuis met tuin omg. 
Orleansplein/AZM. Cv, onderkelderd. 
Onderhoud goed. Prijs f257.000,- Inl. 
tussen 19.00 en 21.00 uur, 043-475427.

Swahili leren? Bel 253897/216539.

“Tam-Tam” CD-verhuur. Nu al meer dan 
1300 CD’s. Elke maand minstens 50 
nieuwe titels. Minimaal 75% van de CD- 
top 100. Oude Tweebergenpoort 7A, 
Maastricht (nabij Vrijthof). Tel. 256726.

Geachte juristen, Solo met MSDOS, stem 
dan Rinoceros. CC

Afstudeer cq dispuutsfeesten en borrels? 
Bel Sociëteit Xaviera. Tel. 211400, 
Michiel.

Voor kleine of grote kamerverhuizingen 
bellen naar 04409-2324. Kosten 62,50 in 
Maastricht of omgeving.

Huur: kamers in Venlo 077-545456.

Hai mooie Arabier, je bent lief! Je mallerd.

Train(st)er gezocht voor Ie en 2e klasse 
spelend dames volleybalclub. Tegen 
vergoeding. Trainingsavond woensdag 
20.30-22.00 uur (De Heeg). Inlichtingen 
043-611366 of 215343.

Brood, daar zit wat in! Koko’s eindfeest 9 
juni Sporthal Randwyck.

Ik zoek een kamer in studentenhuis eindje 
uit centrum. Beloning: exclusieve picknick 
met monchoutaart aan de Maas. Bellen, na 
21.00 uur, Anita 255644.

Te koop laboratoriumjas, maat 46. Bel 
Marjan 218595.

Te koop: bankstel 3-zits en 2 fauteuils, 
kleur groen, prijs f300,-. Tel. 043-217785.

Te koop ronde marmeren eettafel (diameter 
1.30m), 6-hoekige zuil. Prijs f750,-. Tel. 
043-478239.

Kokkepel en Plutarchus bedankt voor een 
geweldig toernooi. Southern Comfort.

Studenten gezocht voor onderwijs- 
adviescommissie in FdG. Voor meer

Cursus 
Italiaans

in Malcesine, 15 dagen, 
incl.verblijf in villa met 

ontbijt ƒ 695,- 
Bel Stichting ALCI, op 

werkdagen tussen 18-22 
uur, tel. 030-735912 

Partner Consult
Adviesbureau voor partnerkeuze in Zuid- en Oost-Nederland 

voor het Acad., H.B.O., of vergelijkbaar ontwikkelingsniveau

U hebt het druk, fijne vrienden en interessante hobbies maar .... u mist die 
ene vaste partner. U kiest niet voor toeval, wel voor doelgericht zoeken. 
Pamet Consult kan u daarbij helpen. Wij zijn erkend door de Raad van 
Toezicht van WVC.
Voor informatie of aanvragen van brochure, bel: Mw. Schiks 045-740088.

informatie: kijk achterin deze Observant 
of bel: Natasje 252625, Chris 251095.

Te koop: de ideale vakantiesloep: Volvo 
245 DL stationcar; 1977; APK dec. ’90; 
trekhaak; LPG-onderbouw; lederen 
interieur etc, slechts f2000,-. Bel 09- 
3241810269 (Roel).

Jong stel zoekt zo spoedig mogelijk 
appartement, studio of etage in Maastricht. 
Huur tot ong. f700,-. Bellen naar 04409- 
4239 (na 15.00 uur).

Rechtenstudent zoekt DAF. Defekt geen 
bezwaar. Bel Jurgen 631406.

STUDIEBEGELEIDING prop.rechten 
blok 1.4 onrechtmatig gedrag. Ervaren 
repetitor te Maastricht geeft gerichte 
begeleiding met het oog op toets 8 juni 
a.s. Kleine groep. Eerste bijeenkomst 21 
mei, 19 uur. Zes bijeenkomsten van 3 uur, 
f20,- per uur. Voor herkansingen in 
augustus vanaf 2e week juli toetsgericht 
repeteren van alle prop blokken. Inl. en 
aanm. tel. 04407-2540.

Nog enkele proefpersonen gevraagd voor 
geneesmiddelenonderzoek. Een 
vergoeding is voorzien. Inlichtingen op 
888550/888553.

Gezocht woonruimte in Maastricht, in de 
nabijheid van het centrum. Harold 043- 
212645.

Te koop: Erres kleuren TV 56 cm 
beeldbuis, afstandsbediening. Izgs! Incl. 
standaard op wieltjes, f410,- 043-257615.

Gezocht per 1/6 (7 mand) ivm tijd, baan 
RL, kamer of huis, (onder-)huur, liefst 
gemeub. tot ca. f350,- in of rond centrum 
Maastricht. 050-139336.

Te koop Philips stereo combinatie.
Platenspeler, tuner cass. ree. 2x30 Watt. In 
goede staat, vraagprijs f225,-. Bel Mattys, 
tel. 618452.

Te koop: kaartje Tina Turner voor 24 juni 
1990 in het Mecc. Tel. 887377.

Te koop: gezichtsbruiner, zo goed als 
nieuw, f80,-. Tel. 253879.

G. call me easy, say I’m strong, love me 
my way, it aint wrong! T.

Gezocht lift naar Parijs, vertrek 24 mei, 
terug 27 mei vanuit Maastricht. Tel. 
618707 Marielle en Hanny.

Ruilen: aangeboden 2 kaarten Stones 
concert 31 mei Keulen. Gevraagd 2 
kaarten Stones concert 30 mei Keulen. 
Kantooruren 887310, ‘s avonds 256503.

Attentie! Noteer in je agenda: op 
woensdag 6 juni een feest van Lucifer op 
de Veronica-boot.

Nicole to power! Campaign supervisor 
Alex!

Boekhandel \
DE TRIBUNE-\

I Kapoenstraat 8
j 6211 KW Maastricht \
Telefoon (043) 251978 \ 

A hike?! Why should I take a hike? You got 
a ride from a coyote, and I prefer 
Roadrunners. Miep miep!

Wie heeft maandag 7 mei op Randwyck 
mijn zonnebril gevonden: bruin gevlamd 
montuur, groene glazen (en krassen). Tel. 
255563 (Marjolijn).

AIESEC, ‘s werelds grootste 
studentenorganisatie (70 landen, 570 univ.) 
zoekt gemotiveerde Ie of 2e jrs ec.stud. 
voor haar locaal comité. Haal op de Aiesec- 
kamer (TS 53, 0086) een informatieboekje 
en meld je aan voor 23 mei.

Een kritische stem hoeft niet links te zijn. 
Zorg voor een frisse, vernieuwende wind 
door de economische faculteit. Stem 
vrijzinnig democratisch, stem lijst 4, VDB.
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Gamma-groepen mogen voorlopig blijven

BESTUUR MEDISCHE FACULTEIT 
INSCHIKKELIJK BIJ MOTIES

Met een voor velen verrassende soepelheid heeft 
het bestuur van de faculteit der geneeskunde op 
voorstel van de raad een flink aantal wijzigingen 
in de reorganisatienota aangebracht. De 
belangrijkste amendementen betroffen de 
nieuwe OBP-norm en de positie van een drietal 
alfa/gamma-vakgroepen in de faculteit. De nota 
is nog niet vastgesteld; de raad zal er in ieder 
geval nog één keer over vergaderen. Het 
wachten is intussen op een uitvoeringsplan 
waarin concreet zal worden aangegeven waar en 
hoe er bezuinigd gaat worden. Formeel ligt er 
pas een raadsbesluit over de reorganisatie als 
het uitvoeringsplan is goedgekeurd, deelde het 
faculteitsbestuur mee.

vergadertijd. Een voorstel om de oor
spronkelijke uitgangspunten enigszins 
overeind te houden door in de passages 
over de koers van de faculteit de extra
murale profilering wat zwaarder aan te 
zetten, werd door het bestuur van harte 
omarmd en zonder noemenswaardige 
discussie aangenomen. In dezelfde lijn ' 
werd gereageerd op voorstellen van de 
studenten om het technologische en 
medisch-biologische accent in de oplei
ding niet de overhand te laten krijgen. 
Wederom verzette het bestuur zich niet 
tegen een wijziging in de tekst die erop 
gericht is voldoende aandacht vooronder 
andere de ethische en gedragsweten
schappelijke invalshoek te garanderen. 
Er diende alleen nog nagedacht te wor
den over de precieze bewoordingen 
waarin men dit streven zou moeten gie
ten, verklaarde het bestuur.

Inmiddels zijn ook de reacties op de 
bestuursvoorstellen binnen van een paar 
andere niet onbelangrijke organen in 
faculteit en universiteit. Zo diende het 
college van bestuur een lijstje met tame
lijk kritische vragen in. Een daarvan 
betrof de precieze consequenties die de 
voorstellen voor het personeel zullen 
hebben, een kwestie waarover het be
stuur noch de directeur tot nu uitsluitsel 
hebben gegeven. Een andere vraag be
helsde de verhouding met gezondheids
wetenschappen. Waarom wordt er niet 
meer gerept van samenvoeging tot een 
faculteit, vraagt het college zich af.
Ronduit negatief over de gevolgde pro
cedures rond de reorganisatie (en deels 
ook over de voorstellen zelf) toont zich 
de facultaire medezeggenschapscommis
sie (MC). Hoe is het bijvoorbeeld moge
lijk dat in zo’n snel tempo zo’n enorm 
tekort heeft kunnen ontstaan, wil de MC 
weten, en wie is daarvoor verantwoorde
lijk? “Verantwoordelijke bestuurders 
mogen niet buiten schot blijven” voegt 
men daar dreigend aan toe. Kritiek is er 
ook op de “geheimzinnigheid zonder 
geheimhouding”, waarbij vóór de publi- 
katie van het rapport al selectief mensen 
geïnformeerd zouden zijn, terwijl hier 
en daar personeelsleden al halve ontsla- 
gaanzeggingen zouden zijn gedaan door 
‘leidinggevenden’. Leden van het be
stuur zouden met aftreden hebben ge
dreigd om aanpassingen in de voorstel
len te bewerkstelligen, schrijft de MC, 
die zich daarom ernstig afvraagt of be
stuur en directeur wel in staat zijn om een 
proces als deze reorganisatie tot een goed 
einde te brengen.
Een reactie van de directeur, de directe 
gesprekspartner van de MC, op deze 
aantijgingen was nog niet te verkrijgen; 
dat antwoord komt pas volgende week.

Wammes Bos

RL praat met 
Japanse universiteit 
over samenwerking
De Rijksuniversiteit Limburg en de 
Japanse Teikyo University Group on
derzoeken de mogelijkheden om te gaan 
samenwerken. De Teikyo Group, .die 
diverse universiteiten en colleges in 
Japan, de Verenigde Staten en het Vere
nigd Koninkrijk beheert, opent volgend 
jaar een dépendance in kasteel Vliek in 
Ulestraten. Daarin worden voorlopig een 
junior college (propedeuse-opleiding) 
voor Japanse meisjes ondergebracht en 
een internationaal cultureel centrum voor 
jongeren.
Professor Shoichi Okinaga, grondleg
ger, eigenaar en president van de Teikyo 
University Group, heeft tijdens een re
cent bezoek aan Maastricht de eerste 
besprekingen gevoerd over een mogelij
ke samenwerking met de RL. Het con
tact was tot stand gekomen door bemid
deling van de scheidende commissaris 
der koningin dr. J. Kremers. Deze heeft 
vorig jaar ook bemiddeld bij de komst 
van Teikyo naar Ulestraten. Okinaga, 
die uit een schatrijke Japanse familie 
stamt, heeft kasteel Vliek gekocht om 
het ”tot de laatste steen” in de oorspron
kelijke staat te restaureren. Daarnaast 
verrijzen nieuwe gebouwen voorde huis
vesting en het onderwijs van tweehon
derd Japanse meisjes die twee jaar naar 
Ulestraten komen om er een undergra- 
duate-opleiding te volgen en kennis te 
maken met de Europese cultuur. En 
passant heeft Okinaga vorig jaar ook nog 
de golfbaan in Voerendaal gekocht.
Okinaga zei bij zijn bezoek aan Maas
tricht dat hij plannen heeft de school in 
Ulestraten verder uit te bouwen. De 
universiteit heeft bij monde van rector 
magnificus prof. F. Bonke al de helpen
de hand toegestoken. „We zouden bij
voorbeeld Japanse studenten een deel 
van hun medicijnenstudie hier kunnen 
laten volgen,” aldus Bonke. De Teikyo 
universiteit (een van de vierhonderd 
universiteiten in Japan) telt een medi
sche faculteit, die volgens informatie 
van de Japanse ambassade behoort tot de 
top-tien medische opleidingen in het land. 
Verder heeft de universiteit faculteiten 
Farmacie, Liberal arts, Economie en 
Recht. De pas opgerichte technische 
faculteit heeft nog geen graduate-oplei- 
ding. In de Verenigde Staten heeft Oki
naga de laatste jaren drie particuliere 
universiteiten gekocht: Salem, Loretto 
Heights en Westmar. In Engeland bezit 
de groep de Teikyo University in Dur
ham en een high school in de buurt van 
Londen, waar behalve Japanse ook 
Engelse kinderen welkom zijn.
Winstbejag in het onderwijs is Okinaga 
vreemd, verzekert hij: „Wij werken 
volledig op non-profit basis. Mijn grote 
doel is jongeren over de hele wereld 
meer begrip voor eikaars cultuur bij te 
brengen via internationaal onderwijs.” 
Dat hij in Ulestraten is neergestreken 
voor de vestiging van het nieuwste on
derdeel van de groep, heeft volgens 
Okinaga verschillende redenen: „Ik vind 
het landschap mooi en economisch ge
zien is het ook interessant een oud ge
bouw te kopen om het te restaureren. 
Verder ligt het precies op de kruising van 
drie landen, wat van groot belang is voor 
de kennis van Europa die ik de studenten 
wil meegeven bij de nadering van 1992. 
Ook de ontwikkelingen in Oost-Europa 
zijn van hier uit goed te volgen, maar 
onze volgende vestiging hopen we toch 
in een Oosteuropees land te kunnen 
openen.”

Jacques Herraets

I

BI 4 Mei 1990:
hek van de Dam
Wanneer ik op 4 mei ‘s avonds thuis ben, kijk ik meestal rond acht uur 
naar de televisie vanwege de dodenherdenking.
Iedereen met directe of indirecte persoonlijke herinneringen aan 1940- 
45 heeft zijn eigen oorlog. De mijne speelt zich vooral af in mijn tiende 
levensjaar, grotendeels in Den Haag en de laatste maanden in Graft, 
Noordholland. Het is het jaar van de Hongerwinter. Ik heb ik die tijd 
zeker niet de meest uitzonderlijke, tragische of emotionele gebeurtenis
sen meegemaakt. Genoeg echter om tot een unieke generatie met 
unieke ervaringen te behoren.
Herdenking van de doden van toen, in een Nederlanders verenigend, 
ceremonieel kader, voldoet voor mij aan een diep liggende behoefte, 
die overigens lang niet altijd in mijn gewone leven aan de oppervlakte 
komt. Tot enige jaren terug zond de televisie rond acht uur op 4 mei 
beelden uit van de herdenking op de Waaldorpervlakte bij Den Haag. 
De plechtigheid daar was, en is ongetwijfeld nog, indrukwekkend. Een 
plek verbonden met gefusilleerde landgenoten, de klok luidend en in 
rust, de erewacht, het ruime landschap, twee minuten stilte die 
beklijven omdat zingende merels ze doorbreken, weinig gezagsdragers 
en meest anonieme, maar duidelijk betrokken defilanten die bloemen 
neerleggen.
Deze sobere bijeenkomst is al enige jaren niet goed genoeg meer om 
de kijkers te behagen. Thans ontwaren wij op ons beeld de nationale 
plechtigheid bij het nationale oorlogsmonument op de Dam. Misschien 
vraagt de hoogheid van staat dat op 4 mei ergens een ceremonie wordt 
gehouden waar de koningin, de hoogheden, de minister-president, 
gewone en gevolmachtigde ministers, de chefs van staven, de commis
saris van de koningin en de burgemeester voorop lopen. Het kan mij 
niet schelen dat men er eventueel beelden van op het journaal laat zien. 
Bespaar mij echter om precies acht uur dit over-geprotocolleerde, 
slecht uitgevoerde, afstandelijke, in zijn opzet en registratie onwaar
achtige ritueel. Ja, natuurlijk kan ik de knop omdraaien. Het is slechts 
één keer per jaar, 4 mei acht uur, zodat dat argument niet telt. .
Met het woord onwaarachtig moet ik voorzichtig zijn. Op bijvoorbeeld 
de mensen die als oorlogsslachtoffer een krans leggen, op veteranen 
van de oorlog is het niet van toepassing. Bovendien past het mij niet 
andermans gevoelens van buitenaf te veroordelen. Vandaar dat ik 
schrijf, in opzet en registratie onwaarachtig. Het evenement is een 
akelig voorbeeld geworden van wat Eco neo-televisie noemt. Een 
wijze van organisatie van onze verbeelding waarbij de televisie niet be
scheiden aanwezig is om de werkelijkheid te registreren, maar zelf deel 
van de werkelijkheid is geworden, deze in de registratie een geregis
seerde vorm geeft, en zelfs duur en ritme van gebeurtenissen bepaalt. 
Daardoor krijgt de dodenherdenking de status van een verplicht item in 
het nieuwe heiligheidspakket dat onze borst van trots doet zwellen en 
onze tranen op hun tijd doet stromen. In één weekend de dodenherden
king, het Eurovisiesongfestival, en kampioen Ajax op het bordes van 
de stadsschouwburg.
De dodenherdenking 1990 had in dit opzicht veel te bieden aan 
vakmanschap. Zo was er een prachtige trailer, een verwijzing naar wat 
men nog dezelfde avond op Nederland 2 kon zien. Jip Wijngaarde leest 
een gedicht van Hoomik. Binnenkort in dit theater, blijf kijken 
mensen. Jip Wijngaarde speelt Anne Frank. Een jonge actrice speelt in 
eén televisiedrama naar een film naar een toneelstuk over een dagboek 
uit de oorlog. Dat moet nog aardig meegevallen zijn zo net las Anne 
Frank nog een mooi gedicht voor. Dan zitten we gelukkig zo ver af van 
waarachtige gevoelens, dat vanavond op de Dam en het straks voor de 
buis geen emotionele rotzooi wordt.
Briljanter nog dan deze trailer was een van de cliffhangers: verwijzin
gen naar de spannende gebeurtenissen die in de toekomst in de nooit 
eindigende serie over oorlog, koningshuis en hoogheid van staat in de 
volgende episoden nog zullen plaatsvinden. Neen, ik bedoel niet het 
eind van de toespraak van Drs. R. Lubbers, minister-president. Hij zag 
kans daarin de dodenherdenking in een ruim kader te plaatsen, 
namelijk de vereniging van Europa. Wat was dat, Ruud zo maar eens 
even een hoge vlucht der gedachten, gewoon slechte smaak, of een 
onverholen dreigement met de rampspoed van komende verenigde 
Europa’s. In ieder geval, mijn oorlog is niet de zijne.
Het absolute hoogtepunt was echter een close-up van naar ik aanneem 
Prins Willem Alexander, verkleed als, naar ik eveneens aanneem, 
marine-officier. Toen een aantal oudere dames en heren, waardig en 
kennelijk met ervaring, kransen legden namens groeperingen als het 
Auschwitz-comité en de vrouwen van Ravensbruck, vond de regisseur 
die grijze hoofden zo saai dat hij inzoomde op het prinselijk gelaat. Ik 
had het meteen door: neo-televisie op zijn best.
Echt leuk en spannend is het pas op de Dam bij troonsbestijgingen en 
koninklijke huwelijken. Wat is dan mooier, deze huwbare jongeman te 
doen oplichten met het Paleis en de Nieuwe Kerk op de achtergrond.
Ja, eens, lieve kijk- en luistervrienden, zal hij er weer staan, bij een nog 
feestelijker gelegenheid.
Nog een puntje van kritiek: de uitvoering was soms ronduit slecht. Te 
weinig geoefend, denk ik. Het schrijden van de hoogheden lijkt nog te 
veel op een spring dance van stijve harken. Het optreden van de chefs 
van staven schreeuwt om strafexercitie. Vooral die rechts uit de flank 
aan het begin, abominabel. En Foei, mevrouw d’Ancona niet zo ruw de 
gevolmachtigde minister omverlopen, alleen omdat hij u niet liet 
voorgaan.
Alles bij elkaar genomen, slechter uitgevoerd, maar minder langdradig 
en luidruchtig dan het songfestival. Minder spontaan, maar opvallend 
waardiger dan Ajax op het balkon.
Ik ben niet kwaad of verdrietig. Bij kitsch, het boze in de kunst en de 
moraal, schieten woorden tekort; Het blijft minder leuk voor de 
vrouwen van Ravensbruck en vele anderen. Zij hebben een knop die je 
niet kunt omdraaien.

Hans Philipsen.

Vooral over de door de reorganisatie- 
commissie voorgestelde nieuwe OBP- 
normen, de verhouding tussen weten
schappelijk en ondersteunend- en be
heerspersoneel, was in brede kring ver
ontrusting gerezen. Waar voorheen 
gamma-disciplines konden rekenen op 
0,4 fte OBP op 1 staflid, werd die norm
m de voorgestelde systematiek terugge
bracht tot 0,2. Daarvan zouden bepaalde 
groepen (bijvoorbeeld huisartsgenees
kunde) die nu nog met de oude gamma- 
norm gefinancierd worden, kunnen pro
fiteren. Zij zouden worden opgetrokken 
tot de oude beta-norm, 0,9 OBP per WP- 
er. Op voorstel van een der OBP-fracties 
>s nu bepaald dat enige met name ge
noemde groepen blijvend kunnen reke
nen op een OBP-ondersteuning volgens 
het oude model. De financiering wordt 
gevonden door de algemene beta-norm 
'ets te verlagen.

Een ander punt waar het bestuur met 
groot gemak toegaf aan druk vanuit de 
raad betrof de vraag o/ de vakgroepen 
gezondheidsrecht, economie van de
gezondheidszorg en gezondheidsethiek 
binnen de medische faculteit gehand
haafd zouden kunnen blijven. Deze
vakgroepen bestaan op dit moment uit 
Personeel dat deels door geneeskunde, 
deels door gezondheidswetenschappen 
's aangesteld. Het bestuur suggereerde 
aanvankelijk om de betrokkenheid van 
de medische faculteit bij deze vakgroe
pen te beëindigen. Een motie met de 
strekking om de huidige situatie te con
tinueren werd door het bestuur in de 
richting van een compromis gebogen: 
zolang er geen vacatures zijn blijft alles 
bij het oude, maar zodra die ontstaan zal 
het bestuur er bij de vakgroepsvoorzitter 
°P aandringen dat het personeel in de 
faculteit der gezondheidswetenschappen 
en niet in de medische faculteit zal wor
den ondergebracht. De vakgroepsvoor- 
zitter kan zich daar echter met succes 
togen verzetten; hij behoudt het laatste 
w°ord, gaf decaan Sturmans toe.

Algemeen was de wens van de raad om 
de clustering van de psychologisch/psy- 
ehiatrische vakgroepen niet volgens het 
c°mmissievoorstel (alles bij elkaar) te 
laten verlopen. De gigantische vakgroep 
die dan zou ontstaan werd ongewenst 
geacht. Het bestuur nam de suggestie 
°* * * * ver om de vakgroep medische psycho
logie buiten de fusie te laten.

Ook op het principiële vlak gaf het be
stuur er blijk van over een rubberen 
constitutie te beschikken. Ofschoon er 
binnen de faculteit een stormpje is gere
zen .over de vraag of commissie en be
stuur zich met hun voorstellen niet al te 
Zeer van de basisfilosofie verwijderen, 
eiste deze kwestie in de raad nauwelijks
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Büro Buitenland (1) 
Prof. Geert Hofstede, hoogleraar 
Internationaal Management, is er 
blijkens een artikel in Observant nr. 
30, in geslaagd een stage voor de 
Estlandse student Jörgen Jaanus aan de 
RL te regelen. ‘Want als we op Bureau 
Buitenland moeten wachten, hebben 
we over 25 jaar één buitenlandse 
student. Uit België, wel te verstaan,’ 
meent Hofstede.
Dat de heer Hofstede niet op de hoogte 
is van de activiteiten van het Bureau 
Buitenland kan ik hem niet kwalijk 
nemen, al lijkt het me zacht gezegd 
onverstandig om in dat geval een 
dergelijke uitspraak over dit Bureau te 
doen.
Het lijkt mij echter onwaarschijnlijk 
dat de heer Hofstede niet weet dat 
zowel vorig jaar, als dit jaar een tiental 
studenten van zijn eigen International 
Management programma via het 
Bureau Buitenland een subsidie ten 
behoeve van een buitenlandse stage 
heeft ontvangen. Ik begrijp daarom 
niet hoe de heer Hofstede tot deze 
onzinnige uitspraak is gekomen.

Als de heer Hofstede bedoelt te zeggen 
dat men met Bureau Buitenland, 
bestaande uit één medewerker en een 
parttime secretaresse -want dat is de 
situatie tot op heden- een universiteit 
niet kan internationaliseren, dan heeft 
hij gelijk, al zou ik persoonlijk een 
andere formulering kiezen. Mede 
daarom is de internationalisering van 
de RL gediend met een goede 
samenwerking tussen Bureau 
Buitenland en de faculteiten. Ik denk 
dan ook dat dit doorgaans aardig lukt, 
de Faculteit der Economische 
Wetenschappen inbegrepen. Ook 
vanuit dat oogpunt heb ik me dus 
hogelijk verbaasd over Hofstede’s 
uitlating.

Han Aarts, Bureau Buitenland

Bureau Buitenland (2) 
Ongeveer een maand geleden 
suggereerde ik aan de redaktie van de 
Observant om aandacht te besteden 
aan het feit, dat er gedurende drie 
maanden een Estlandse student aan de 
universiteit te gast is. Na enige tijd 
werd ik bezocht door een mij 
onbekende jongeman die verklaarde 
als free-lance journalist voor de 
Observant te werken. Ik verwachtte dat 
hij zou informeren naar de 
geschiedenis van deze uitwisseling, de 
huidige contacten met Estland, en de 
toekomstplannen in deze. Inplaats 
hiervan vroeg hij, of ik zómaar een 
buitenlander kon uitnodigen, en of dat 
niet eerder op de weg van het Bureau 
Buitenland lag. Ik heb getracht hem uit 
te leggen dat het totstandkomen van 
een internationaal netwerk geen 
ambtelijke taak is, maar een natuurlijk 
gevolg van het feit dat wetenschappers 
nu eenmaal internationale contacten 
hebben. Ten aanzien van de zaak waar 
het om gaat: het contact tussen een 
universiteit uit Nederland en een uit 
Estland, een land waarmee wij in de 
13e tot 16e eeuw via de Hanze nauwe 
commerciële banden hadden, was de 
vraag van deze leerling-joumalist een 
volstrekte misser. Het blijkt nu dat hij 
er niets van begrepen heeft, mijn 
opmerking uit zijn verband gelicht, en 
dat de auteur (in no. 30) het ook nog in 
de aanhef heeft verwerkt. Dit komt 
volledig voor zijn rekening. Als ik iets 
op het Bureau Buitenland aan te 
merken heb weet ik Han Aarts zelf wel 
te vinden; daar heb ik de Observant 
niet voor nodig.

Geert Hofstede, Hoogleraar 
Internationaal Management

Ingezonden brieven voor deze rubriek mogen 
een lengte van maximaal één kantje A4 hebben. 
De redactie behoudt zich het recht voor brieven 
in te korten of niet te plaatsen

Klasien
Er zijn twee soorten vrouwen: 
feministes en burgertrutten. Nee, dat 
heb ik niet zelf bedacht. Ik kijk wel uit, 
voor je het weet heb je gedonder met 
het vrouwennetwerk. Daarom haast ik 
mij te berichten dat deze typologie van 
de vrouwelijke helft van de bevolking 
stamt uit onverdachte bron: Klasien 
Horstman, universitair docente 
Vrouwenstudies in de Faculteit der 
Gezondheidswetenschappen. Het 
onderscheid komt voor in Klasiens 
bijdrage aan Observant van 27 april 
onder de titel Hoedt U voor 
Feministen. Aangezien ik enkele 
bladzijden verder in hetzelfde 
periodiek lees dat “haar vakgebied 
(inmiddels) is geïnstitutionaliseerd en 
geaccademiseerd (sic),” neem ik deze 
nieuwe typologie van vrouwen serieus. 
Feministes en burgertrutten, in die 
twee groepen vallen vrouwen uiteen. 
(Terzijde, ik dacht dat een vrouwelijke 
aanhangster van het feminisme een 
‘feministe’ werd genoemd, maar 
Klasien gebruikt ook voor vrouwen de 
mannelijke vorm. De diepere betekenis 
daarvan ontgaat mij.)

Zelf man zijnde -dat klinkt nogal 
zelfverzekerd, maar ik weet niet hoe ik 
het anders moet zeggen- haast ik mij 
een typologie van mannen toe te 
voegen. Mannen kunnen worden 
verdeeld in macho’s en sukkels. 
Omdat mannenstudies voorzover ik 
weet nog niet zijn geïnstitutionaliseerd 
en geacademiseerd, rijst de vraag 
waarop dit onderscheid gebaseerd is. 
Nu wij het daar toch oyer hebben, die 
vraag kan ook gesteld worden ten 
aanzien van Klasiens onderscheid. 
Daar schuilt een probleem nu Klasien 
ons meedeelt, dat feministes “hun 
tuinbroeken (hebben) vervangen door 
mantelpakjes en naaldhakken,” zodat 
“aan de buitenkant (...) een feminist 
(sic) niet meer te onderscheiden (valt) 
van de gemiddelde burgertrut.” Ziet u 
het probleem? Als katten er niet anders 

' uitzagen dan honden, zouden wij 
waarschijnlijk niet op het idee 
gekomen zijn ze te onderscheiden. Hoe 
weet je nu dat er twee soorten vrouwen 
zijn als je het verschil niet ziet?
Allemaal in het mantelpak en op 
naaldhakken. “Sommigen hebben zelfs 
lang haar,” voegt Klasien toe.
(Terzijde, als je het mij vraagt hebben 
wij aan onze instelling verdraaid 
weinig feministen, want ik zie zelden 
mantelpakken.)

Mijn eigen theorie over mannen 
laboreert, vrees ik, aan hetzelfde euvel: 
het verschil tussen macho’s en sukkels 
kun je, geloof ik, ook niet zonder meer 
zien. Het is trouwens nog erger: je 
kunt het verschil ook niet meer horen. 
Jawel, als zij onder elkaar zijn en een 
paar glaasjes ophebben, willen mannen 
zich nog wel eens een laatdunkende 
opmerking over vrouwen permitteren, 
maar onder invloed van alcohol wordt 
wel meer onzin geproduceerd. In hun 
normale doen weten mannen 
tegenwoordig precies wat zij over 
vrouwen moeten zeggen en, vooral, 
niet zeggen. Macho of sukkel, zij 
wenden in roerende eensgezindheid 
voor te geloven, dat je vrouwen niet op 
hun uiterlijk moet beoordelen. Op 
tuinbroeken zijn zij nooit gevallen en 
op naaldhakken zullen zij dat evenmin 
doen. En wat die mantelpakken betreft, 
die zie je gelukkig weinig. Blijft over 
dat lange haar en dat ligt, het zij 
toegegeven, wat moeilijk.

Ik vat samen: bij mannen kun je het 
verschil tussen macho’s en sukkels 
zien noch horen, hetgeen -ik geef dat 
toe- mijn typologie een wat wankele 
basis geeft. Volgens Klasien ligt dat bij 

vrouwen niet anders. “Wie een gesprek 
begint om het feministisch gehalte van 
iemand alsnog te achterhalen (ik doe 
dat niet dagelijks, maar kom), zal 
merken dat dat lastig is,” zo deelt zij 
mee. Welnu, dàt bericht kan ik uit 
eigen waarneming tegenspreken. Je 
kunt het verschil tussen een feministe 
en een burgertrut wel degelijk horen. 
Een feministe herken je eraan dat zij 
vrouwen in twee soorten verdeelt, 
namelijk feministes en burgertrutten. 
Burgertrutten daarentegen denken dat 
de wereld wat ingewikkelder in elkaar 
steekt, maar daar zijn het dan ook 
burgertrutten voor.

H.F.M. Crombag

Afstudeerneurose
Twee weken geleden luchtte P. van 
Asselt, vierdejaars 
Gezondheidswetenschappen, zijn hart. 
Zijn klacht was dat de FdGW maar wat 
aanrotzooit. Gepulk in de marge. Eerst 
nooit haar best doen om de studie te 
marketen, en als er dan eindelijk wat 
profiel aan de studie wordt gegeven - 
dankzij de ex-studenten, volgens Van 
A.- besluit die malle Faculteit om het 
hele curriculum te veranderen zodat 
‘het veld’ wéér niet weet waar het aan 
toe is. Een rommeltje, verzuchtte Van 
Asselt, want nu moet ik mezélf na m’n 
onderzoeksstage gaan verkopen. 
HADDEN ZE HET ONS MAAR 
LATEN DOEN, was de crux van zijn 
betoog.
Zijn zielig gedram verdient repliek. 
Er is een naam voor het syndroom dat 
in deze casus beschreven is: de 
afstudeerneurose. Al vaak 
waargenomen bij afstudeerders die ik 
mocht begeleiden. Plotse, meest blinde 
angst voor de toekomst als 
doctorandus.
Laten we met de laatste kreet van P. 
beginnen. Als hij had gewild hâd hij 
iets zelf kunnen doen. Is-ie 
bijvoorbeeld lid van een 
planningsgrpep geweest? Navraag 
leerde dat het antwoord ‘neen’ is. Zou- 
die dan misschien ooit kandidaat voor 
de faculteitsraad geweest zijn? 
Bladering van archieven: nee hoor. 
Heeft-ie wellicht ooit contact gezocht 
met de bobo’s verantwoordelijk voor 
faculteitsmarketing? Welnee!
Deze afstudeemeuroot heeft kortweg 
vier jaar lang in de waan geleefd dat de 
faculteit zijn bedje wel zou spreiden. 
En nu wil-ie zich gaan verkopen... Ach 
jongen, doe een lekkere toef slagroom 
op je neus en boter op je hoofd, dan 
wil het in ieder geval in de geestelijke 
gezondheidszorg nog wel lukken. 
Dat-ie de curriculum-herziening 
betitelt als een revolutionaire landslide 
benadrukt in dit geval de stelling dat 
mijnheer zich weinig grondig in de 
materie verdiept heeft. Voor diegenen 
die de inhoud van het oude curriculum 
in de toekomst willen volgen zijn er 
meer dan genoeg keuzemogelijkheden 
om dat ook te doen. De pracht (en 
overtuigend verkoopargument) van het 
nieuwe curriculum is nu juist dat het 
de inhoud van de opleiding verdiept, 
verbreedt én profileert. Wat wil je nog 
meer?
Blijft natuurlijk het punt dat de 
Faculteit der 
Gezondheidswetenschappen in het 
veld inderdaad nog niet als prestigieus 
en prominent wordt ervaren. De 
redenen daarvoor zijn velerlei, één 
ervan is in ieder geval dat Maastricht 
ver van het Nederlandse machts- en 
politieke centrum ligt. De 
verneukeratieve discussies over de 
oprichting van een School of Public 
Health in ons land tonen dat aan; maar 
dât is weer een heel ander verhaal. 
Lieve Paul, bel me een paar maanden 
na je afstuderen nog eens op om te 
vertellen hoe het met je gaat. Voor nu 
wens ik je sterkte met je kwaal.

Evelyne de Leeuw
Vakgroep Gezondheidsethiek en 
Wijsbegeerte FdGW

Dreigbriefje
Rechtenstudenten mogen minstens 

twee keer per jaar een opstel schrijven. 
Dat is erg fijn. Minder fijn, nee, 
ronduit klotig is het dat de bij de 
opsteltitels aangereikte bronnen 

vrijwel nooit in de Nieuwenhof of het 
Bonnefanten aanwezig zijn. Dit 
bronnenmateriaal wordt namelijk 
gewoon gejat.- En daar kan ik 
behoorlijk debiel van raken. Het is een 
merkwaardig soort agressie dat boven 
komt wanneer ik, op zoek naar 
aflevering vier, nummer vijf op drie 
zie volgen. Aââââââaârgh! Excuseer. 
Nu zou het van een aandoenlijke 
naïviteit getuigen hier mijn 
medestudenten te manen geen boeken 
zomaar mee te nemen. Daarom het 
volgende. Een week voor de 
bekendmaking van de opsteltitels 
dienen de bibliotheekmedewerkers het 
bronnenmateriaal achter hun balies te 
verstoppen en enkel in ruil voor een 
collegekaart ter inzage te verstrekken. 
Even een kopietje maken en terug die 
handel! Een en ander moet zo toch wel 
geregeld kunnen worden.
Blijkt bovenstaande bij het 
eerstvolgende opstel niet geregeld, dan 
zal het Front Opstel (FOP) zowel uit 
de Nieuwenhof als uit het Bonnefanten 
de complete Asser-serie op subtiele 
wijze doen verdwijnen. En dat is 
helemaal niet fijn!
A propos, deze shit is al eerder 
gesignaleerd in het juridische 
faculteitsblad Carabas, 8e jaargang

CRYPTO 9 

horizontaal:
1. insect op de bok als begeleider (6). 5. vereniging met
meermaandelijks golfgereedschap (8). 9. vader consumeerde het schilderij voor de afwas 
(8). 10. Friese wijk in Maastricht? (4). 11. houding van levensbelang (3). 12. toegevoegde 
prijs van een water (10). 14. potentieel fatale oogopslag (4). 16. juist door de vakantie een 
onmeetbaar getal (7). 18. koe van 14 (4). 19. schoonmaakploeg (4). 20. ophouden met 
roesten (7). 22. (ze)kering (4). 24. op zijn zachtst gezegd verbloemingen (10). 27. net een 
omgekeerd kledingstuk (3). 28. slimme zangeres? (4). 29. opneembestek (8). 30. droom 
mee met dit kaasje (8). 31. bouwkundig talent (6).

verticaal:
2. exhibitionistisch beroep? (7). 3. docentvak in het probleem-gestuurd onderwijs (10). 4. 
Braziliaanse bevestiging van een Spaanse wijn (5). 5. dit rekje geeft stroom in Maastricht 
(5). 6. eerloos terug (9). 7. volgens de wet produceert deze vis eieren (6). 8. rekening van 
Engelse drank (4). 13.
meisjessatelliet (3). 14. voor 1 blok steen ging Joris heen (10). 15. gis bingo (4). 16. meer 
urine (4). 17. moment van een
voormalig slotwoord doet middelbare scholieren nu zweten (9). 20. zonder 1 cent is er toch 
nog toekomst (3). 21. diner in het vijfde etablissementje (7). 23. drank waardoor het 
gehoor toeter wordt (6). 25. voorlopig betaalmiddel dat na een miljoenste zeer informatief 
is (5). 26. gewichtige menigte (5). 27. draai die plaats om (4).

Oplossingen kunnen tot 28 mei worden ingezonden naar de redactie van de Observant, 
bijvoorbeeld via interne post. Ook voor deze Crypto stelt de redactie weer een prijs van f. 
25,= beschikbaar.

Van cryptogram 8 kregen wij 21 oplossingen binnen, waaronder 16 goede. De winnaar 
daarvan is Nicole Muris, studente bewegingswetenschappen.

Veel puzzelgenot toegewenst door Harm Bakker, Hans Henseler & Luc van Leeuwen, 
vakgroep Informatica, FdAW.

De oplossing van Crypto 8 luidt als volgt:
horizontaal: 1. Orleans 8. praatpaal 9. eilat 10. onderzoek 11. SER 12. wafel 13. agenten 

< 14. studium generale 18. omlopen 21. norit 23. aas 24. doctoraal 25. titel 26. medicijnen
27. genante, verticaal: 1. onderwijs 2. liflaf 3. aartslui 4. spoorbomen 5. caberg 6. spijzen 
7. tafereel 13. ademhaling 15. tempozet 16. Einstein 17. ettelijke 19. outfit 20. eerlijk 22. 
ritzen.

1990, nummer 5, p. 20-21. Waarom is 
daar niets mee gedaan?

Namens FOP, 
Eugène Baak (brongefrusteerde)

Basisfilosofie
Geachte collega Reneman, 
Betreft: Uw opmerkingen aangehaald 
in de Observant van 26 april j.l. Het is 
mij nu geheel duidelijk! Het streven 
waarvoor ik mij nu al 11 jaar als 
universitair docent inzet, blijkt 
borrelpraat te zijn. Een slag in het 
gezicht van elke gemotiveerde 
onderwijsmedewerker aan deze 
instelling!
Ik ben overigens van mening dat, 
mochten de ideeën van u en de uwen 
over medisch onderwijs het aan deze 
faculteit gaan “winnen”, dat niet is 
omdat deze ideeën beter zouden zijn 
dan de basisfilosofie, maar dat een en 
ander berust op macht, ordinaire 
macht.

A titre personnel, 
Jaap van der Wal 
UD Anatomie/Embryologie
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Universiteit van Tartu (Estland) te gast op ‘t Halllmen toernooi

|S

VIJF DAGEN VERBAZING
“Wij hadden nooit gedacht dat studenten zo goed zouden zijn in het organiseren van 
evenementen. Bij ons zou dat werk automatisch worden overgelaten aan ouderen; 
mensen die speciaal daarvoor zijn aangenomen. Maar nu hebben we gezien dat 
studenten het ook zelf kunnen!” Bij het vertrek van de 28 Esten vit Maastricht, 
afgelopen maandag, hadden de LUSS-medewerkers moeite niet onder een stortvloed 
van complimenten te bezwijken.

Studentenacties op komst 
na Hemelvaartsdag

Esten op het dakterras 
van een Maastrichts 
studentenhuis, 
genietend van de zon 
en een ontbijt met 
Erans stokbrood, een 
Limburgs terf en een 
meegebracht Estlands 
bruinbrood, 
(toto Maurice 
Chambille)

Vijf dagen waren ze in Maastricht, de 22 
studenten en zes medewerkers van de 
Universiteit van Tartu in het oosten van 
Estland en vijf dagen struikelden ze van 
de ene verbazing in de andere. Voor de 
hieesten was het het eerste bezoek aan 
het westen, sommigen waren er dankzij 
hun vaardigheden op sportgebied al 
eerder geweest. Maar voor iedereen was 
Maastricht’ een onvergelijkbare bele

venis. Niet zozeer vanwege het sport
toernooi, want dat duurde tenslotte maar 
anderhalve dag en de tegenstand was 
hovendien niet van een Estisch kaliber. 
Zowel bij het badminton als bij het bas
ketbal, de enige twee onderdelen waar
aan de Universiteit van Tartu meedeed, 
kaapten de Esten op overtuigende wijze 
de eerste prijs weg voor de neuzen van 
studenten uit Tilburg, Hasselt, Aken, 
Leuven, Louvain, Luik, Maastricht, 
Eindhoven en Nijmegen (‘t Halllmen). 
^eel meer indruk maakte de rest van het 
Programma, onverwacht maar overtui
gend ondersteund door het stralende 
Zomerweer, op de Baltische gasten. Het 
hracht hen tot de welgemeende conclu
sie dat “Maastricht bestaat uit een bevol
king van blije en goedlachse mensen die 
rich weinig zorgen lijken te maken over 
de volgende dag”. Ze hadden eens moe
ten weten hoe diezelfde mensen er uitza
gen, op het moment dat het Aeroflot- 
'oestel alweer halfweg Moskou was en 
hoven Zuid-Limburg een hevig onweer 
al zijn opgekropte agressie naar beneden 
gooide. Het is ze bespaard gebleven; wat 
test in de Estische herinnering zijn volle 
terrassen en vriendelijke Maastrichtena
ren.
Eoe groot de bewondering voor ons 
caféleven ook was, veel echte feestneu
zen zaten er niet tussen de 28 Esten. Dat 
hleek al tijdens het feest aan het eind van 
hun eerste dag, waaraan de uitbaters van 
d n Himmel zeker geen fortuin hebben 
Verdiend. Eén drankje was voor de 
^eesten toch wel ruim voldoende, daar 
kon zelfs de meest vasthoudende Maa- 
strichtenaar niets aan veranderen. “Als 
studenten bij ons elkaar ergens ontmoe
ten, is het niet gebruikelijk dat daar 
teeteen veel bij gedronken wordt. Op de 
teeeste studentenfeesten wordt zelfs niet 
eens alcohol geschonken”, verduidelijkt

Marju Velga de houding van haar land
genoten. Ook de avond daarna, tijdens 
de kroegentocht door de binnenstad, was 
dat merkbaar. Voor de meesten werd het 
- door een gebrek aan dorst en geld - 
maar een kort tochtje.
Echt ‘los ’ kwamen de Esten pas op zater
dag, tijdens de culturele avond. Mis
schien lag het aan het drankarme karak
ter van de avond, of aan de afwezigheid 
van de begeleiders (die een landgenoot 
in Sittard hadden ontdekt), maar alle 
soberheid en terughoudendheid van de 
eerste dagen viel ineens van ze af. Veel 
met cultuur had het programma in sport
hal Randwyck trouwens niet te maken, 
want voor de geplande voordracht van 
typisch Estische en typisch Nederlandse 
uitingen daarvan bleek weinig animo. 
Maar zingen konden beide groepen wel 
en toen ze bovendien doorkregen dat er 
liederen bestaan waarvan alleen de tekst 
per land verschilt, kende het enthousias
me geen grenzen meer. En zeg nou zelf: 
op zo’n vogeltjesdans verloopt de ver
broedering toch veel soepeler dan op de 
Internationale?
Het bezoek aan de lokale afdeling van 
Amnesty International, eerder op die dag, 
was voor de meesten zowel heel herken
baar als verrassend. Herkenbaar was 
zeker de langdradige (maar ongetwijfeld 
volledige) presentatie van het hele be
stuursapparaat van AI, compleet met een 
opsomming van alle secretariaten, werk
groepen en hun vele voorzitters. Dat 
moet ze na vijftig jaar Sovjetbureaucra- 
tie toch enigszins bekend in de oren 
hebben geklonken. Verrassend, en dan 
vooral voor de medewerkers van Am
nesty zelf, werd het pas toen de vertaler 
naar eigen inzicht het verhaal begon aan 
te vullen. Amnesty International stuurt 
overal op de wereld, ook in de Sovjet
unie, brieven en postpakketjes naar 
individuele gevangenen, zo luidde de 
uitleg. “Maar daarvan is er nooit één 
aangekomen”, was de nuchtere reactie. 
De prachtige theorie door de mensen van 
de praktijk tot een salonwijsheid terug
gebracht. En het ging verder: een video- 
filmpje over een strafkamp in Turkme
nistan ontlokte al snel de opmerking, dat 
het wel om een “show-kamp” zou gaan. 
De eerste beelden (gevangenen slapend 

onder witte lakens - “die hebben wij in 
onze ziekenhuizen nog niet eens!”) ver
sterkten dit beeld van het ‘naïeve’ 
Amnesty, maar gaandeweg won toch het 
respect voor de mensenrechtenstrijders. 
Hulp aan gestraften, zoals de Oekraïener 
Bohdan Klimchak, voor wiens vrijlating 
momenteel vanuit Maastricht gestreden 
wordt, ontmoette de nodige sympathie. 
En hoewel het meedenken en discussië
ren over de beste aanpak voor Amnesty 
daarna toch weer in een huizenhoge 
taalbarrière verzandde, was aan het eind 
van de bijeenkomst weinig meer over 
van de eerdere vermoedens van naïvi
teit. “Wij moesten alleen maar lachen 
om ons eigen systeem”, zo klonk het een 
dag later goedpratend.
In dat systeem krijgt een student maan
delijks 78 roebel als beurs en verdient 
een modale werknemer er250. En daar is 
niet veel mee te doen, zeker niet in het 
buitenland. De Esten kregen hun reis 
naar Maastricht volledig vergoed door 
sponsors, maar moesten de vijf dagen 
hier met eigen middelen door zien te 
komen. En hoewel het eten en drinken in 
de meeste gevallen door de gastheren en 
-dames werd betaald, viel dat niet mee, 
met al die winkels met hun lokkende 
etalages. Sportschoenen bleken favoriet, 
op de voet gevolgd door koffiezetappa
raten. “Goede schoenen kosten bij ons 
vierhonderd roebel, dus dat is onbetaal
baar”, aldus basketbalster Mae Merusk. 
“Vandaar dat we die hier hebben ge
kocht. Voor jullie zal dit al wel een 
ouderwets model zijn, maar voor mij 
zijn ze vreselijk modem.”
Een boottocht over de Maas (“leuk, want 
wij hebben bij ons in Tartu ook een rivier 
waarop dit soort rondvaartboten varen”) 
met een bezoek aan de grotten in de St. 
Pietersberg (“die hebben we ook, alleen 
niet zo dicht bij de rivier”) completeerde 
zondag het officiële programma. De 28 
Esten inmiddels al weer een paar dagen 
in Tartu aan de studie. En dat zal, met 
vier studenten op een kamertje vechtend 
om een plaats aan tafel en terugdenkend 
aan de zonovergoten volle terrassen en 
het luxe leventje in de Maastrichtse stu
dentenhuizen, niet iedereen even gemak
kelijk vallen.
Bart Brouwers

Van maandag 28 mei tot en met donder
dag 31 mei zal Maastricht weten dat ‘de 
‘ studenten de politieke onduidelijkheid 
rond studiebeurzen, vervoer en andere 
onderwijszaken meer dan beu zijn. Naar 
goed actie-gebruik wil de NSEM - nieu
we studenteneenheid Maastricht - nog 
niet kwijt wat er precies staat te gebeu
ren, maar actie komt er zeker.
Eind april is er landelijk overleg geweest 
tussen alle bonden verenigd in de LS Vb. 
Er werd besloten tot actie over te gaan. 
Zondag 13 mei is er een volgende bijeen
komst, om de thema’s van hun laatste 
scherpe randjes te voorzien.
Barbara Bosland van NSEM: “De acties 
zullen eerst plaatselijk gevoerd worden 
en de manier waarop dat gebeurt is dus 
ook voor de verantwoording van de plaat
selijke groepen. Op 8 juni vindt de af
sluiting plaats met een landelijke de
monstratie.”
Duidelijkheid is het voornaamste doel 
van de acties. Bosland: “De minister is 
drie maanden achter met het uitbrengen 
van de heroriënteringsnota; het gerom
mel met de OV-jaarkaart; geruchten en 
halve waarheden over het afschaffen van 
de basisbeurs: niemand weet meer waar 
we aan toe zijn, het enige wat vast staat 
is dat er 1 miljard bezuinigd moet wor
den.”
Naast de vaagheid van het beleid zijn de 
landelijke studentenverenigingen het

Geen akkoord tussen 
Ritzen en universiteiten 
over bekostiging
Minister Ritzen en de universiteiten zijn 
voor nog geen millimeter nader tot el
kaar gekomen over het nieuwe systeem 
voor bekostiging van het hoger onder
wijs. Na afloop van het beraad daarover, 
afgelopen maandag, feliciteerden de 
partijen elkaar wel met de bereikte over
eenstemming ‘op hoofdlijnen’, maar die 
bestond een jaar of wat geleden ook al. 
De universiteiten houden grote bezwa
ren tegen essentiële onderdelen van het 
nieuwe bekostigingssysteem dat minis
ter Ritzen aan het ontwikkelen is. Eens
gezind zijn de gesprekspartners eigen
lijk alleen in de overtuiging dat een nieuw 
en vooral eenvoudiger systeem dringend 
gewenst is.
Er zijn belangrijke meningsverschillen 
blijven bestaan. Een daarvan is het voor
nemen van de minister om in de toe
komst aan wetenschappelijk en hoger 
beroepsonderwijs dezelfde vergoeding 
te geven voor geleverde onderwijspres
taties. Dat is de universiteiten een gru
wel, onder meer omdat hun salariskos
ten hoger zijn dan die in het hbo.
Een tweede probleem betreft het plan 

oneens met voorstellen die gedaan zijn 
met betrekking tot de kwaliteit van het 
onderwijs. Volgens de woordvoerster van 
de NSEM is de manier waarop kwaliteit 
wordt vastgesteld niet juist: “Er wordt 
alleen gelet op rendement, alsof het aantal 
mensen dat afstudeert iets zou vertellen 
over de voortreffelijkheid van de studie. 
Wij vinden dat er meer aandacht ge
schonken moet worden aan motivatie en 
studie-inhoud, dan aan al die cijfertjes. 
Het meetinstrument dat nu wordt toege
past is op z’n minst dubieus.”
Een derde thema is de privatisering van 
het beursstelsel. Bosland: “Allerlei ad
viezen komen er op dit moment uit, alle
maal gericht op het uitbesteden van de 
studiefinanciering. Voor studenten heeft 
dat maar één gevolg: oplopende studie
schulden, en uiteindelijk wordt daarmee 
de toegankelijkheid van het onderwijs 
om zeep geholpen. Dat is niet in ons 
belang.”
Acties derhalve. Krijgt in de actieweek 
het college van bestuur nog bezoek van 
de NSEM? “We weten niet of we de 
VSNU (vereniging samen werkende 
nederlandse universiteiten) achter ons 
krijgen met deze thema’s, maar om langs 
die weg druk uit te oefenen is zeker een 
mogelijkheid.”

Geert Dekker

van Ritzen om de omvang van die gele
verde onderwijsprestaties voortaan te 
meten in (door de studenten) met succes 
afgesloten cursusjaren. De bestaande 
meetpunten voor het onderwijsrende
ment, de aantal propedeutische en doc
toraal examens, liggen volgens Ritzen te 
ver uiteen en doen bovendien geen recht 
aan het feit dat ook een onderwijspresta
tie kan zijn geleverd als een student zijn 
studie staakt voor het diploma werd 
behaald. Maar de universiteiten vrezen 
dat zo’n fijnmaziger meetsysteem admi
nistratief niet meer te verwerken zal zijn, 
opperen over de bekostiging van het 
wetenschappelijk onderzoek. De univer
siteiten voelen zich ernstig bedreigd door 
het voornemen van Ritzen om een be
drag van 125 miljoen gulden uit hun 
onderzoeksbudgetten over te hevelen 
naar de Nederlandse organisatie voor 
Wetenschappelijk Onderzoek (NWO). 
De bespreking van dit voornemen, even
als dat van de andere knelpunten, is 
opgeschort tot begin juni.

Jos Dohmen/HOP ■■■■■■I
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Door Bart Brouwers

Traag
Eerder dit jaar hebben twee Limburgse 
studenten met succes bij de Raad van 
State geprocedeerd tegen zogenaamd te 
volle werkcolleges. Ze zouden daardoor 
niet de gewenste colleges kunnen vol
gen, maar de Raad besliste dat de twee 
toch moesten worden toegelaten. Zo 
ontliepen ze een al vrijwel vaststaande 
studievertraging van een jaar. In Rotter
dam is nu een dergelijke zaak gaande. 
Een studente economie is geweigerd bij 
het werkcollege commerciële beleids
vorming, omdat dat college ‘vol’ zou 
zitten. Een bezwaarschrift van de stu
dente is inmiddels afgewezen. Ondanks 
het succes van de twee Limburgers, denkt 
de Rotterdamse studente er voorlopig 
niet aan om dezelfde weg als hen - die via 
de RvS - te bewandelen. De kans bestaat 
namelijk dat ze, ook al krijgt ze uiteinde
lijk haar gelijk, op een zwart blaadje 
komt te staan bij de faculteit en op die 
manier toch nog de nadelen zal onder
vinden, aldus een woordvoerder van de 
Algemene Rotterdamse Studentenbond, 
die al zijn hulp heeft aangeboden. De 
studente loopt zoals het er nu voorstaat 
een jaar studievertraging op.
(Quod Novum)

Kiespijn
Je zou er kiespijn van krijgen. Jarenlang 
in Groningen gezeten in de hoop nog 
eens als tandheelkundige af te studeren, 
'maar dan wordt de opleiding opgeheven. 
Bij veel studenten heeft dat een schri
kreactie opgeleverd, die verlammend 
dreigt te werken op de zeker nu zo nood
zakelijke studievoortgang. In 1991 is de 
faculteit helemaal weg, maar het nieuwe 
studiejaar zal met nog zeker 110 studen
ten ingaan. Veel te veel om allemaal af te 
kunnen studeren, aldus een medewer
ker. Er wordt intussen gezocht naar op-

Cosa di Franco
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lossingen in Amsterdam en Nijmegen, 
maar de Groningers staan daar niet om te 
springen.
(UK)

Bevrijding
Voor het Eindhovens Studentencorps 
betekent de bevrijding van ons land blijk
baar ook de bevrijding van de Neder
landse taal. Daar lijkt het in elk geval op 
na lezing van de uitnodigingen voor het 
gala ter gelegenheid van de bevrijdings
feesten op 5 mei. “Het gala is toegangke- 
lijk voor de burgerij” en “het heeft de 
senaat behaagt het wetenschappelijk 
personeel ook uit te nodigen”. Wel “dient 
vermeldt te worden dat de opbrengst van 
de avond naar het Rode Kruis gaat”. 
Reactie van de uit Frankrijk afkomstige 
medewerker Vincent Merk: “Ik ben maar 
een eenvoudige buitenlander, maar zelfs 
ik vind dat dit nergens op lijkt”.
(Cursof)

Gerrit Kouwenaar 
kwam woensdag 
luisteren naar een 
lezing over zijn werk 
door Wiel Küsters

Laga
Zoals we in de vorige Observant al 
meldden, wonnen de roeiers van het 
Delftse Laga najaren van tweede plaat
sen eindelijk eens de Varsity op het 
onderdeel Oude Vier. De ontvangst in 
Delft was vervolgens van het kaliber 
Ajax-wereldcup. Het station van Delft 
zag om elf uur ‘s avonds zwart van de 
mensen om de helden een warm onthaal 
te bereiden. Van het station naar de so
ciëteit ging het vervolgens in een heuse 
koets, getrokken door de eerstejaars 
roeiers. Fakkels begeleidden de optocht. 
Burgemeester en rector van Delft, inder
haast uit hun bed gelicht, mochten nog 
hun zegje doen, maar waren evenals 
burgemeester Van Tijn in Amsterdam, 
niet te verstaan. Maar dat deerde nie
mand, de champagne op kosten van de 
gemeente smaakte er niet minder om. In 
het inmiddels volledig dichtgetimmerde 
en tot een ware vesting omgetoverde 
sociëteitsgebouw kon daarna heel cor
poreal Nederland zich op kosten van de 

Delftenaren vol laten lopen. Hetgeen 
geschiedde.
(Delta)

Baviaan
De uitspraak van de maand komt van de 
Eindhovense rector Tinus Tels. Tijdens 
een voorlichtingsdag voor middelbare 
scholieren die met hun ouders op zoek 
waren naar de juiste universiteit, heeft 
hij een gevoelige snaar weten te raken: 
“Als je goed bent in wiskunde en heel 
bright, dan moet je in Eindhoeven ko
men studeren. Anders zijn er ook nog 
sociologie en rechten, dat kan iedere 
baviaan zich eigen maken.” Niet direct 
tactisch, zeker gezien de in de studiekeus 
bepaald niet uit te vlakken rol van de 
ouders. Want van de aanwezigen zullen 
er toch wel enkelen zijn geweest, die mr. 
voor hun naam mogen zetten, of als 
socioloog de kost verdienen. Of in elk 
geval die studies een wat warmer hart 
toedragen dan rector Tels.
(Cursor)

Iedereen die kan lezen, kan koken. U 
hoeft er niet eens een kookboek voor te 
bezitten. Toen ik armlastig was, stapte 
ik de boekwinkel binnen om recepten 
over te schrijven, en nu doe ik dat nog 
wel eens. Die aanwijzingen hoeven 
trouwens niet slaafs gevolgd te 
worden. Maar iedere schrijver heeft 
zijn eigenaardigheden, en voorzover 
deze rubriek recepten bevat, eet u 
lekkerder als u een paar dingen wel 
letterlijk neemt.

Met olijfolie bedoel ik olijfolie. In de 
betaalbare sector is de Italiaanse 
fijner van smaak dan de Spaanse. De 
laatste past overigens uitstekend bij 
lams- of schapevlees met knoflook. 
Vindt u pure olijfolie te duur, meng die 
dan met goedkopere olie, zoals 
zonnebloempitolie. Dat levert bijvoor
beeld bij het frituren van aardappels 
een goed resultaat op. Schil bintjes en 
snijd ze in frietjes of grote dobbelste
nen. Wassen en in een theedoek goed 
afdrogen. Verhit de olie, en bak de 
aardappels in niet te grote porties 
tegelijk goudgeel. Zorg dat de olie niet 
te heet is, want dan verbranden ze, en 
ook niet te koud, want dan dient u ‘s 
nachts uw voorraad Rennies aan te 
spreken. Een tak rozemarijn in de pan 
verhoogt het vacantiegevoel bij het 
eten. Giet de overgebleven olie door 
een koffiefilterzakje en bewaar ze in de 
koelkast.
Boter is altijd roomboter (Belgen 
mogen hier schateren). Ooit heb ik mij 
voorgenomen dat boter het laatste 
voedingsmiddel is waarop ik zou 
bezuinigen. Je eet even duur maar 
lekkerder wanneer je smakelijker maat 
minder ingrediënten gebruikt. In de 
loop van het soms lange leven van een 
recept worden te duur geachte 
grondstoffen vaak vervangen door , 
goedkopere (boter door margarine), en 
om de slechtere smaak te maskeren 
worden vervolgens weer andere 
smaakmakers toe gevoegd (bijvoor
beeld ananas uit blik - horribile dictu • 
bij kip of zuurkool). Dat maakt het 
uiteindelijk weer duurder maar zeker 
niet lekkerder.

Verder is een aantal hulpmiddelen 
onmisbaar. Dat vereist een investe
ring, maar die brengt snel zijn geld op- 
Scherpe keukenmessen zijn een must. 
Peper is altijd versgemalen en komt 
dus uit een pepermolen. De goede 
hebben een maalwerk van Peugeot of 
Cole and Mason. Andere goede zijn et 
niet. Reken op dertig tot veertig 
gulden. Plexiglazen molens zijn 
decoratief, maar op den duur draait U 
dat spul kapot. Heel lang geleden at ik 
in Antwerpen ergens waar ze electri- 
sehe pepermolens hadden. Ik heb ze 
nergens meer kunnen vinden, en loof 
bij deze een fles goede wijn uit voor 
aanwijzingen die tot aankoop leiden. 
Bezuinig ook niet op pannen. Een 
goede braadpan heeft een dikke 
bodem, zo eenvoudig is dat. Wie voor 
weinig geld een dunne pan koopt, zal 
‘veel schuren en schelden.
Het is verder handig om een voorraad' 
je kruiden in huis te hebben. Verse zij11 
het lekkerst. De meeste kruiden laten 
zich invriezen. Goede groenteboeren 
nemen op bestelling verse kruiden vat1 
de veiling mee. Hoe meer klanten 
daarnaar vragen, des te ruimer het 
aanbod op den duur zal zijn. U en ik 
hebben daar belang bij, dus zegt het 
voort!

© August Magirus
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IPSER wil psychiatrische klachten” in de tijd leren zien

”HET GROS VAN DE INSTITUTEN
WORDT UITEINDEU1K TOCH NIETS"

De geestelijke gezondheidszorg -een van de bouwstenen van de basisfilosofie- 
wordt bij de beoogde reorganisatie van de medische faculteit niet overdreven 
gekoesterd. Toch tekent het faculteitbestuur juist deze maand een 
samenwerkingsovereenkomst met IPSER, het instituut voor psycho-sociale en 
socio-ecologische research. Een teken van goede wil, bedoeld om de geestelijke 
gezondheidszorg meer naar het centrum van de universitaire gemeenschap te 
halen? Bij de betrokkenen overheerst eerder teleurstelling. Telkens als het contract 
rond leek te zijn, kwam het faculteitsbestuur weer met nieuwe eisen. “Echt beledigd” 
was Marten de Vries, toen hij hoorde dat ‘zijn’ IPSER voor de faculteit geen 
toegevoegde waarde zou hebben.

Marten de Vries: "It's a new world of science" (foto Franco Gori)

Wat is IPSER eigenlijk? Het instituut 
'verd eind ’84 opgericht door Marten de 
Vries, hoogleraar bij de vakgroep Socia
le Psychiatrie. Later kwam Harry Pome- 
rantz, directeur van de Maastrichtse 
ElAGG, erbij. IPSER stelt zich ten doel 
Psychiatrisch onderzoek vanuit verschil
lende disciplines te verenigen, waarbij 
vooral gekeken wordt naar de invloed 
van omgevingsfactoren op psychiatri
sche symptomen. Om deze ‘contextuele 
’nformatie’ te verzamelen, is binnen de 
vakgroep Sociale Psychiatrie de Expe- 
rience Sampling-method.e ontwikkeld: 

patiënt krijgt een voorgeprogram- 
•heerd horloge mee naar huis, dat tien 
keer per dag een pieptoon afgeeft. Dit is 
het signaal om een ‘dagboek’ in te vul
len, met vragen over gedachten, gevoe
lens, lichamelijke klachten èn sociale 
situatie (waar bevindt de patiënt zich en 
rriet wie?). Deze zelfrapportage geeft 
een tamelijk gedetailleerd overzicht van 
'ie ervaringen die iemand in de loop van 
de dag in verschillende contexten op
doet.

Eerlijk

It’s a new world of science”, zegt De 
Vries, Amsterdammer van geboorte, 
°Pgegroeid en opgeleid in de Verenigde 
Staten.
We leren fenomenen als depressie of 

Schizofrenie ‘in de tijd’ te zien en daarin 
Patronen in herkennen, die je vroeger 
°nrnogelijk kon waarnemen. Zo ontstaat 
een meer individueel beeld van klach

ten, wat weer uitgangspunt kan zijn voor 
de hulpverlenings-gesprekken. Samen 
met de patiënt inspecteer je diens leven, 
heel gelijkwaardig eigenlijk.”
De Vries beroept zich erop internationa
le wetenschappelijke erkenning voor de 
Experience Sampling-methode te heb
ben verkregen. De eerste resultaten zijn 
veelbelovend. Zo is ontdekt dat bij pa
tiënten met zware stoornissen meer va
riëteit in stemmingen optreedt dan werd 
veronderstelt. Of dat het voor schizofre- 
nie-patiënten stressvol is wanneer er 
meerdere mensen in hun omgeving zijn, 
zodat groepsbehandeling weinig effec
tief lijkt.
De komende jaren moet de Experience 
Sampling-methode verder worden ont
wikkeld. Diverse vragen liggen nog open: 
Bij welke patiënten kan de methode wel 
of niet gebruikt worden? Hoe betrouw
baar is de dagboek-registratie; geven 
mensen bijvoorbeeld eerlijk informatie 
over hun sexleven of eventuele versla
ving? Hoe kunnen de resultaten van 
Experience Sampling-onderzoek tpege- 
past worden in therapieën?
Antwoord op dit soort kwesties wordt 
onder andere gezocht binnen de vak
groep Sociale Psychiatrie. De Vries is 
deelprojectleider van STEP (Sociale, 
temporele en epidemiologische aspec
ten van psychopathologie). Daar loopt 
momenteel, met hulp van de Experience 
Sampling-methode, een studie naar angst, 
depressie en psychosomatische klachten 
(Kraan) en stress (Nicolson). Het geld 
hiervoor heeft IPSER gekregen van de 
Noorse Saugstad-foundation. In een 

ander onderzoek, uitgevoerd in samen
werking met het European Drug Institu
te in Rotterdam, wordt gekeken naar de 
sociale context en betekenis van heroï- 
ne-gebruik. Samen met hët Institute of 
Aging van de University of Liverpool 
wordt bestudeerd hoe Experience Sam
pling geschikt kan worden gemaakt voor 
het werken met demente bejaarden. 
IPSER onderhoudt een netwerk van 
nationale en internationale contacten, 
gericht op het stimuleren van dit soort 
onderzoek. Binnen Europa bestaan er 
relaties met de universiteiten van Luik 
en Milaan. In Amerika zijn er banden 
met de universiteiten van Rochester en 
Chicago en met Harvard Medical School 
(waar De Vries bovendien ‘lecturer’ is 
bij het Department of Psychiatry).

Subsidie

Om het context-gerichte onderzoek uit 
te breiden en te verdiepen, wil IPSER 
ervaren Onderzoekers binnenhalen. Tot 
dusverre heeft men zich goeddeels 
moeten ‘behelpen’ met aio’s en oio’s. 
Op korte termijn gaat die situatie dras
tisch veranderen. Eind vorig jaar werd 
namelijk een subsidieaanvraag van vier 
ton bij de provincie gehonoreerd, geld 
voor ‘hoogwaardige arbeidsplaatsen in 
kennisintensieve sectoren’. De subsidie 
komt eigenlijk van het ministerie van 
Sociale Zaken in het kader van het BRP- 
arbeidsplaatsenplan. Projecten die voor 
financiële steun in aanmerking komen, 
worden echter door de provincie beoor

deeld en dwingend voorgedragen. Met 
het geld moet IPSER in de periode tot 
maart ’92 uitgroeien tot zelfstandigheid. 
Om de te werven top-onderzoekers een 
aanstelling als bijzonder hoogleraar te 
kunnen geven, wil IPSER dichter bij de 
faculteit geneeskunde aanschuiven.
En er zijn nog andere gronden om de 
banden met de faculteit aan te halen. Zo 
zit er een joint-venture met de farmaceu
tische gigant Hoffman-LaRoche in het 
Zwitserse Basel in de planning. Het 
bedrijf krijgt zeggenschap over een dui
delijk afgebakend deel van het onder
zoek en geeft in ruil daarvoor-de onder- 
zoekssteun. IPSER levert de theorie en 
de methode en behoudt het recht om alle 
onderzoeksresultaten te publiceren. 
Volgens De Vries moet de wetenschap
pelijke staf per se een aanstelling bij de 
faculteit krijgen.
“Ik wil die mensen niet bij Hoffman- 
LaRoche onderbrengen, want dan krijgt 
de industrie zo’n grote rol, wordt het een 
kind in de familie dat grote druk op de 
zaak legt. Dat lijkt me niet zo best voor 
de academische vrijheid.”
Facultaire inbedding is verder voorwaar
de om de beoogde samenwerking met de 
World Federation for Mental Health 
(WFMH) tot stand te brengen. De WFHM 
is een belangrijk onafhankelijk advie
sorgaan van de Verenigde Naties en sub- 
organisaties als UNICEF, de World 
Health Organisation en UNESCO. De 
organisatie vertegenwoordigt de belan
gen van de patiënt in de geestelijke ge
zondheidszorg, bijvoorbeeld als het gaat 
om mensenrechten voor geestelijk ge
handicapten, of de zorg voor slachtof
fers van geweld of discriminatie. IPSER 
is gevraagd om een van de drie ‘collabo
rating centers’ van de WFHM worden. 
Het zou hierdoor samen met de John 
Hopkins University in Baltimore en de 
University of Melbourne de wetenschap
pelijke backing voor het werk van de 
WFMH leveren. Een eervolle positie, 
die De Vries tot zijn ontsteltenis bijna 
gefrustreerd zag door de voorzichtige 
opstelling van facultaire bestuurders.

Toegevoegde waarde

Het faculteitsbestuur heeft samenwer
king met IPSER namelijk lang geschuwd. 
Aanvankelijk bestonden er bezwaren 
tegen de bestuurlijke constructie van het 
instituut: De Vries zou als bestuursvoor
zitter te centraal zou staan. “Grof gesteld 
leek het een stichting ter meerdere eer en 
glorie van De Vries”, zegt Allerd Ande
la, beheerder van het cluster psychiatrie 
van de faculteit. Men vreesde “petten- 
problematiek” wanneer de wetenschap
pelijke en organisatorische taken niet 
werden gescheiden. De Vries heeft zich 
deze bezwaren ter harte genomen en trad 
in oktober ’89 af als bestuursvoorzitter. 
Zijn opvolger is Pomerantz van de 
RIAGG. Over de formele positie van De 
Vries is het debat nog gaande; waar
schijnlijk wordt hij wetenschappelijk 
directeur. Het financiële beheer van 
IPSER komt in handen van Andela, die 
daartoe parttime bij het instituut wordt 
gedetacheerd.
Een volgende eis van het faculteitsbes
tuur stuitte op principiële bezwaren. Alle 
onderzoek dat via IPSER werd binnen
gehaald, zou onder het externe tarief 
voor derde geldstroom moeten vallen. In 
de praktijk kwam dit neer op een ‘nee’ 
tegen samenwerking, want van meet af 
aan was duidelijk dat IPSER die externe 
tarieven niet kon en wilde betalen. Het 
gaat immers vooral om onderzoek van 
mensen die dankzij de provinciale subsi
die in huis worden gehaald. Zij kosten de 
faculteit geen cent en daar mag wel wat 
tegenoverstaan, is de redenering bij 
IPSER. In de discussie die hierover ont
spon zijn harde dingen gezegd, kreeg De 
Vries onder andere te horen dat zijn 
instituut voor de faculteit “geen toege
voegde waarde” zou hebben. Later heeft 
het faculteitsbestuur een en ander her
roepen en deze maand wordt het contract 
tenslotte toch getekend. IPSER dient 
alleen voor incidentele derde geldstroom 

projecten het hoge tarief te betalen; de 
gedetacheerden worden tot de “vaste staf’ 
gerekend.

-Koudwatervrees

Ondanks dit compromis voelt De Vries 
zich nog steeds “echt beledigd”.
“Ik kwam eind ’83 naar Maastricht en al 
vrijwel onmiddellijk werd duidelijk dat 
er minder geld was dan me in gesprek
ken was voorgespiegeld. We waren dui
delijk op een bezuinigingsspoor gezet, 
zodat we maar weinig mogelijkheden 
voor interne profilering en onderzoeks- 
ontwikkeling hadden en ook de didacti
sche component niet erg goed konden 
uitvoeren. Er waren gewoon geen mid
delen voor congressen en seminars, dus 
dat heb ik snel op een laag pitje gezet. 
Maar inmiddels doen we toch aardig 
mee. Met name via STEP zijn er heel wat 
publicaties. En onze internationale con
tacten hebben toch ook een uitstraling
seffect naar de faculteit. Dan is het bitter 
om te horen dat je geen “toegevoegde 
waarde” hebt.”
IPSER staat niettemin nog “in de kinder
schoenen”, zegt toekomstig beheerder 
Allerd Andela. “Ze geven af en toe een 
cursusje of een lezing, krijgen hier en 
daar wat geld, maar het is echt minimaal. 
En laten we wel wezen, het gros van de 
instituten wordt uiteindelijk toch niets. 
Als die provinciale subsidie niets was 
geworden, was IPSER niets geworden. 
Als het allemaal lukt hoor je binnen een 
jaar meer van IPSER, zowel binnen als 
buiten de faculteit. Maar ik kan me best 
voorstellen dat het bestuur geen risico 
wilde nemen.”
Er is volgens hem niettemin sprake van 
“koudwatervrees”.
“Het bestuur is bang voor uitverkoop- 
constructies, waarbij IPSER mooie din
gen ontwikkelt, die dan met winst naar 
buiten worden gebracht zonder dat de 
faculteit daarvan profiteert. Maar dat 
gevaar is bij biochemische en farmaco
logische projecten natuurlijk veel groter 
dan binnen sociale psychiatrie. Als er 
bijvoorbeeld nieuwe testen worden uit
gevonden, is het nog maar de vraag of 
daarmee grof geld verdiend kan wor
den.”

Mind-body

Toen De Vries in ’83 vanuitzijn toenma
lige werk- en woonplaats Cambridge 
naar Maastricht vertrok, werd hij vooral 
getrokken door de basisfilosofie en de 
expliciete aandacht voor de eerstelijn. 
Inmiddels is hij tot de overtuiging geko
men dat “de psychiatrisch-medische liai
son niet fatsoenlijk is georganiseerd”. 
“Door de reorganisatie komt de grote 
competitie mind-body weer bovendrij
ven. De verdienste van psycho-sociaal 
werk voor de medische wetenschap wordt 
hier totaal onderschat. Bij veertig tot 
zestig procent van alle somatische klach
ten spelen gedragsaspecten een rol. Maar 
er is binnen de faculteit bijna geen ruim
te voor zaken die zich buiten het witte 
gebouw afspelen. Moet een ziekenhuis 
met 24 bedden voor psychiatrie bepalen 
hoe geestelijke gezondheidszorg er uit
ziet? Het instituut voor hart- en vaatziek
ten is geconsolideerd en dat is goed voor 
Maastricht. Maar het idee van een uni- 
versiteit vraagt intellectuele uitwisseling, 
culturele ‘Umweltgestaltung’. Hier zit 
iedereen vast in z’n eigen kantoortje. Het 
lijkt alsof verschillende disciplines geen 
bestaansrecht naast elkaar hebben. Over
al worden er instituten opgericht met het 
doel de integratie van extramurale zorg 
en medisch onderwijs te bevorderen. In 
Maastricht begonnen we daar al tien jaar 
mee en juist hier gaan ze het terug
draaien. De sterkte van de basisfilosofie 
in de wereld wordt totaal onderschat. 
Het is ontzettend belangrijk om terug te 
keren naar de initiële ideeën van de fa
culteit.”

Emely Nobis
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Meeste ontevredenheid bij juridische faculteit

HELFT VAN AIO’S UGT
ACHTER MET PROEFSCHRIFT

De kwaliteit van de aio-opleidingen aan de RL is 
nog steeds beneden de maat. Het aanbod is 
weinig gevarieerd en sluit slecht aan bij het 
eigen onderzoek van de assistenten in opleiding. 
Er moet daarom een inventarisatie worden 
gemaakt van cursussen waaraan aio’s behoefte 
hebben. Elke faculteit zou het aio-onderwijs 
bovendien rond een zwaartepunt moeten 
organiseren. Aio’s in het hele land, die zich met 
dat vakgebied bezighouden, zouden daar dan 
gebruik van kunnen maken. Die voorstellen 
presenteert de Maastrichtse aio-vereniging AVRL 
in haar onlangs verschenen rapport ‘hoop doet 
leven’. Uit het rapport komt verder naar voren 
dat met name de positie van aio’s aan de 
juridische faculteit te wensen overlaat.

Het rapport is de weerslag van een en
quête naar het functioneren van het aio- 
stelsel, die in juni ’89 werd gehouden 
onder de 127 aio’s (inclusief oio’s en 
assaio’s), die toen in dienst waren van de 
universiteit. De respons was groot: 117 
vragenformulieren kwamen retour.
De enquête was een initiatief van de 
AVRL in samenwerking met de plan- 
ninggroep aio-onderwijs van de facul
teiten geneeskunde en gezondheidswe
tenschappen. De aio-vereniging hoopt 
dat de faculteiten voortaan zélf het aio- 
stelsel evalueren. Daartoe moet iedere 
faculteit één persoon verantwoordelijk 
stellen, vindt de vereniging. Bij zo’n 
jaarlijkse evaluatie zou óók bekeken 

moeten worden hoeveel aio’s tussentijds 
afhaken of tenslotte toch niet promove
ren.

Planning

Aio’s zijn redelijk tevreden over hun 
baan, zo blijkt uit de enquête. De werks
feer is prima en onderzoeksfaciliteiten 
zijn er in het algemeen voldoende. All
een bij gezondheidswetenschappen en 
rechten wordt kritiek geuit op het ontbre
ken van secretariëleondersteuning, per
sonal computers en - vooral door oudere
jaars- onderzoeksassistentie. Opvallend 
is het gegeven dat aio’s zo’n twee à drie

keer per jaar een symposium of congres 
bezoeken en de kosten daarvan vaak 
volledig vergoed krijgen. In 1988 ge
beurde dit nog vrijwel niet, blijkt uit een 
vorige enquête van de AVRL.
Over de inhoud van hun onderzoek zijn 
aio’s in het algemeen zeer te spreken; 
planning en haalbaarheid baren meer 
zorgen. Ruim de helft van zegt niet op 
schema te liggen, vooral omdat de on
derzoeksvraag toch complexer bleek dan 
aanvankelijk was voorzien. Daarnaast 
worden de slechte begeleiding en het 
niet voorhanden zijn van literatuur of 
apparatuur als vertragende factoren 
genoemd. Gemiddels achten aio’s de 
kans fifty-fifty dat het concept-proef- 
schrift is goedgekeurd op het moment 
dat hun aanstelling afloopt. Begeleiders 
moeten in de toekomst meer aandacht 
besteden aan voortgang van onderzoeks
projecten, stelt de AVRL.

Opleiding

Terwijl landelijk 51.8 procent van alle 
aio’s extern cursussen volgt, geldt dat 
voor 36 procent van de Maastrichtse 
assistenten. Opvallend is verder dat maar 
negentien procent van de aio’s zo’n ex
terne opleiding bij een netwerk volgt. Na 
vier jaar aio-stelsel komen die netwer
ken nog maar nauwelijks van de grond, 
constateert de AVRL. Om het gebrek 
aan deugdelijke externe cursussen te 
compenseren zou elke faculteit een 
onderwijs-zwaartepunt moeten creëren, 
waar ook aio’s van andere universiteiten 
worden toegelaten. Hierdoor wordt 
bovendien het interne RL-onderwijs 

verbeterd, stelt de AVRL. Het huidige 
aanbod vindt ze te beperkt en kwalitatief 
onder de maat. Een positieve uitschieter 
vormt overigens de economische facul
teit. Daar volgt een meerderheid van de 
aio’s externe cursussen, waarvan het 
niveau goed is. De economische aio’s 
krijgen ook voldoende studietijd om de 
cursussen goed voor te bereiden.
Maastrichtse aio’s hebben weinig kri
tiek op hun persoonlijke begeleider. Een 
negatieve uitzondering is de juridische 
faculteit. Daar ziet dertig procent van 
alle aio’s z’n begeleider eens per twee à 
drie maanden; voor achttien procent is 
dat zelfs minder dan eens per drie maan
den. Volgens de juridische aio’s zijn hun 
begeleiders dan ook te weinig beschik

Universiteitsraad wil zich niet 
laten betuttelen door college
Het ontbreekt de nota buitenlandbeleid 
aan consistentie en overzichtelijkheid. 
Het wachten is daarom op een nieuwe 
versie, die dan tevens ingevlochten zal 
moeten zijn in de al eerder gepresenteer
de nota internationalisering. Pas als er 
een geïntegreerde nota voorligt zal de 
universiteitsraad een definitief oordeel 
uitspreken. Dat was de uitkomst van de 
behandeling in de U-raadsvergadering 
van vorige week.
Onder het voorbehoud dat men niet alles 
begrepen had toonde de raad zich rede
lijk positief over de teneur van het voor
gestelde buitenlandbeleid, zij het dat 
vooral de verantwoordelijkheden van het 
centrale bestuur te weinig uit de verf 
waren gekomen. De raad vreesde dat het 
college de beoordeling van de aard en de 
wenselijkheid van bepaalde internatio
nale contacten teveel afschoof naar het 
niveau waarop die contacten meestal 
plaats hebben: individu, vakgroep en 
faculteit. De universiteit zal ook op 
centraal niveau, dus dat van college en 

baar en hebben ze onvoldoende tijd en 
deskundigheid om zich met de methodo
logische en inhoudelijke zaken van het 
onderzoek van hun pupil bezig te hou
den. Ook wat betreft de onderwijstaak 
staan de aio’s bij rechten onder druk. 
Twintig procent wordt zelfs zwaarder 
belast dan volgens de facultaire norm 
wenselijk zou zijn. De aio’s bij gezond- ; 
heidswetenschappen steken eveneens 
relatief veel tijd in het geven van onder
wijs. De tijd om aan hun promotieonder
zoek te werken wordt hierdoor sterk 
verminderd. Verlenging van de aanstel
lingsduur zal dan ook in veel gevallen 
noodzakelijk zijn, vreest de AVRL.

Emely Nobis

universiteitsraad, kaders moeten aange
ven, betoogden verschillende raadsle
den. Het college ging bij monde van 
voorzitter Vredevoogd accoord met de 
conclusie dat de verantwoordelijkheid 
op beide niveaus ligt, zonder onderlinge 
prioriteit.
Kritiek ondervond ook de paragraaf over 
de wenselijkheid van het doen van alge
mene politieke uitspraken. Het college 
had in de notitie met klem gewaarschuwd 
tegen een al te lichtvaardig gebruik van 
deze mogelijkheid, iets wat de raad be
tuttelend vond. Ter verdediging voerde 
Vredevoogd aan dat het hier eigenlijk 
alleen maar ging om het bevestigen van 
wat al jaren staande praktijk is; de raad is 
inderdaad altijd terughoudend op dit 
terrein, zei hij. Daarmee erkende hij dat 
de paragraaf feitelijk overbodig was en 
vervangen kon worden door de reeds 
eerder door de raad vastgestelde ‘ge
dragsregels’ voor het doen van politieke 
uitspraken.
Wammes Bos

I

Open brief aan de Faculteitsraad Geneeskunde
Artikel 61 van de wet op het weten
schappelijk onderwijs (WWO) handelt 
over de richtlijnen inzake organisatie en 
coördinatie van het onderwijs en de 
wetenschapsbeoefening. Het eerste lid 
van dit artikel vermeldt dat de Universi
teitsraad richtlijnen kan vaststellen voor 
de organisatie en coördinatie van het 
onderwijs en de wetenschapsbeoefening. 
Dit betekent dat indien zulke richtlijnen 
bestaan in een Universiteit de faculteits
raden zich daaraan moeten houden.
In onze Universiteit zijn dergelijke richt
lijnen gegeven in de Basisfilosofie, 
vandaar dat besluiten van de faculteits
raden daaraan kunnen worden getoetst. 
De Raad van de Fakulteit der Genees
kunde is voornemens een aantal beslui
ten te nemen, vastgelegd in het rapport 
van de adviescommissie reorganisatie 
d.d. maart 1990 die naar onze mening 
strijdig zijn met de basisfilosofie.
In het rapport wordt bij de uitgangspun
ten over de basisfilosofie het volgende 
gesteld: “In de basisfilosofie werd geop
teerd voor een extramurale profilering 
van de FdG (van alle vormen van basis
gezondheidszorg tot alle vormen van 
eerstelijns gezondheidszorg en ambu
lante geestelijke gezondheidszorg)”. 
Enige regels hieronder wordt aangege
ven dat de Faculteit en AZM onvoldoen
de middelen hebben om dit uit te voeren 
en dat daarom een complementaire rela
tie tussen FdG, AZM en FdGW nodig is 
waarbij de inbreng van de FdG met name 
de geneeskundige is.
Hier kiest men dus duidelijk voor een 
meer eenzijdige biologische benadering. 
Juist deze eenzijdige benadering is een 
uitgangspunt dat' tot vele voorgestelde 
besluiten leidt en juist deze eenzijdige 
benadering is strijdig met de 
basisfilosofie.Als tegemoetkoming aan 
deze strijdigheid wordt voorgesteld dat 

de Faculteit der Gezondheidsweten
schappen deze lacune zal opvullen via 
“de complementaire relatie”. Uit het 
gevoerde overleg tussen FdG en FdGW 
is echter naar voren gekomen dat deze 
rol niet wordt aanvaard door de FdGW. 
Maar los van het overleg met de FdGW 
is het strijdig met de basisfilosofie om 
artsen op te leiden tot vooral biologisch
technisch georiënteerde artsen en de 
wetenschapsbeoefening eveneens meer 
eenzijdig biologisch te doen zijn dan tot 
dusver. De basisfilosofie immers stelt in 
haar hoofdstuk II: “Doelstellingen van 
de Faculteit der Geneeskunde” onder
meer het volgende: “Een medische fa
culteit en medisch wetenschappelijk 
onderwijs dienen hun doelstellingen te 
ontlenen aan de gezondheidszorg”. Hie
raan wordt op dezelfde bladzijde inhoud 
gegeven door ondermeer de volgende 
specificaties over de onderzoeksgebie
den aan te geven. De basisfilosofie noemt 
daarbij onderzoek over “de vraag in 
hoeverre somatische verschijnselen te
rug te voeren zijn op psychische en 
maatschappe-lijke factoren. Aan de 
doelstelling wordt in de basisfilosofie 
ook inhoud gegeven t.a.v. het onderwijs 
zoals blijkt uit de uitspraak op dezelfde 
bladzijde waarin gezegd wordt: “Daar
naast is echter een betere scholing van de 
aanstaande artsen in de gedrags- en so
ciale wetenschappen een duidelijk ver
eiste”.
In § 2.2 van de basisfilosofie wordt de 
doelstelling van de FdG samengevat en 
daaruit mag men gezien het voorgaande 
afleiden dat het niet de bedoeling is 
geweest een voornamelijk biologische 
opvatting te verbinden aan het genees
kundig profiel van de FdG zoals dat in 
het rapport van maart 1990 gebeurt. De 
samenvatting in de basisfilosofie luidt: 
“... dat de Faculteit der Geneeskunde van

de Rijksuniversiteit Limburg zich ten 
doel moet stellen door onderwijs, onder
zoek en actieve deelname aan de ge
zondheidszorg bij te dragen aan de ont
wikkeling van deze zorg, zowel in abso
lute zin als in relatie tot het geheel van de 
welzijnszorg. Deze opstelling vindt plaats 
in het kader van de algemene doelstellin
gen van de Rijksuniversiteit Limburg”. 
De eenzijdig biologische oriëntatie van 
de faculteit blijkt uit een aantal voorstel
len in het rapport (leerstoelenbeleid, 
uitgangspunten voor het curriculum), en 
zeker ook uit de wijzigingen in de WP- 
formatie die daar het gevolg van zijn. 
Ofschoon het niet eenvoudig is het rap
port van de adviescommissie reorgani
satie cijfermatig te doorgronden, is het 
wel mogelijk aan te geven dat de reorga
nisatie leidt tot een verlies- en winstreke
ning van het WP waarvoor het onder
staande staatje illustratief is.

Winst- en verliesrekening onderwijs en onderzoek

onderwijs onderzoek totaal

Klinisch cluster -0.3 +5.8 +5.5 1
Biomedisch cluster +0.2- +1.5 +1.3 f +9.4
Reserveringen +2.6 +2.6 J

Overig cluster -0.9 -3.0 -3.9 1
Psychisch cluster -1.1 -0.5 -1.6 J

O & O, Skillslab -1.1 ' +0.6 -0.5 1 -1.0
Bureau Onderwijs -0.5 -0.5 J
Internationalisering

Vrouwenstudies +1.0 +1.0 +1.0

Deze winst- en verliesrekening geeft de 
toename aan van biologisch georiënteer
de inspanning en vermindert de even
wichtige samenhang tussen klinische- 
biomedische- en gedragswetenschappe
lijke activiteiten zoals bedoeld is in de 
basisfilosofie.
De hierboven genoemde uitgangspun
ten en consequenties zijn niet uitputtend. 
Gezien de strijdigheid ervan met de 
basisfilosofie is dit in ieder geval reden 
deze te heroverwegen gezien het algem
een belang dat er door geschaad wordt. 
Voorts kan worden opgemerkt dat de 
procedure die geleid heeft tot het opstel
len van het rapport geleid heeft tot een
zijdigheid, omdat de samenstelling van 
de commissie geen brede vertegenwoor
diging is geweest van de facultaire 
gemeenschap.
Opvallend is dat in de commissie geen 
lid aanwezig was met deskundigheid op 
het terrein van de gedragswetenschap

pen, psychiatrie en geestelijke gezond' 
heidszorg en dat vooral in die sector de 
bezuiniging werd gezocht.
Inmiddels kan het management van de 
Faculteit gevraagd worden er voor te 
zorgen om voor 1 januari 1992 datgene 
te realiseren wat haar taak is, nl. de 
overtalligheid terug te brengen tot een 
WP-formatie die overeenkomt met het 
laatste door de Raad goedgekeurde for
matieplan. Hieraan is het laatste jaar 
minder effectieve inzet besteed dan 
mogelijk was. Het management zou 
daarin ondersteund kunnen worden door 
drie wijze vrouwen en mannen, resp. ud 
biomedische-, klinische- en gedragswe
tenschappelijke sectoren. Zodoende hoeft 
een beperkt structureel tekort niet te lei
den tot principiële veranderingen in de 
doelstelling van de FdG.

Vakgroep Sociale Psychiatrie 
(Marius Romme)
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Observant verkiezingsbijlage, 10 mei 1990

Verkiezing student-leden Universiteitsraad en Faculteitsraden
OVERZICHT

Universiteits
raad

Faculteitsraad 
Geneeskunde

Faculteitsraad 
Gez. wetenschappen

Faculteitsraad 
Recht

Faculteitsraad 
Economie

Faculteitsraad 
Alg. wetenschappen

Aantal zetels 6 3 4 4 4 2

Kandidaten 17 13 16 14 14 2

Stemgerechtigd 5587 952 1749 1435 1448 41

Vanaf 12 mei 1990 vinden er bij de RL verkiezingen plaats voor de geleding studenten van 
de Universiteitsraad en voor de geleding studenten van de Faculteitsraden.
De zittingsperiode, die voor de gekozenen op 1 september 1990 begint, bedraagt voor de 
studenten 1 jaar.

Lijst 1 heeft wederom het grootste quotiënt van de zetelwaarde en het aan die lijst reeds toe
gekende aantal zetels vermeerderd met 1. Nu wordt Ben gekozen verklaard.
Deze procedure wordt net zo lang herhaald als er nog te bezetten zetels zijn.

DE STEMPAPIEREN
HET KIESSTELSEL VOOR DEZE VERKIEZINGEN

De stempapieren zullen op 11 mei 1990 worden verzonden.
Bij de verkiezingen voor de studentleden van zowel de Universiteitsraad als de Faculteitsra
den wordt als kisstelsel een lijstenstelsel gehanteerd. Bij dit lijstenstelsel mag per stembiljet 
slechts één stem worden uitgebracht, en wel door het hokje voor de naam van de kandidaat 
waarop de kiezer zijn stem wenst uit te brengen te kleuren.
Zodra de stemenveloppen zijn geopend wordt per kandidatenlijst vastgesteld:
* het aantal stemmen uitgebracht op iedere op die lijst voorkomende kandidaat;
* de som van de aantallen stemmen op iedere kandidatenlijst uitgebracht. Deze som heet 
stemcijfer.

De stempapieren bestaan uit:
* een stembiljet;
* een retourenveloppe;
* een aanwijzing bij het stemmen.
Alvorens u het stembiljet invult is het raadzaam de aanwijzingen bij het stembiljet door te 
lezen; hierdoor kan namelijk worden voorkomen dat uw stembiljet als ongeldig moet worden 
aangemerkt.
Dus: lees eerst de aanwijzingen en ga dan pas tot handelen over.

Van belang is dat voor de verkiezing van de
Bijvoorbeeld: stel het aantal te verdelen zetels 
is 6. Op de kandidaten van de volgende lijsten 
zijn de stemmen als volgt uitgebracht:

Lijst 1 Lijst 2

Anton 113 Jolanda 127
Ben 62 Karin 19
Corrie 91 Leo 23
Dirk 20 Maria 61
Eduard 53 Nico 0
Frederik 35
Gerard 46
Harm 11
Inge 0

Stemcijfer. 431 Stemcijfer. 230

Nu wordt de som van de stemcijfers van alle 
kandidatenlijsten vastgesteld en gedeeld door 
het aantal te vervullen zetels. Dit quotiënt 
wordt geledingskiesdelergenoemd. In ons 
voorbeeld is de geledingskiesdeler:
431 +230=661:6=110. Hierna wordt van iedere 
kandidatenlijst het quotiënt vastgesteld van 
stemcijfer en geledingskiesdeler. Hieruit 
resulteert de zetelwaarde.

OPROEP

Voor u ligt de Verkiezingskrant van de Observant, welke wij van harte in uw aandacht 
aanbevelen.

Voor het bestuurlijk functioneren van de Universiteit is het van belang dat iedereen 
hierbij betrokken is en dat iedereen gehoord wordt. Hiertoe zijn in de Wet op het 
Wetenschappelijk Onderwijs de Universiteitsraad en de Faculteitsraden ingesteld. 
Verkiezingen voor de studentleden van deze raden worden in de komende periode 
gehouden. Binnenkort zullen de studenten ten behoeve van deze verkiezingen 
stembiljetten in hun brievenbus aantreffen.

De instelling is sinds haar oprichting aanzienlijk gegroeid en deze schaalvergroting 
lijkt een negatief effect te hebben op de betrokkenheid van de universitaire 
gemeenschap bij het bestuurlijk functioneren van de instelling. Juist nu de informele 
lijnen langer worden is het van groot belang om van jullie democratische rechten 
gebruik te maken. Wij willen jullie dan ook met nadruk oproepen om van jullie 
stemrecht gebruik te maken.

F. Sturmans, decaan FdG B. Beek, decaan FdEW
L. Boon, decaan FdGW K. Vrieze, decaan FdAW
J. Cohen, decaan FdR L. Vredevoogd, voorzitter CvB

P. Hilderink, voorzitter UR

studentleden van de Universiteitsraad het 
stembiljet met blauwe opdruk aan het Stembu
reau wordt geretourneerd in de enveloppe met 
blauwe opdruk.
Voor de verkiezing van de studentleden van de 
Faculteitsraden dient het stembiljet met een 
bepaalde kleur te worden geretourneerd in de 
enveloppe met dezelfde kleur opdruk als het 
stembiljet lil.
Doe nooit twee stembiljetten van verschillende 
kleuren in één retourenveloppe; beide stembil
jetten moeten dan als ongeldig worden aange
merkt !!!.

Voor degenen die geen stempapieren hebben 
ontvangen (wellicht ben je pas onlangs verhuisd 
?) bestaat de mogelijkheid om tot 29 mei 1990 
een duplicaat van de stempapieren af te halen 
bij het secretariaat van het Centraal Stembu
reau. Een duplicaat wordt slechts éénmaal ver- 
tstrekt.

STEMMEN PER POST

Het stembiljet dient uiterlijk dinsdag 29 mei 
1990 om 17.00 uur in het bezit van het Centraal

Stembureau te zijn. Houdt dus rekening met een eventueel vertraagde postbestelling 1 Het
In ons voorbeeld wordt de zetelwaarde als volgt:
-lijst 1*431:110= 3,92
-lijst 2* 230:110= 2,09.
Vervolgens wordt iedere kandidatenlijst als volgt gerangschikt:

verdient de voorkeur om de retourenveloppe aan het Centraal Stembureau te retourneren per 
interne post !!!!!!.
Verstuurt u uw stembiljet toch via de normale post dan is het voor degenen die in het buiten
land wonen van belang om de retourenveloppe te frankeren.

* bovenaan komen te staan de kandidaten die een aantal stemmen hebben verkregen groter 
dan 1/4 van de geledingskiesdeler, in de volgorde van het door ieder van hen verkregen STEMMEN PER STEMBUS
aantal stemmen;
* daarna volgen de resterende kandidaten in de volgorde van de kandidatenlijst. 
In ons voorbeeld is 1/4 van de geledingskiesdeler 110:4= 27,5.
De rangschikking is dan als volgt:

U kunt de retourenveloppen ook deponeren in de stembussen die van 14 t/m 29 mei 1990 
staan opgesteld op de volgende plaatsen:
* Oud Gouvernement, receptie;
* BMC, kamer A.D. Muller;

Lijst 1 Lijst 2

Anton 113 Jolanda 127
Corrie 91 Maria 61
Ben 62 . Karin 19
Eduard 53 Leo 23
Gerard 46 Nico 0
Frederik 35
Dirk 20
Harm 11
Inge 0

Nu wordt een zetel toegekend aan de kandidaat die een stemmenaantal heeft verkregen 
groter dan of gelijk aan de geledingskiesdeler (i.c. 110). In ons voorbeeld wordt dus een zetel 
toegekend aan Anton (lijst 1, 113 stemmen) en een zetel aan Jolanda (lijst 2,127 stemmen). 
Van de overige zetels werdt achtereenvolgens een zetel toegekend aan de kandidatenlijst 
waarvan het quotiënt van de zetelwaarde en het aantal aan die kandidatenlijst reeds toege
kende zetels vermeerderd met 1 het grootst is.
In ons voorbeeld:
- lijst 1* 3,92:(1+1)= 1,96
- lijst 2* 2,09:(1+1)= 1,05.
De zetel wordt dus toegekend aan lijst 1. Van lijst 1 wordt nu gekozen verklaard de in 
volgorde hoogst geplaatste kandidaat op de gerangschikte lijst. Gekozen is dus Corrie (91) 
stemmen.
De volgende zetel wordt eveneens toegekend aaan lijst 1, want:
- lijst 1* 3,92:(2+1)= 1,31 
-lijst 2* 2,09:(1+1)= 1,05.

* Nieuwenhof, receptie;
* Jezuïtenklooster, receptie, ingang Tongersestraat 53 (dus niet, zoals abusievelijk vermeld 
bij de Aanwijzing voor het stemmen Tongersestraat 13, maar Tongersestraat 53);
* Randwijck, receptie.

NIET STEMMEN

Wie geen stem wenst uit te brengen op een kandidaat, wordt verzocht zijn/haar stembiljet 
toch oningevuld in de retourenveloppe te retourneren aan het Centraal Stembureau. Zo’n 
blanco stem telt immers mee voor het bepalen van het opkomstpercentage, hetgeen van 
belang is omdat bij een opkomst voor de Universiteitsraad of voor een Faculteitsraad van 
minder dan 35% op het aantal te bezetten zetels zal worden gekort.
Dus ook voor de Raad van de FdAW, waar het aantal kandidaten gelijk is aan het aantal te 
vervullen zetels is het van belang het stembiljet te retourneren.

UITSLAG

De bepaling van de uitslag vindt plaats op'30 en 31 mei en 1 juni 1990 in een openbare 
zitting van het Centraal Stembureau in de Salon van het Oud Gouvernement.
De officiële uitslag zal op vrijdag 1 juni om 16.00 uur in het Kruithuis bekend worden ge
maakt.

INLICHTINGEN

Wenst u nadere inlichtingen over het verstrekken van stempapieren of de wijze van uitslag- 
bepaling, dan kunt u altijd contact opnemen met de secretaris van het Centraal Stembureau, 
kamer 0026B Oud Gouvernement, tst. 7165/7166.
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1. Universiteitsraad

NSEM -kandidaten voor U-raad: v.l.n.r. voorste rij: Tanja Dohmen, Barbara Bosland; tweede 
rij: Piet Schrijver, Monique van Hoof, Jeroen Hoevenberg; bovenste rij: Jurgen de Graaff, 
Joan van Rheenen. Niet op de foto: Sietske Riemersma, Paul Thewissen, Dorine Tieleman, 
Mirjam Sjouke.

Deskundige Ongebonden
Pragmatische Eenheid

NSEM in de Universiteitsraad

De universiteitsraad is samen met het college 
van bestuur formeel het hoogste bestuurlijke 
orgaan van de universiteit. In deze raad wor
den beslissingen genomen over de universitai
re begroting, beleid ten aanzien van onderwijs 
en onderzoek, de stellingname op landelijk 
niveau, reorganisaties en andere personele 
zaken en studentenvoorzieningen. NSEM is al 
jaren met meerdere zetels vertegenwoordigd 
in de U-raad. Dit betekent dat NSEM-raadsIe- 
den altijd kunnen terugvallen op ervaring van 
vroegere raadsleden. Hierdoor is een goede 
continuïteit gewaarborgd en worden nieuwe 
raadsleden door ervaren mensen ingewerkt. 
Daarnaast in NSEM ook vertegenwoordigd in 
verschillende faculteitsraden waardoor een 
goed overleg met de faculteiten en de achter
ban plaatsvindt. NSEM is een studentenvak
bond. Dat wil zeggen dat NSEM onder andere 
op politiek niveau de studentenbelangen be
hartigt. Binnen de universiteit gebeurt dit in de 
raden en landelijk via de LSVb. NSEM heeft 
een programma dat als richtlijn dient voor de 
stellingname van haar raadsleden. Dit pro
gramma wordt ieder jaar aan de nieuwste 
ontwikkelingen aangepast en door de algeme
ne ledenvergadering vastgesteld.
Wat heeft NSEM de laatste jaren o.a. bereikt in 
de U-raad? NSEM raadsleden hebben de nu 
geldende auditorenregeling ontworpen. Het is 
één van de studentvriendelijkste auditorenre
gelingen uit het land. De regeling biedt een 
grote groep studenten de mogelijkheid om bij 
studievertraging door o.a. ziekte en bepaalde 
nevenaktiviteiten verlenging van studieduur te 
krijgen. Verder heeft NSEM veel invloed gehad 
op de komst van een emancipatiemedewerker 
op de universiteit.

Voor het komende jaar wil NSEM met name 
aandacht besteden aan de volgende punten:
* Een daadwerkelijke uitvoering van de nota 
studentenbeleid. Naast aandacht voor licha
melijke vorming en sport vindt NSEM dat er 
meer ruimte moet komen voor culturele en 
maatschappelijke ontwikkeling. Wat betreft 
studentenhuisvesting zal NSEM blijven stre
ven naar reële plannen om de woningnood 
onder studenten te verminderen.
* Een actief emancipatiebeleid. Alleen het 
aanstellen van een emancipatiemedewerkster 
op de universiteit is natuurlijk niet voldoende. 
Er moet nu ook beleid gemaakt worden! Ons 
doel is om tot streefcijfers te komen voor het 
wetenschappelijk personeel, zodat de man
vrouw verhouding een goede afspiegeling is 
van de studentenpopulatie. Dit zal dan ook 
betekenen dat bij sollicitaties bij voldoende 
geschiktheid vrouwen de voorkeur krijgen 
boven mannen. Daarbijj zal vrouwenstudies 

ingebed moeten worden in onderwijs en onder
zoek op alle faculteiten.
* Probleemgestuurd onderwijs (PGO). NSEM 
pleit ervoor dat de basisfilosofie van het PGO 
consequent op alle faculteiten wordt doorge
voerd. Op dit moment gebeurt dat naar onze 
mening te weinig. PGO moet volgens ons o.a. 
interdisciplinairzijn en gegeven worden in kleine 
onderwijsgroepen. Noodzakelijk voor het goed 
functioneren van het PGO zijn natuurlijk de 
bibliotheken en studielandschappen. Deze 
moeten voldoende toegankelijk zijn, ook ‘s 
avonds, goed materiaal in huis hebben en 
genoeg capaciteit om studenten te laten stude
ren.

De kandidaten voor NSEM zijn:
1. Monique van Hoof, 2e jaars FdGW (TGW), 
F-raadslid GW.
2. Jeroen Hoevenberg, 2e jaars FdGW (BB), 
U-raadslid.
3. Piet Schrijver, 2e jaars FdGW (BB), be
stuurslid NSEM.
4. Tanja Domen, 3e jaars FdR, voorzitter Jon
ge Socialisten Limburg.
5. Sietske Riemersma, 2e jaars FdG, bestuur
slid NSEM.
6. Barbara Bosland, 2e jaars FdGW (TGW), 
bestuurslid NSEM.
7. Paul Thewissen, 2e jaars FdR, afgestu
deerd GW, bestuurslid NSEM.
8. Jurgen de Graaft, 3e jaars FdG, studentad- 
viseur bestuur.
9. Dorine Tieleman, 1ste jaars FdGW, NSEM 
werkgroep onderwijs.
10. Mirjam Sjouke, 1ste jaars FdR.
11. Joan van Rheenen, 2e jaars FdGW (VW).

Tien goede redenen om op NSEM te stem
men:
1. NSEM is een studentenvakbond
2. NSEM zorgt al acht jaar voor continuïteit in 
de U-raad.
3. NSEM-raadsleden hebben regelmatig over
leg met faculteitsraadsleden.
4. NSEM heeft kandidaten van alle faculteiten 
vertegenwoordigd op de lijst.
5. NSEM heeft een programma dat op demo
cratische wijze'wordt vastgesteld.
6. NSEM heeft via de LSVb een stem in het 
landelijk studentenbeleid.
7. NSEM staat voor een actief emancipatiebe
leid.
8. NSEM vindt dat er meer aandacht moet zijn 
voor culturele en maatschappelijke vorming 
van studenten.
9. NSEM vindt dat de basisfilosofie van het 
PGO daadwerkelijk toegepast moet worden.
10. KIES PARTIJ, STEM NSEM.

Ook dit jaar presenteert DOPE een kandida
tenlijst voor de studentengeleding van de Uni
versiteitsraad.
We stellen de kandidaten aan jou voor:
1. Astrid Smit, derdejaars studente be
drijfseconomie voorts actief in verschillende 
studentenverenigingen, momenteel bestuur
slid van EFM, bezig met een uitwisseling tus
sen Moskou en Maastricht.
2. Karei Coenen, derdejaars student 
rechten en actief in Erasmus Students 
Network.
3. Evert ten Voorde, derdejaars student 
bedrijfseconomie, actief in Circumflex, oud- 
lid INKOMmissie, bestuurslid van ÆGEE.
4. René Knol, derdejaars student bedrijf
seconomie en tweedejaars student rechten, 
actief in Saurus, bestuurslid van ÆGEE.
5. Bertan Veldhuijzen van Zanten, der
dejaars student algemene economie, voor
zitter van Circumflex.
6. Gijs Kloek, vijfdejaars student algeme
ne economie, oud-voorzitter van Saurus, lid 
van de Universiteitsraad.

Algemeen beleid
Keuzevrijheid aan individuen. Geen 

ideologische keuzeindoctrinatie. De uni
versiteit hoeft geen ideologisch ingegeven 
standpunt in te nemen.

Onderzoek gefinancierd door derden 
(derde geldstroom onderzoek) mag niet ten 
koste gaan van de kwaliteit van fundamenteel 
onderzoek. Toegepast onderzoek als on
dersteuning is wel toelaatbaar en moet zelfs 
gestimuleerd worden.

Bij bezuinigingen mag de kaasschaaf- 
methode niet worden toegepast, maar er 
dient een pragmatische belangenafweging 
plaats te vinden.
* Voor een evenwichtige personeelsop- 
bouw dient positieve discriminatie te worden 
toegepast echter alleen bij gelijke kwaliteiten. 
Studentenbeleid

Ruime openingstijden voor studie
landschappen en bibliotheken.

Aanwezigheidsplicht moet worden 
afgeschaft. Aanwezigheidsplicht is immers 
alleen symptoombestrijding en wordt vaak 
geïnterpreteerd als afwezigheidsrecht (80 % 
aanwezigheidsplicht = 20 % afwezigheids
recht). Ongemotiveerde studenten remmen het

DOPE: v.l.n.r.: Astrid Smit, Gijs Kloek (zittend), Evert ten Voorde, René Knol, 
Bertan Veldhuijzen van Zanten en Karei Coenen.

groepsproces en kunnen maar beter 
wegblijven. Examens dienen zodanig 
afgestemd te zijn op het onderwijs dat studen
ten geprikkeld worden tot een actieve parti
cipatie in de onderwijsgroep.

Uiteraard zijn we vóór het behoud van 
het P.G.O., maar de ideologie is geen doel 
op zichzelf. Goed onderwijs staat voorop.

Er dient een duidelijk toewijzingsbeleid 
te zijn voor kamers via het Kamerburo op 
basis van een puntensysteem in combinatie 
met het coöptatiebeginsel. Studenten
huizen met gezamenlijke voorzieningen 
kunnen zelf nieuwe bewoners voordragen, mits 
deze aspirant-bewoner een minimum 
aantal urgentiepunten opzijn naam heeft staan.

De mensa dient ook ‘s avonds een 
warme maaltijd te serveren.

De samenstelling van het INKOM-team 
dient te gebeuren via een sollicitatieproce
dure waarbij wordt geselecteerd uit actieve 
studenten met organisatie-ervaring en ta
lent en met affiniteit tot de studentenvereni
gingen.

Meer aandacht voor studentenaange
legenheden in universiteitsblad.

Meer vrijheid voor studentensportve
renigingen in het voeren van een eigen 
beleid.

Cultuur en taal op brede basis door 
middel van actieve integratie met d e 
H.B.O.- instellingen in Maastricht.

Duidelijkheid over het gebruik van faci
liteiten door studenten.

Extern universitair beleid
Internationalisering moet doordringen 

naar alle faculteiten.
Eredoctoraten moeten alleen worden 

verleend op basis van wetenschappe
lijke prestaties.

Sterke lobby van universiteit bij burgers 
en gemeente ook ten behoeve van stu
dentenorganisaties.

De universiteit als instituut dient geen 
politieke standpunten in te nemen. Ze mag 
niet paternalistich optreden, maar wel de dis
cussie stimuleren vanuit haar algemeen vor
mende taak. Het niet actief ondersteunen 
van standpunten is hier niet gelijkaan het kie
zen voor de tegenpartij.
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2. Faculteitsraad Geneeskunde

Reflex
Een studentenstem heeft meer waarde dan je 
denkt. In de wandelgangen van Randwijck 
lijken je ideeën en opvattingen van weinig 
invloed te zijn. Maar hangt het er niet vanaf 
waar je ze laat horen?

Sinds de Wet op het Wetenschappelijke On
derwijs 1986 (WWO.‘86) wordt de universiteit 
via een democratisch stelsel bestuurd. Demo
cratie baseert zich op de mening van alle 
betrokkenen van het universitaire stelsel, te 
weten medische studenten, wetenschappelijk 
en niet-wetenschappelijk personeel. Demo
cratie leidt echter snel tot anarchie wanneer 
ieders mening gepeild moet worden bij elk 
probleem dat zich voordoet. Dit wordt onder
vangen door een groep van afgevaardigden 
aan te stellen die het bestuur van de universi
teit vertegenwoordigt uit naam van de betrok
kenen.
De F-raad is zo'n samenvoeging van afgevaar
digden. En;
REFLEX stelt zich kandidaat om de dragers- 
functie te vervullen. Dragers van jullie mening 
naar de plaatsen waar er iets mee gedaan kan 
worden: de F-raad. REFLEX staat als Medi
sche Faculteitsvereniging dicht bij haar achter
ban, dicht bij jullie dus.
De F-raad bepaalt het algemene beleid voor 
het bestuur van de medische faculteit. Reflex is 
drie jaar en heeft nu twee jaar ervaring met dit 
Raadswerk. Je kunt dus stellen dat zij behoor
lijk inzicht heeft gekregen in zaken die in de F- 
raad spelen.
We beschouwen het als een belangrijke taak 
om onderwijskwesties in de gaten te houden 
en bij te sturen. De commissie onderwijs speelt 
hierin een centrale rol.

De programmapunten van REFLEX zijn de 
volgende:
1 ) REFLEX zet zich er voor in de kwaliteit van 
het medisch onderwijs te waarborgen en waar 
mogelijk de kwaliteit te verbeteren.
2) Bezuinigingen die zullen worden ingevoerd 
moeten begeleid worden. Als maatregelen 
onvermijdelijk zijn, strijden wij voor verant
woorde verdeling over onderwijs en onderzoek 
en altijd voor behoud van kwaliteit van het 
onderwijs.
3) Wij zijn voorstanders van het nieuwe curri
culum; in- en uitvoering ervan verdienen onze 
speciale aandacht.
4) De huidige aanwezigheidsverplichting be
schouwen wij als een noodmaatregel. Grondig 
onderzoek moet de basis vormen voor een 
solide regeling, die een jaarlijkse confrontatie 
van de student met een nieuwe regeling voor
komt.
5) REFLEX wil een tutor “op maat”. Dit komt 
neer op een inhoudsdeskundige tutor t.a.v. de 
stof, met name voor onderwijsgroepen in het 
derde en vierde jaar.
6) Het is essentieel dat studenten betrokken 
zijn bij het onderwijsbeleid:
a. Studenten moeten zitting hebben in iedere 
blokplanningsgroep. De blokplanningsgroep 

REFLEX-kandidaten: v.l.n.r.: Bart-Jeroen Heesen, Ruscha van Roosmalen,Peter Mater, 
■larc-Redwart Kok, Paul Volders en Annelies Menting

dient hiervoor studenten aan te trekken.
b. Het contactpersonenoverleg moet voor stu
denten en tutoren meer waarde krijgen.
7) Wij streven naar gelijke kansen voor man
nen en vrouwen binnen de faculteit. Wij richten 
ons met name op de co-schappen en docen- 
taanstellingen.
Het keuzeonderwijs moet uitgebreid worden 
met meer stages op gebied van de comple
mentaire geneeswijzen.
9) Er moeten meer mogelijkheden geboden 
worden voor het volgen van postdoctorale 
studies in Maastricht.
10) Wij zetten ons in voor de verbetering 
van het vaardigheidsonderwijs, de organisatie 
van het attitude-onderwijs in het bijzonder.
11 ) REFLEX vindt dat beslissingen die belang
rijk zijn voor de studenten door de studenten 
beïnvloed moeten kunnen worden.
12) Wij strijden voor praktische en algemene 
onderwijsvoorzieningen zoals de kopieerap
paraten, boeken op het studielandschap, be
reikbaarheid van Randwijck etc.

Het grote aantal leden binnen de faculteit ende 
goede contacten met sleutelpersonen in de 
universiteit geven ons een stevige overlegpo- 
sitie. Om deze gunstige positie meer kracht bij 
te zetten, dragen wij er zorg voor dat de student 
goed geïnformeerd wordt, want een juist on
derbouwde studentenstem heeft meer-waar- 
de.

Hier volgen de mensen die zich sterk maken 
om dit programma uit te voeren: 
Marc-Redwart Kok:
-lid van Commissie Onderwijs 
-sinds september ‘89 actief lid 
-lid van Werkgroep Campagne 
-eerste jaars 
Ruscha van Roosmalen: 
-lid van Commissie Lezingen 
-sinds oktober ‘88 actief lid 
-lid van Werkgroep Campagne 
-tweede jaars
Annelies Menting:
-lid sinds september ‘89
-voorzitter St. Servatius
-organisatie Inkom
-lid van Werkgroep Campagne 
-eerste jaars MF, tweede jaars GW 
Paul Volders:
-lid van Commissie Lezingen
-hoofd van subcommissie Klinische Lezingen 
-organisatie actualiteiten-college 
-tweede jaars
Peter Mater:
-bestuurslid Public Relations in de jaar ‘87 
-lid van Commissie PR. in ‘88
-lid Commissie Posters
-coördinator van Werkgroep Campagne 
-vierde jaars
Bart-Jeroen Heesen:
-lid van Commissie Onderwijs
-lid Faculteitsraad
-inwerking en begeleiding nieuw(e) F- 
raadsli(e)d(en)

-ondersteunend kandidaat
-actief binnen algemeen studentenleven 
-derde jaars

NSEM-kandidaten voorde faculteitsraadgeneeskunde:v.l.n.r.: Dirk-Jan Slebos, Marie-Elle 
Vooijs, Corinne Vlamings, Bernice Oude Grote Bevelsborg, Caroline Rouleaux en Carlo 
Marcelis. Niet op de foto: Eric van Rijswijk
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NSEM Geneeskunde
Hallo, wij zijn Caroline, Carlo, Dirk-Jan, Marie- 
Elle, Bernice, Corinne en Eric, de NSEM-kan
didaten voor de Fakulteitsraad van de Fakulteit 
der Geneeskunde. Eerst even een persoonlij
ke kennismaking:

1. Caroline Roulaux (3MF, 22 jaar); heeft al 
één jaar in de raad gezeten en wil dit werk 
graag nog een jaar doen. De basisfilosofie van 
onze universiteit die, zoals in de laatste Obser
vant te lezen stond, op de tocht lijkt te staan, 
heeft vooral haar aandacht. Voor het onderwijs 
betekent dit: handhaven van ons unieke PGÓ- 
systeem en hetfunktioneren van de onderwijs
groepen verbeteren.

2. Carlo Marcelis (3MF, 22 jaar); is een jaar 
aktief geweest in het bestuur van een studen
tenvereniging. Hij is hierdoor enthousiast 
geworden om zich nu in de fakulteitsraad in te 
zetten voor de belangen van de studenten. 
Ook hij is zeer betrokken bij de basisfilosofie, 
met name voor wat betreft het onderzoek. 
Vooral de aandacht voor het gedragsweten
schappelijke onderzoek mag niet verslappen.

3. Dirk-Jan Slebos (1 MF, 21 jaar); heeft eerst 
een jaar Gezondheidswetenschappen gestu
deerd. Hij heeft zich het afgelopen jaar aktief 
ingezet voor een aantal commissies. Ook hij 
vind het handhaven van het PGO een zeer 
belangrijke zaak, en denkt dat dit onder andere 
via het beter aanleren van dit systeem bewerk
stelligd kan worden.

4. Marie-Elle Vooijs (2MF, 23 jaar); heeft een 
jaar bestuurservaring opgedaan in een stu
dentenvereniging. Het emancipatoire beleid 
van de medische fakulteit heeft haar speciale 
aandacht. Daarnaast volgt zij kritisch de ont
wikkelingen rond de curriculumvernieuwing.

5. Bernice Oude Grotebevelsborg (2MF, 20 
jaar) ; lid van de werkgroep onderwijs van NSEM 
en aktief geweest bij de organisatie van de 
akties tegen de 100% aanwezigheidsverplich
ting. Oök het komende jaar wil zij zich inzetten 
om de aanwezigheidsver- plichting tot het 
verleden te laten behoren.

*
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6. Corinne Vlamings (2MF, 20 jaar); is aktief 
geweest binnen de FISEM, met name met de 
struktuur van het medisch onderwijs op inter
nationaal nivo. Hierdoor gaat haar interesse uit 
naar het internationaliseringsbeleid van de 
fakulteit. Op lokaal nivo is zij bezig met de 
Fakultaire Introduktiecommissie.

7. Eric van Rijswijk (6MF, 26 jaar); heeft al 
jaren ervaring met beleidszaken, op fakultair 
én universitair nivo. Nu hij zelf co-assistent is, 
wil hij zich sterk maken voor de belangen van 
deze groep studenten.
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Na deze persoonlijke kennismaking staan we AGOF 
met z’n allen voor de algemene standpunten dentei 
van NSEM. We willen ze hieronder kort nog stem I 
even noemen: Desti
- demokratisering: NSEM streeft naar een zo teitsra
gelijk mogelijke verdeling van macht. de one
- gelijkwaardigheid van mensen: NSEM voert ais ta- 
een politiek die strijdt tegen racisme, fascisme, steun« 
seksisme, homo-haat en elke andere vorm van Comm 
diskriminatie. AGOF
-NSEM is tegen ver(der)gaande privatisering den, h 
van algemene maatschappelijke voorzienin- dngèn 

alle stigen en instituties, zoals wetenschap.
- NSEM onderschrijft de basisfilosofie van de 
RL. In de diskussies met betrekking tot deze 
basisfilosofie wil NSEM graag een aktieve rolkan st 
blijven vervullen. buidel 
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Aan de hand van deze uitgangspunten zullen 
wij ons beleid in de Fakulteitsraad bepalen. 
Hierop kun je ons ten alle tijde aanspreken. Als 
bovenstaande je aanspreekt, geef dan jouw^jjs a£ 
stem aan NSEM!!! leit de
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3. Faculteitsraad Gezondheidswetenschappen

AGORA, voorste rij v.l.n.r.: Esther Backbier, Marjan van den Akker en Antoinette de Bont;
i achterste rij: Annemieke de Vries, Arie Dijkstra, Anne Janssen en Peter Visch. Niet op fe foto: 

Rob de Bie.

NSEM-kandidaten voorde faculteitsraad Gezondheidswetenschappen: voorste rij v.l.n.r.: 
Saskia Libeton en Natascha Leemans; achterste rij: Ronald Wilmink, Mieke Pollmann, Marry 
Mos, Anne Degenaar en Lieke Huijbregts. Niet op de foto: Ruben Boeren.

AGORA Studentenvakbond NSEM
Het is al weer voor de derde maal dat 

AGORA deelneemt aan de faculteitsraadsver- 
kiezingen. In 1988, het eerste jaar dat wij aan 
de verkiezingen deelnamen zat één student 
namens AGORA in de raad. In dit tweede jaar 
'vertegenwoordigen twee studenten onze fa- 
culteitsvereniging en volgend jaar....

iktief 
et de 
inter- 
se uit 
n de 
st de

eft al 
ultair

AGORA is de FACULTEITSVERENI- 
GlNG van GEZONDHEIDSWETENSCHAP
PEN. AGORA, dat betekent de A van ASSER
TIEF, de G van GEZONDHEIDSWETEN
SCHAPPEN, de O van ondernemend ON
DERWIJS, de R van de RAAD en de A van 
altijd AKTIEFÜÜ!
Sen plein waarop voor vele meningen plaats is, 
Ongeacht politieke kleur.

mt is, ! De raad is hét bestuurs- en beleidsor-
1 van gaan van de faculteit. In de faculteitsraad 

Worden belangrijke beslissingen genomen over 
Zaken betreffende het onderwijs. De studen
tenfractie vormt één derde deel van de raad, 

in we AGORA, een vereniging van en voor alle stu- 
unten tentenGezondhiedswetenschappen moeteen 
t nog stem hebben de faculteitsraad!

De studenten, die namens AGORA in de facul- 
en zo teitsraad zitten, hebben een directe achterban: 

tie onderwijscommissie. Deze commissie heeft 
I voert ais taak de raadsleden van AGORA te onder- 
isme, steunen. Veel van haar leden zitten in andere 
mvan

ering 
ienin-

'an de

commissies binnen de faculteit. Verder is 
AGORA via ons nieuwsblad, de publicatiebor- 
tien, het spreekuur en de openbare vergade- 
tingen van commissies hét aanspreekpunt voor 
Olie studenten gezondheidswetenschappen.

deze 
ive rol

Agora stelt zich tot doel de belangen 
van studenten te behartigen. Agora heeft een 
duidelijk visie op wat dat betekent. Zij heeft dit 
tian ook een concrete invulling geven in de 
^gelopen jaren. De doelstellingen van AGO- 
^A geven dit weer:
1 Bevorderen van de kwaliteit van het onder-

zullen 
palen. 
>n. Als
jouW Wijs aan en de organisatie van de facul

teit der Gezondheidswetenschappen.
? Streven naar een rechtvaardige behandeling 
'(an studentenbinnen de faculteit der Gezond
heidswetenschappen.
Ö Er voor zorgen dat studenten op de hoogte 
Zijn van relevante ontwikkelingen binnen 
tie universiteit en met name binnen de 
faculteit.
De studenten volgende jaar AGORA in de raad 
Vertegenwoordigen, zullen zich inzetten voor: 

Verbetering en garandering van de 
Kwaliteit van het onderwijs. Het 
steunen en bevorderen van het probleem 
Bestuurd onderwijs. Actualisering van onder
lijs, o.a door ruimte voor nieuwe initiatieven, 
^en goed passend toetsingssysteem, wat

betekent het ondersteunen van de ontwikke
ling van de voortgangstoets en de bloktoets. 
Voldoende studiefaciliteiten. Agora onder
steunt het nieuwe plan voor het curriculum 
Gezondheidswetenschappen. In dit kader 
pleiten wij nog steeds voor interdisciplinair 
onderwijs, een algemene propedeuse en voor 
een voldoende aanbod keuzeonderwijs . Wij 
zullen de verdere ontwikkelingen kritisch blij
ven volgen.
* Streven naar rechtvaardige behandeling 
van de student binnen de faculteit.
* AGORA streeft naar inspraak van de studen
ten op alle ni veaus. De raadsleden van 
AGORA zullen zich er voor inzettendatookna 
de curriculumherziening studenten kunnen 
meebeslissen over belangrijke ontwikkelingen 
binnen de faculteit.

Voor AGORA staan op de lijst:
MARJAN VAN DER AKKER, derdejaars VW, 
lid van de onderwijscommissie van AGORA, lid 
van de SRC, ex-student lid van het DBO.
ANTOINETTE DE BONT, derde jaars TGW, 
tweede jaars BB, lid van de onderwijscommis
sie, student lid van curriculumgroep propedeu
se, lid van de begeleidingscommissie Vrou
wenstudies Gezondheidswetenschappen.
ANNE JANSSEN, eerste jaars, hbo-j, voorzit
ter van de onderwijscommissie.
ARIE DIJKSTRA, eerste jaars, hbo-v, lid van 
de onderwijs commissie.
ROB DE BIE, derde jaars BW, voorzitter van 
AGORA.
ESTHER BACKBIER, derdejaars GVO, 
lid van de onderwijs commissie.
ANNEMIEKE DE VRIES, derde jaars BGK, 
studentlid van DBO, lid van de onderwijscom
missie.
PETER VISCH, tweede jaars BB, actief lid bij 
koko, lid van de onderwijscommissie.

Kom kennis maken met de kandidaten op: 
Maandag 7 mei, dinsdag 8 mei, maandag 14 
mei en dinsdag 15 mei op het Hoofdgebouw. 
Woensdag 9 mei, donderdag 10 mei, zaterdag 
12 mei, woensdag 16 mei, en donderdag 17 
mei op Randwijck.

GASTEMMEN. EEN GOEDE RAAD?! STEM 
AGORA.

De faculteitsraad is het hoogste bestuursor
gaan van de faculteit. Binnen deze F-raad zijn 
er vier zetels gereserveerd voor studentleden. 
NSEM heeft de afgelopen jaren steeds mini
maal twee zetels bezet. NSEM-raadsleden zijn 
daarom verzekerd van een goede kennisover
dracht, waardoor de continuïteit gewaarborgd 
wordt. Dit in tegenstelling tot andere lijsten.

Waar staat NSEM voor?
NSEM is de progressieve studentenvakbond 
van. Maastricht. NSEM heeft een kritische 
maatschappijvisie die verwoordt staat in het 
programma, dat een leidraad is voor de stu
dentleden in de F-raad. In dit programma komen 
de volgende zaken naar voren.
Algemeen:
- democratisering: verschillende maatschap
pelijke groeperingen dienen evenveel inspraak 
te hebben ; hiërarchische verhoudingen dienen 
vermeden te worden;
- een progressief emancipatiebeleid;
- gelijke kansen en rechtspositie voor ieder
een.
Toegespitst op studenten :
- kwalitatief goed onderwijs met handhaving 
van het PGO-systeem;
- een studiefinancieringsstelsel dat een best
aansminimum garandeert.

Aandachtspunten voor NSEM-raadsleden in 
de F-raad
Het probleemgestuurd onderwijs
Het huidige onderwijssysteem moet weer be
ter aansluiten bij het PGO. Dat wil zeggen:
- veel van de huidige bloktoetsen zijn gericht op 
“aanbevolen” (dus verplichte) literatuur;
- het literatuurboek mag geen basisboek voor 
het blok worden;
- vaststaande vragen of opdrachten onder taken 
zijn niet wenselijk;
- op het studielandschap moet de boekenvoor- 
ziening beter worden en de openingstijden op 
z’n minst gehandhaafd blijven.
De voortgangstoets
De VGT moet kritisch geëvalueerd worden met 
betrekking tot de kwaliteit van de vragen. Ook 
is het belangrijk deze nieuwe VGT te vergelij
ken met de oude, betreffende het meten van 
voortgang.
De curriculumherziening
Het nieuwe curriculum voor de propaedeuse 
moet nauwlettend gevolgd worden met betrek
king tot de kwaliteit. Het doctoraal van het 
nieuwe curriculum is inhoudelijk nog niet volle
dig ingevuld. Ook hier is kwaliteitsbewaking 
van groot belang.
Institutionalisering
Instituutvorming is niet meer tegen te houden 
onder andere vanwege de externe profilering 
van de RL. Deze instituten mogen echter nooit 
onafhankelijk van de faculteit gaan funktione- 

ren; zij moeten ten dienste blijven staan van 
onderwijs en onderzoek.
Public Relations
De studie GW moet meer extern geprofileerd 
worden, zodat het begrip “gezondheidsweten- 
schapper” meer bekendheid krijgt bij bedrijven 
en instellingen.

Vind je deze punten ook belangrijk èn wil je dat 
daaraan gewerkt wordt, stem dan NSEM, 
VOOR EEN KRITISCH GELUID IN DE F- 
RAAD.
Voor NSEM stellen de volgende kandidaten 
zich verkiesbaar:
1. Natascha Leemans, 4e jaars, GGK, voorzit
ter Koko, curriculumplanningsgroep GGK
2. Lieke Huijbregts, 1e jaars, bestuur leerlin
genvereniging, verpleegkundige
3. Saskia Libeton, 1 e jaars, werkgroep onder
wijs NSEM
4. Ronald Wilmink, 2e jaars, BB, bestuur jeugd- 
werkvereniging
5. Marry Mos (reserve), 2e jaars, GGK, bestuur 
NSEM
6. Mieke Pollman (reserve), 2e jaars, GGK, 
werkgroep rechtspositie NSEM
7. Anne Degenaar (reserve), 5e jaars, VW, 
werkgroep LSVB NSEM
8. Ruben Boeren (reserve), 4e jaars, BW/ 
GGK, bestuur NSEM
Voor meer informatie kun je ons op dinsdag en 
donderdag voor en tijdens de verkiezingen op 
het Jezuïetenklooster en Randwyck vinden.

Tot slot: ga in ieder geval stemmen. Bij minder 
dan 35% van de opkomst gaan er zetels voor 
studenten in de faculteitsraad verloren. Als 
student is het mogelijk aktieve invloed uit te 
oefenen; het zou zonde zijn als je die kans zou 
laten liggen!
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4. Faculteitsraad Rechtsgeleerdheid

Rinoceros v.l.n.r.: Antoine Geven, Harrie van de Pas, Christel Ribbens, Michel Ramakers, 
Ralph Limpens, Lex Mook, Henri Wolters. Zittend: Eugène Baak, (foto Franco Gori)

Rechtstreeks: v.l.n.r. Karla van Rooijen, Erna van Eerden, Herke Eibers, Ingelise Gerrand, 
Allert Kramer en Jean Dohmen. Niet op de foto: Martijn Barnas.

Rinoceros Kritisch verder: Rechtstreeks
Enkele maanden geleden richtte een aantal 
leden van studievereniging OURANOS de 
Commissie Facultaire Politiek op. Ter illustra
tie van de dadendrang en voortvarendheid de 
commissie eigen en passend in een juridische 
traditie van Latijnse naamgeving, werd al snel 
gekozen voor de naam RINOCEROS en een 
daarbij behorende afbeelding van een trappe
lend neushoorntje.
Reden voor het oprichten van RINOCEROS 
was, naast uiteraard de interesse in het facul
taire reilen en zeilen, het feit dat voorgaande 
jaren enkel de studievereniging Rechtstreeks 
kandidaten heeft geleverd voor de Faculteits
raad. Nog afgezien van de vraag of deze 
mensen al dan niet op juiste wijze de studen
tenbelangen hebben behartigd, kan het na
tuurlijk nooit gezond zijn dat een student mag 
kiezen uit maar liefst 1 partij, (zie alle kranten 
van 1917 tot pak ‘m beet 1990)
Nog voordat RINOCEROS goed en wel zijn 
standpunten kenbaar had gemaakt, barstte de 
kritiek al los. RINOCEROS zou “ideaalloos” 
zijn en “lekker simpel doen” hoog in het vaan
del hebben staan. Wanneer met “lekker simpel 
doen” gevoel voor humor wordt bedoeld, kan 
RINOCEROS zich daarin vinden. En wanneer 
met “ideaalloos” wordt bedoeld dat RINOCE
ROS het Maastrichtse onderwijssysteem op 
een aantal punten veranderd en verbeterd 
wenst te zien, kan de partij zich ook daarin 
vinden, zij-het dat het woord ideaalloos in dat 

geval merkwaardige extra dimensie krijgt. 
Wellicht is het nuttig nog op te merken dat een 
van de schrijvers van bovenbedoelde kritieken 
- spuiend onder pseudoniem! - kandidaat is op 
de lijst van Rechtstreeks. Maar dit terzijde.
Het programma van RINOCEROS, getiteld 
“Kwaliteit en Kleinschaligheid”, is overal op de 
Nieuwenhof verkrijgbaar. Het zij mij daarom 
vergeven dat ik hier slechts een enkel punt uit 
het boekje aanstip. RINOCEROS is tegen een 
aanwezigheidsplicht, omdat deze in strijd is 
met de academische vrijheid. In eerste instan
tie zou aanwezigheidsplicht worden ingesteld 
voor de eerstejaars studenten. Onlangs is de 
F-raad hier toch weer op terug gekomen. De 
reden van deze, toch wel ingrijpende, herzie
ning was de juridische onhaalbaarheid van de 
aanwezigheidsplicht. Was het niet deze juridi
sche onhaalbaarheid die RINOCEROS van 
begin af aan in twijfel heeft getrokken? (de hete 
adem van het trappelend neushoorntje wordt 
dus nu al door de F-raad in de nek gevoeld) ■ Wij 
van RINOCEROS vonden de aanwezigheids
plicht van begin af aan al een stoplap om een 
van de gaten in ons “heilige” systeem te dich
ten. Voor wat betreft het dichten van die gaten 
c.q. het renoveren van het systeem mag ik de 
lezer nogmaals verwijzen naar het programma 
van RINOCEROS. Lees het eens door!
Op een weloverwogen uitgebrachte stem,

Eugène Baak, Campagneleider RINOCEROS. 

De juridische studievereniging RECHTstreeks 
doet dit jaar voor de vijfde keer mee aan de 
verkiezingen voor de faculteitsraad. Wat doet 
RECHTstreeks? “RECHTstreeks (...) komt op 
voor studenten waar het onderwijszaken be
treft, en organiseert daarnaast activiteiten die 
tot doel hebben studenten op een andere wijze 
met hun studie te confronteren.” Zo stond het 
vijf jaar geleden in ons eerste verkiezingspro
gramma, en zo is het nog steeds. RECHT
streeks is een maatschappij-kritische vereni
ging die naast excursies en reizen ook forums 
en interviews (‘mondelinge toelichting’) organi
seert. Verder is een vijftigtal studenten in een 
van onze werkgroepen actief, waarin ze zich 
toeleggen op onbekende- en grensgebieden 
van het recht. Een van die werkgroepen is 
‘Facultaire politiek’, waarin een tiental RECHT- 
streeks-leden zich verdiept in het reilen en 
zeilen van de faculteit. De werkgroep is de 
achterban voorde vier raadsleden van RECHT
streeks die het afgelopen jaar de studenten in 
de raad vertegenwoordigden. Samen met hen 
werden de standpunten van de RECHTstreeks- 
fractie in de raad bepaald.
De RECHTstreeks fractie is in de afgelopen 
jaren uitgegroeid tot een factor van belang in 
het facultaire krachtenspel. Tijdens de ‘Twee
de Onderwijsdiscussie’(een soort brede facul
taire discussie waarin oplossingen werden 
gezocht voor de begrotings- en rendement- 

sproblemen van de faculteit) hebben de 
RECHTstreeks leden in de raad een aantal niet 
onbelangrijke slagen voor de studenten bin
nengehaald. Meer daarover kun je lezen in de 
gele RECHTstreeks-verkiezingskrant. Daarin 
staat ook het verkiezingsprogramma voor 1990- 
1991. Centraal in het programma staan begrip
pen als ‘onderwijskwaliteit’, ‘voorzieningen’, 
‘milieu’ en (vanzelfsprekend) ‘probleemges- 
tuurd onderwijs’. Het programma heeft de 
toepasselijke naam ‘Kritisch verder’ meege
kregen. Laat je stem horen: stemmen op 
RECHTstreeks is één manier, lid worden van 
de werkgroep ‘Facultaire politiek’ van RECHT
streeks is een nog betere manier: dan klinkt je 
stem het hele jaar door.
De RECHTstreeks-kandidaten zijn: 1. Karla 
van Rooijen 2. Allert Kramer 3. Ingelise Ge
rrand 4. Martijn Barnas 5. Erna van der 
Eerden 6. Jean Dohmen en 7. Herke Eibers.

5. Faculteitsraad Economie
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Eddie Pelle

Eddie Pelle
Ik denk dat Maastricht zich moet blijven onder
scheiden van andere universiteiten door het 
onderwijssysteem. Als de praktijk niet klopt 
met de theorie van het Probleemgestuurd 
onderwijs, dan is die theorie nog niet fout: je 
kunt ook proberen de praktijk ‘om te vormen’ 
totdat die meer gaat lijken op het ideale onder
wijs dat in de boekjes van Dienst Voorlichting 
beschreven staat. Want daar zijn we toch alle
maal op-af gekomen?

Een voorbeeld.
Het mooie van PGO was juist, dat studenten 
niet grote hoeveelheden feitenkennis uit hun 
hoofd moesten leren, om het tentamen te 
kunnen halen en het daarna weer te .kunnen 
vergeten. Maar toch gaat nu de meeste aan
dacht uit naar de ‘leer’-onderdelen van de 
studie: de praktika. Aan het einde van het jaar 
wordt de vgt ook gewoon geleerd. En zo kun je 
die inderdaad halen: Bij economie is de vgt

onderdehand weinig meer dan een soort van 
‘6-bloks-toets’; er wordt vooral naar kennis uit 
de blokken gevraagd.
De meest logische oplossing lijkt mij dan: bete
re, meer inzicht-gerichte voortgangstoets-vra- 
gen maken. Maar anderen hebben een andere 
logica en inmiddels is (in het kader van de 
herpgrogrammering) besloten de vgt te ver
vangen door 4 ‘kennis-toetsen’, en 2 ‘overall- 
toetsen’, waarbij de laatsten vooral gericht 
moeten zijn op het toetsen van inzicht.
Volgens mij kun je in de nieuwe situatie het 
studeren voor inzicht in plaats van feitenkennis 
op twee manieren stimuleren:
1. De score op de overall-toets zwaar laten 
tellen t.o.v. die op de kennistoetsen;
2. De medewerkers nu alvast laten oefenen 
met het maken van goede inzicht-vragen (mocht 
dat binnen 2 jaar lukken, dan kan de vgt er ook 
alleen maar beter op worden).

Het stukje hierboven geeft een indruk van de 
manier waarop ik over onderwijs denk. Te 
vrezen is alleen, dat de meeste andere kandi
daten het niet wezenlijk met me oneens zijn; de 
meningsverschillen aan de faculteit zijn niet zó 
groot. Na de verkiezingen is het vaak niet meer 
zo belangrijk welke lijsten, maar veel meer 
welke ménsen er in de Raad zitten. Of de 
studenten goed vertegenwoordigd worden 
hangt vooral af van hùn kwaliteiten, of jij goed 
vertegenwoordigd wordt hangt ervan af, of er 
iemand in de Raad zit die in staat is om jouw 
meningen, twijfels en gedachten goed naar 
voren te brengen.
Daarom denk ik dat het ‘lijstenstelsel’ op de 
economische faculteit weinig zinvol is, daarom 
ben ik ‘onafhankelijk kandidaat’.

(Wie ik ben? 3e jaars AE-student, ik heb een 
jaar in de SRC gezeten en doe ook nog wat bij 
Ikonomix).
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NSEM-kandidaten voor de faculteitsraad economie. Zittend v.l.n.r.: Suzanne Klabbers en 
Henk-Geert Meusen. Staand: Simone Beerkens, Willie Verberne en Ankie Martens.

Stem NSEM, 
stem lijst 2

Ook op de FdEW komt NSEM met een kandi
datenlijst uit voor de verkiezingen voor de F- 
raad. Nu de faculteit op het punt staat haar 
koers aan te passen, is een goede vertegen
woordiging in dit faculteitsorgaan van groot 
belang.
Omdat NSEM vertegenwoordigt is in de U- 
raad, de andere raden en universiteitscom- 
Hiissies, kan zij bij de besluitvorming over be
langrijke zaken rekenen op een goed overleg 
en een goede samenwerking met andere raad
sleden

Herprogrammering
Pas geleden is de eerste fase van de Herpro- 
prammering, de vernieuwing van alle studie
jaren aan de economische faculteit, aangeno
men door de F-raad. Er zullen overzichtscolle- 
9es komen, bredere taken etc. De noodzake
lijkheid van een grondige herziening is overdui
delijk. Maar bovenal wil de NSEM-fractie er 
voor waken dat mooie formuleringen van 
doelstellingen niet verwateren door hun eigen 
vaagheid.

^oetssysteem
Eén belangrijk onderdeel aan de faculteit is 
allang verwaterd: de voortgangstoets. Alleen 
al de verschillende lettertypes getuigen van 
een autonome bijdrage van vakgroepen: het 
9evolg is een onsamenhangend geheel. Een 
strenge beoordeling door een vaste groep 
stafleden vooraf van de voortgangstoetsvra- 
9en kan de hoeveelheid protesten doen redu
ceren. Het zou zelfs mogelijk moeten zijn dat 
een dergelijke groep er zorg voor draagt dat 
een toets weer inzicht gaat toetsen en niet 
Zozeer feitenkennis.

toezicht kan ook worden toegepast bij de in 
de Nota Herprogrammering voorgestelde 
overalltoets, de toekomstige vervanger van de 
voortgangstoets.

Introductie,.
Als introductie op ons onderwijssysteem geldt 
nu het doorlezen van het boekje “Probleem- 
9estuurd leren”. Velen weten aan het eind van 
net jaar echter al niet meer uit welke stappen 
de zevensprong bestaat. De NSEM-fractie is 
dan ook van mening dat een goede PGO- 
vaining erg belangrijk is. Een dergelijke gron
dde training zou ook gevolgd moeten worden 
door tutoren en door degenen die taken opstel

len ; immers veel taken lenen zich ook niet meer 
voor een systematische aanpak.

Doctoraalblokken
NSEM is op dit moment de mogelijkheid aan 
het bekijken hoe doctoraalblokken geëvalueerd 
kunnen worden. Op dit moment gebeurt dat 
niet of nauwelijks, zodat zowel studenten als 
docenten slechter af zijn. Docenten omdat zij 
geen feedback krijgen over de qualiteit van hun 
blok, studenten omdat de informatie in de 
studiegids heel summier is.
Door nu meer informatie te geven kunnen 
keuzes voor blokken beter overwogen gemaakt 
worden en kan ook voorkomen worden dat 
klakkeloos de in de studiegids aangegeven 
trajecten gevolgd worden. Dat laatste immers 
is volgens de NSEM-kandidaten in strijd met 
de integratiegedachte; een gedachte die ons 
als profileringskenmerk van de faculteit na aan 
het hart ligt.

Verder zijn wij van mening:
* Dat 8.30 vroeg genoeg is
* Dat de openingstijden van het studieland
schap minstens gehandhaafd moeten blijven.
* Dat door een NSEM-raadskrant uit te bren
gen, studenten beter betrokken kunnen wor
den bij beslissingen in de F-raad.

De NSEM-kandidaten zijn:
1. Simone Beerkens 1e jaars; ervaring in de 
onderwijscommissie van NSEM
2. Henk-Geert Meussen 2e jaars; ervaring in 
destudierichtingscommissieen redactielid IKO- 
NOMIX
3. Willie Verberne 2e jaars AE
4. Suzanne Klabbers 1 e jaars
5. Ankie Martens 1 e jaars

Doe iets met je stem,
stem EFM ///

Het is van groot belang dat jullie je stem uit
brengen, aangezien er minimum opkomstper
centage vereist is om het huidige aantal van 
vier studentenzetels te behouden.
Ook dit jaar bestaat er de mogelijkheid te 
stemmen op EFM, momenteel vertegenwoor
digd met drie studentleden in de Faculteitsraad 
van de FdEW.
Waarom een EFM-lijst?
Door de contacten die de EFM-raadsleden 
onderhouden met de EFM-onderwijscommis- 
sies zijn zij in staat een optimale coördinatie, 
communicatie en samenwerking tussen stu
dent en student-raadsleden te bewerkstelli
gen. Door de communicatie met de onderwijs
commissies zijn EFM-raadsleden in staat als 
en goed vertegenwoordiger van de student op 
te treden. Hierdoor is het mogelijk dat EFM 
zichzelf kan spiegelen aan datgene wat er 
onder jullie leeft. Daarnaast zijn onze raadsle
den in staat de belangen van de studenten 
direct bij het wetenschappelijk personeel te 
behartigen, door de grote ervaring en de con
tacten die de vijf onderwijscommissies inmid
dels hebben'opgebouwd.
Onze raadsleden zijn bereid de problemen 
waarmeede onderwijscommissies geconfron
teerd worden op faculteitsraadniveau aan te 
pakken. Te noemen zijn: het slecht functione
ren van de examencommissie; het slecht func
tioneren van bureau onderwijs en de tekort
schietende instroomproceduren bij doctoraal
blokken.

Deze problemen zijn als volgt in het EFM- 
programma verwerkt. De kernpunten zijn als 
volgt:
- het handhaven van het PGO-systeem: het is 
nodig het PGO-systeem te handhaven om ons 
te kunnen blijven profileren als “zwaargewicht” 
uit Maastricht.
- Bewaking van het belang van de student in 
hetherprogrammeringsproces:Bij alles beslis
singen die in het kader van het herprogramme- 
ringsproces genomen zullen gaan worden zal 
steeds de positie van de student nauwlettend 
in het oog gehouden moeten worden.

De EFM-kandidaten: voorste rij v.l.n.r.: Marco Hulsewé, Maritha Werther en Annemarie van 
der Gaag. Bovenste rij: Ronald Veld, Mark Knapen en Olaf Sleijpen

- Bewaking van de kwaliteit van het onderwijs: 
dit met het oog op het bezoek van de visitatie
commissie, een controleorgaan van het minis
terie van onderwijs en wetenschappen dat 
volgend jaar onze faculteit onder de loep zal 
nemen. Het oordeel van deze commissie heeft 
een grote invloed op het imago van de univer- 
siteit en jullie beroepsperspectieven!
- Verbetering van het functioneren van de 
examencommissie: zoals binnen de onder
wijscommissies verschillende malen is geble
ken functioneert de examencommissie niet 
naar wens. Ons inziens dient snel veranderd te 
worden.
- Verbetering van de resultatenverwerking: 
volgens ons is het heel belangrijk dat studen
ten snel op de hoogte zijn van behaalde studie
resultaten. Daarnaast is het een vereiste dat zij 
op deze snel en accuraat worden geregistreerd 
door de faculteit.
- Begeleiding: goede begeleiding is noodzake
lijk voor de motivatie van studenten. Dit is van 
levensbelang voor het goed functioneren van 
het PGO-systeem. Dus niette grote onderwijs
groepen, goed opgeleide tutoren die boven
dien PGO-minded zijn en een duidelijk studie 
begeleidend systeem.

Ter verdere informatie zullen we ons volledige 
programma door middel van een informatiefol
der verspreiden over de economische facul
teit.
Het studentenbelang op de eerste rang, doe 
iets met je stem, stem EFM!!!
De kandidaten van de EFM-lijst (lijst 3):
1. Maritha Werther; 3e jaars IM;
2. Mark Knapen; 3e jaars BE;
3. Marco Hulsewe; 2e jaars IM;
4. Olaf Sleijpen; 2e jaars IM;
5. Annemarie van der Gaag; 3e jaars BE;
6. Ronald Veld; 2e jaars BE.
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VDB: v.l.n.r. Marnix Muurmans, Geert-Jan Poorthuis en Rick Rudzik

6. Faculteitsraad
Algemene Wetenschappen

Het Vrijzinnig Democratisch 
studentenverBond, 
het VDB, lijst 4

NSEM-kandidaten voor de faculteitsraad Algemene Wetenschappen: Saskia van der Lyke el 
Michiel van Dorp

Het VDB is een initiatief van een aantal econo- 
miestudenten die ontevreden zijn over het 
deelnemen van EFM aan de F-raadsverkiezin- 
gen. De doelstelling van EFM is het behartigen 
van belangen van alle economiestudenten. Dit 
realiseert zij door het organiseren van activitei
ten zoals excursies en lezingen. De onderwijs
commissie van EFM heeft tot doel studenten 
die actief zijn in de facultaire politiek bij elkaar 
te brengen, de onderverenigingen kunnen hier 
specifieke problemen aandragen en b.v. en
quêtes organiseren. EFM als een soort ANWB 
dus, maar dan voor economie-studenten. Het 
VDB vindt het meedoen van EFM aan deze 
verkiezingen net zoiets als deelname van de 
ANWB aan Tweede Kamerverkiezingen. 
Daarnaast heeft EFM haar eigen leden geen 
programma voorgelegd, terwijl zij wel sugge
reert de EFM-leden te vertegenwoordigen. EFM 
gaat ervan uit dat haar kandidaten precies 
aanvoelen wat er onder haar leden leeft. Mar
nix: “Dat is onzin. De studenten hebben over 
belangrijke zaken zoals de herprogrammering 
van het onderwijs zeer uiteenlopende menin
gen. Dus moeten kandidaten zich laten kiezen 
op basis van inhoudelijke standpunten, want 
alleen dan kunnen zij in de F-raad een vuist 
maken en de studenten die er net zo over 
denken, vertegenwoordigen.” Rick: “Het is ook 
misleidend dat kandidaten van de ondervere- 
niging ‘ALFA’ zich opwerpen als de vertegen
woordigers van de eerste- en tweedejaarsstu
denten. Naast het feit dat zij dan slechts bezig 
zijn met het behartigen van deelbelangen, zijn 
deze kandidaten straks gewoon derdejaars IM 
en BE.” Let wel, het VDB is niet tegen EFM, 
integendeel, zij vindt dat een professionele 
faculteitsvereniging van groot belang is voor 
de faculteit. Geert-Jan: “Ook naar buiten toe is 
EFM belangrijk, zij fungeert als een visitekaart
je naar de overheid en het bedrijfsleven. Als jij 
straks gaat solliciteren bij een organisatie die 
via EFM of AIESEC een goede indruk hebben 
gekregen van de ‘Maastrichtse econoom’, is 
dat een groot voordeel.” Het VDB heeft wel een 
politiek-inhoudelijke visie. Deze gaat uit van de 
gelijkheid van ieder individu en van gelijke 
ontplooiingskansen in vrijheid en verantwoor
delijkheid, naar ieders eigen inzicht en overtui
ging. Concreet wil het VDB zich inzetten voor 
de volgende punten: ACADEMISCHE VRIJ
HEID: Afschaffing aanwezigheidsplicht; vrije 
vakkenkeuze in doctoraal fase, zonder wacht

lijsten. ONDERWIJS: invoering blokaanvullen- 
de colleges (dit tast PGO niet aan!); actievere 
inzet inhoudsdeskundigen; daadwerkelijk 
gebruik maken van blok- en tutor-evaluaties; 
doelgerichte integratie tussen vakgebieden 
(geen integratie als doel op zich); betere profi
lering. TENTAMENS: het verplicht laten halen 
van bloktoesten; kwalitatief betere toetsen; 
duidelijke planning hertentamens (ook in de 
doctoraalfase). STUDIEKOSTEN: variabilise- 
ring.van kosten secundair onderwijs (afschaf
fing ƒ100,- maatregel). STUDIEVERENIGIN
GEN: professionalisering van de faculteitsve
reniging en andere aan de faculteit verbonden 
organisaties; meer ruimte in het onderwijspro
gramma voor extra-curriculaire activiteiten; 
geen deelname van EFM aan de facultaire 
politiek. Het VDB zou graag zien dat de hierbo- 
vengenoemde punten niet blijven liggen tot de 
herprogrammering van het onderwijs aan de 
economische faculteit een feit is. Daar waar 
mogelijk moeten verbeteringen al eerder wor
den ingevoerd.

Marnix Muurmans, 4e-jaars BE 
Geert-Jan Poorthuis, 3e-jaars IM, 
Rick Rudzik, 1 e-jaars
nu nog F-raadslid (EFM), instromer van 
Nijenrode, Regiovoorzitter van een 
beheerder computerruimte, actief in AIE
SEC. politieke jongerenorganisatie.

COLOFON
Deze verkiezingsbijlage van Observant is 
een coproductie van het Centraal 
Stembureau, de Audiovisuele Dienst en 
de redactie van Observant.

Algemene informatie: Gerard Hensen 
Foto's (tenzij anders vermeld): Hans van 
Dijk 
Eindredactie: Jacques Herraets

NSEM
Beste studenten,
De Faculteit der Algemene Wetenschappen is 
een faculteit zonder eigen studenten. Deson
danks is het van groot belang dat ook in zo‘n 
faculteit studenten meedenken over het be
leid. De studentenpopulatie die daartoe ge
rechtigd is bestaat uit die studenten die mini
maal twee blokken verzorgd door de FdAW 
hebben gevolgd. Momenteel bestaat deze 
groep voornamelijk uit studenten Gezondheids
wetenschappen met de afstudeerrichting TG W. 
Wij, de kandidaten, onderschrijven het NSEM- 
programma en willen enkele punten hieruit 
benadrukken.
De registratie van stemgerechtigde studenten 
is de laatste jaren slecht georganiseerd. Wij 
willen trachten ervoor te zorgen dat deze regi
stratie de komende jaren beter verloopt.
Verder staan wij een emancipatoir beleid voor, 
de positie van de vrouw binnen de faculteit 
moet versterkt worden.
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Er zijn plannen voor uitbouw van de faculteit 
Indien dit gebeurt, pleiten wij voor een studen
tenvertegenwoordiging in het Faculteits Be
stuur. Anticiperend op deze uitbouwplannen 
ijveren wij voor een duidelijke positie van de 
nieuwe studierichting ten opzichtte van de 
bestaande.
Wij staan voor kwaliteit van onderwijs, onder 
andere vorm gegeven door het PGO-systeen1 
en door multidisciplinairiteit binnen blokplan- 
ningsgroepen. Tot slot willen wij alle stemge
rechtigde studenten oproepen te stemmen 
LAAT GEEN STUDENTENZETEL VERLO
REN GAAN!

Saskia van der Lyke, tel: 618706

Michiel van Dorp, tel: 211787
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Bulletin wordt voor een deel verzorgd door de dienst Voorlichting.

Kopij voor Bulletin moet via contactpersonen worden ingeleverd:
Vakgr./comm. FdAW: P.Galestin, Fac.Bur., Bredestraat 24, tel. 887487, voor woe. 12.00 uur.
Vakgr./comm./studiever. FdEW: B.Staveaux, Fac.Bur., Tongersestraat 53, tel. 888235, voor do. 12.00 uur.
Vakgr./comm./studiever. FdG: R. le Doux, Fac.Bur., Dr.v.Kleefstraat 25, tel. 888643, voor woe. 12.00 uur.
Vakgr./comm./studiever. FdGW: D.Verheyen, Fac.Bur., Lenculenstraat 14, tel. 887253, voor woe. 12.00 uur.
Vakgr./comm./studiever. FdR: M. de Heer, Fac.Bur., Zwingelput 4, tel. 887041, voor woe. 13.30 uur.
Studenten(sport)ver./Studentenpastoraten: N.PIompen, Stud.zaken, Lenculenstraat 26, tel. 887354, voor do. 12.00 uur. 
Instituten behorend bij een faculteit: bij de facultaire contactpersoon.
Berichten voor onderdeel ‘Universiteit Algemeen’ inleveren bij H.Vermeer, Voorlichting, Bouillonstraat 3, tel. 887172, 
voor vrij. 12.00 uur.
Externe berichten worden alleen opgenomen als er plaats is.
Informatie: H.Vermeer, Voorlichting, tel. 887172.

Universiteit

Promotie drs. J. Atié
Drs. J.,Atié (vakgroep Cardiologie) ver
dedigt op 11 mei zijn proefschrift ‘New 
observations on the role of accessory 
pathways in tachycardias in man’. Pro
motores zijn prof .dr. P. Brugadaenprof.dr. 
H. Wellens. Het Wolff-Parkinson-White 
syndroom is een aangeboren afwijking 
van het elektrische systeem van het hart. 
Hierbij bestaat, naast het normale gelei- 
dingssysteem van het hart, een extra 
verbinding tussen boezems en kamers. 
Deze aandoening kan zeer ernstige 
hartritmestoornissen veroorzaken. Bij 
sommige patiënten kunnen deze zelfs tot 
de dood leiden. Gelukkig kunnen deze 
patiënten tegenwoordig, met behulp van 
nieuwere diagnostische technieken, beter 
worden opgespoord en dankzij nieuwe 
behandelingsmogelijkheden (hartopera
tie) blijvend worden genezen. Een goede 
diagnostiek is daarvoor onmisbaar.
Het proefschrift van drs. Atié beschrijft 
bevindingen bij patiënten die niet één 
maar meerdere extra verbindingen in het 
hart hebben. Bij deze patiënten komen 
zeer vaak ernstige en gevaarlijke ritmes- 
toornissen voor. Het niet herkennen van 
de multipele extra-verbindingen was vaak 
een oorzaak van het mislukken van de 
eerste operatie. In het proefschrift wordt 
onder meer beschreven hoe deze pa
tiënten te herkennen zijn op basis van 
eenvoudige en goedkope technieken als 
het elektrocardiogram. Hierdoor is het 
mogelijk geworden deze patiënten even 
succesvol te behandelen als patiënten 
met één extra verbinding in hun hart.

Uitreiking Catharina Pijlsprijs

De uitreiking van de Catharina Pijlsprijs 
voor afstudeerwerkstukken 1988-1990 
vindt plaats op 19 juni 1990,14.00 uur in 
de Stadsschouwburg. Het Bestuur van 
de Stichting Catharina Pijls ter bevorde
ring van de Gezondheidswetenschap
pen, heeft een aantal prijzen ter beschik
king gesteld voor afstudeerwerkstukken 
in de Gezondheidswetenschappen over 
de periode 1988-1990. De Kommissie 
van Advies heeft op voordracht van 
Curriculum- en Vakgroepvoorzitters per 
afstudeerrichting de beste afstudeers
cripties geselekteerd. Uit deze zeven 
Werkstukken zijn door de Kommissie drie 
Seselekteerd voor resp. de eerste, twee
de en derde prijs. De andere vier skrip- 
ties krijgen een eervolle vermelding. Prof. 
Mol, het “buitenlid” van de kommissie zal 
namens het bestuur van de Stichting de 
Prijzen uitreiken aan de winnaars, tijdens

Agenda
Elke dinsdag Aula, Ts53, 20-21.30 uur. 
Werkcolleges filosofie. Info: H. ten Have, 
888380/372
Elke dinsdag kr.001, Ts53, 16-17.30 
uur. Colleges Gezondheidszorgethiek. 
'nfo: H. ten Have, 888380/372
10-05  Lezing prof.dr.H.Struyker Boudier 
over Bloeddrukregulering. Collegezaal 
“MC, 16.30 uur. Info: tel. 888130/888223 
10-05 Luxemburg reis met bezoek aan 
Eur.Parlement/Eur.Hof van Justitie. Info: 
Ouranos Jur.Fac.Ver.
10-05 Lezing door B.J.Amsenga over 
Het nieuwe zien. Aula, Ts53,20 uur. Info: 
Studium Generale, tel. 887541 tussen 9-
12.30 uur
10- 05 Lezing door Drs. M. van Beek over 
jhensenrechten in Tibet, kamer 2000, 
]s53, 19.00 uur
11- 05 Promotie J.Atié. Aula, Ts53, 16 
Uur. Info: tel. 887096/7210
15-05  Presentatie Huisartsgeneeskun
de 9.30-11 uur. Colloquiumzaal 0124, 
Ueb1. Info: MFV Reflex, tel. 882213 
15-05 Lezing over mondiale milieu- en 
schuldenproblematiek, Collegezaal, 
<wi4,20 uur. Info: Studium Generale, tel.
887541 tussen 9-12.30 uur
15- 05 Lezing prof.dr.M.Raffel, Penn State 
University, over American health care 
system: structures and strategie pro
ems. Aula, Ts53, 20-22 uur
16- 05 Openbaar college M. Doorman over 

de openbare afstudeerplechtigheid op 
19 juni a.s. In November, bij het lustrum 
van de FdGW, wordt de Catharina Pijl
sprijs voor proefschriften in de Gezond
heidswetenschappen uitgereikt.

Seminar cyclus Instituut Hart- en Vaat
ziekten
Met ingang van 1990 is het Instituut Hart
en Vaatziekten gestart met een cyclus 
seminars over het onderzoekthema Hart
en Vaatziekten in de jaren '90. Prof.dr. H. 
Struyker Boudier, leider van de divisie 
Hypertensie, is de vijfde inleider in de 
cyclus met de voordracht: “Bloeddrukre- 
gulering: Over hersens en vasculaire 
gladde spiercellen". De lezing beoogt de 
instituutsmedewerkers en andere gei-, 
nteresseerden binnen de instelling in
zicht te Verschaffen in de huidige onder
zoeken binnen de divisie Hypertensie 
alsmede de richting waarin het onder
zoek zich in de toekomst zal gaan ontwik
kelen. Het Bestuur van het Instituut Hart
en Vaatziekten nodigt een ieder van harte 
uit de lezing bij te wonen. Datum: do. 10 
mei. Plaats: Collegezaal BMC. Tijd: 16.30 
uur. Info: Rob van der Zander, tel. 888130/ 
223.

Oproep proefpersonen
In het kader van een onderzoek naar de 
(micro)circulatie bij diabetes patiënten 
zoeken wij gezonde vrijwilligers voor 
onderzoek naar de doorbloeding van de 
onderarm. Duur: 3 dagen van 8.00 tot 
14.00 uur. Een financiële vergoeding 
wordt gegeven. Info: Interne Genees
kunde, werkgroep Endocrinologie, A. 
Houben, ma en di middag 16.00 - 17.00 
uur tel. 862565.

Lezingen
Drs. M. van Beek houdt op donderdag 
10 mei om 19.00 uur, kamer 2000 
Tongersestraat 53 een lezing over 
mensenrechten in Tibet. De lezing is vrij 
toegankelijk.
Prof. M. Raffel, Department of Health Care 
Policy and Administration, State College, 
Penn State University, Pennsylvania, 
USA, houdt op dinsdag 15 mei van 20- 
22 uur, Aula Tongersestraat 53 een 
lezing getiteld “American health care 
system: structures and strategie pro
blems”. De lezing is vrij toegankelijk.

Diefstal
Uit een onafgesloten kast in eenkantoor- 
ruimte in RL locatie Beeldsnijdersdreef 
101 is tussen 12 en 17 april j.l. f200,- 
gestolen. Er is aangifte gedaan bij de 
Gemeentepolitie Maastricht.

FED gesloten
Woensdag 23 mei zijn alle medewerkers 
van de Financieel Economische Dienst 
afwezig ivm het uitstapje. Ook de kas Ts6 
is die dag gesloten.

Shakespeare. Kr. 0001 Ts 53, 16.30-
17.30 uur. Info: tel. 888392/365
16- 05 Workshop Lichaam, gevoel en
denken, olv A.Sunderman. Kr. 1000, 
Ts53, 19.30-22.30 uur. Info:
Comm.Compl.Geneeskunde REFLEX.
17- 05 Inauguratie prof.dr.H.D.Banta/ 
prof.dr.E.Reerink. Aula, Ts53, 15 uur. 
Info: tel. 887096/7210
18- 05 Promotie P. in ‘t Veer. Aula, Ts53, 
14 uur. Info: tel. 887096/7210
18-05 Thema-avond werken bij de over
heid. Statenzaal, Bou3, 19.30 uur. Org.: 
Meesterlijk, ver.v.oud-studenten FdR
23-05  GGK dag Empirisch onderzoek in 
dë GGK. Feestzaal Bou3, 10-17 uur
23- 05 Openbaar college M. Doorman over 
Shakespeare. Kr. 0001 Ts 53, 16.30-
17.30 uur. Info: tel. 888392/365
24- 05 Hemelvaart RL gesloten
25- 05 Verplichte ADV-dag RL gesloten 
30-05 Symposium Vrouw, Arbeid, Loop
baan. Auditorium, Deb1,12.00-17.15 uur, 
aansluitend borrel. Info: tel. 887396 
30-05 Openbaar college M. Doorman over 
Shakespeare. Kr. 0001 Ts 53, 16.30-
17.30 uur. Info: tel. 888392/365
01-06 Promotie R.KIop. Aula, Ts53, 14 
uur. Info: tel. 887096/7210
04-06 Tweede pinksterdag RL gesloten 
05-06 Presentatie Medische Psycholo
gie over de opérante behandeling van 
chronische lage rugpijn. 9.30-11 uur.

Universiteitsbibliotheek 
Reserveren/verlengen
Voortaan is het mogelijk om bij elke uit
leenbalie alle boeken te reserveren of de 
uitleentermijn te verlengen. Men hoeft 
hiervoor niet meer naar het gebouw te 
gaan waar het boek normaliter staat.

GGK-dag
De VBGGK organiseert ism vakgroep 
GGK een dag over ‘Empirisch onderzoek 
in de GGK’. Studenten/afgestudeerden 
GGK doen verslag van hun stageonder- 
zoek. De bijdragen worden in boekvorm 
gepresenteerd. Doelgroep: werkers in 
de GGZ, studenten GGK en belangstel
lenden. 23 mei, feestzaal Bouillonstraat 
3,10.00 -17.00 uur; aansluitend borrel in 
het Kruithuis. Toegang gratis. Beperkt 
aantal deelnemers. Inschrijving van 7 t/m 
18 mei tussen 16-19 uur bij Els Luijten, 
tel. 043-630569.

Wijziging zwangerschaps-Zbevallings- 
verlof
De regeling voor, zwangerschaps- en 
bevallingsverlof is onlangs gewijzigd. Het 
totale verlof rond de bevalling is daarmee 
gebracht op 16 weken. De thans gelden
de regeling luidt in hoofdlijnen als volgt:
- vanaf zes weken vóór de vermoedelijke 
bevallingsdatum bestaat aanspraak op 
zwangerschapsverlof;
- het zwangerschapsverlof vangt uiterlijk 
aan 4 weken (was twee) voorafgaand 
aan de vermoedelijke bevallingsdatum;
- vanaf de dag volgend op de bevallings
datum bestaat recht op bevallingsverlof 
van 10 (was acht) weken;
- het bevallingsverlof wordt verlengd tot 
ten hoogste zestien weken, voor zover 
het zwangerschapsverlof om andere 
redenen dan wegens ziekte minder dan 
zes weken heeft bedragen.
Bovenstaande regeling geldt met onmid
dellijke ingang zodat ook elke werkneem
ster, die reeds zwangerschaps- of beval
lingsverlof heeft, aanspraak heeft op uit
breiding van het verlof.Vacatures
Schriftelijke sollicitaties onder vermel
ding van het vacaturenummer op brief en 
envelop binnen 10 dagen richten aan de 
dienst Personele Zaken. Interne vacatu
res gelden uitsluitend voor medewerkers 
van de RL.

Interne vacature 064

De Medezeggenschapscommissies van 
de Bureau en Interfacultaire Diensten en 
de Beleids- en Adviesdiensten zoeken

Colloquiumzaal 0124, Deb1. Info: MFV 
REflex, tel. 882213
08-06 Promotie Mw.A.Jansen. Aula, 
Ts53, 16 uur. Info: tel. 887096/7210
09-06 t/m 19-06 Uitwisseling Moscow 
State University. Info: EFM tel. 888756
12- 06 Congres Kosten-effektiviteit van 
geneesmiddelen. Org.: IMTA. Info: tel. 
887439
13- 06 t/m 15-06 Nederlandtalige Artifi
cial Intelligence conference & Al Toepas
singen Conferentie. Conferentiecentrum 
Rolduc, Kerkrade. Info: RIKS, tel. 043- 
253433
14- 06 Inauguratie prof.mr.R.Niessen. 
Aula, Ts53, 16 uur. Info: tel. 887096/ 
7210
19-06  Uitreiking Catharina Pijlsprijs, 
Stadsschouwburg Maastricht, 14.00 uur 
22-06 Eerste L.H.Greve Symposium 
CARA op oudere leeftijd. MECC, Audito
rium II, Maastricht, 9.15-17.00 uur. Info: 
Mw.C.Marcus, Glaxo, Postbus 2190, 
3430 CZ Nieuwegein
22-06 Promotie mw.G.Hageman. Aula, 
Ts53, 16 uur. Info: tel. 887096/7210
26-06  Presentatie Oogheelkunde. 9.30- 
11 uur. Colloquiumzaal 0124, Deb. 1. 
Info: MFV Reflex, tel. 882213
29-06 Inauguratie prof.dr.G.Blijham. Aula, 
Ts53, 16 uur. Info: tel. 887096/7210 

voor hun ambtelijke ondersteuning een

AMBTELIJK SECRETARIS (m/v) voor 
14 uur per week

Taken:
- het voeren van het ambtelijk secreta
riaat van de medezeggenschapscom
missies;
- het verstrekken van informatie en voor
lichting, rekening houdend met procedu
res en bestuurlijke verhoudingen;
- het produceren van conceptstukken ten 
behoeve van besluitvorming;
- het (doen) verrichten van administratie
ve ondersteuning en organisatorische 
werkzaamheden.

Functie-eisen:
- VWO-niveau;
- ervaring in ambtelijke organisaties;
- bestuurlijk inzicht en gevoel voor be
stuurlijke verhoudingen;
- ervaring met vakbondswerk danwel 
bestuurlijke ervaringen is een pré.

Arbeidsvoorwaarden:
- max. ƒ 3.736,— bruto per maand bij een 
full time aanstelling (schaal 7 BBRA1984)
- de organisatorische onderbrenging zal 
plaatsvinden bij de Griffie van de Univer
siteitsraad.

Info: drs. A. van Dijk, voorzitter MC-BAD, 
tel. 7111 of drs. F. Kalkhoven, voorzitter 
MC-BID, tel. 7170.

Interne vacature 065

Het Center for European Studies heeft 
per 1 juni 1990 plaats voor een 
STUDENT-ASSISTENT(E) 
vpor drie eenheden per week (= drie 
halve dagen).
Duur van de aanstelling: tot 1 september 
1990 met mogelijkheid tot verlenging.
Taak (algemeen): Ondersteuning bij 
organisatie en uitvoering van CES cur
sussen.
Taken (in het bijzonder):
-opzet en begeleiding studiereizen in het 
kader van het CES;
-voorlichting over CES en beurzen aan 
studenten;
-verroostering diverse programma’s;
-opzet en begeleiding van sociale activi
teiten, b.v. introductieweken, symposia, 
culturele evenementen;
-ondersteuning en uitvoering bij/van ad 
hoe activiteiten, in opdracht van de direc
teur.

Eisen: uitstekende beheersing van de 
Engelse taal in woord en geschrift; goe
de beheersing van de Franse en Duitse 
taal.

Voor meer informatie kan men terecht bij 
mw. M. van der Hijden of mw. M. Heijltjes, 
tel 888278.

Interne vacature 066

Bij de vakgroep Bedrijfseconomie, in het 
bijzonder de Sectie Organisatie wordt 
gevraagd een
ASSISTENT IN OPLEIDING (m/v) 
voor het project: Een empirisch onder
zoek naar toetredingsbelemmerende 
strategieën.

In de literatuur over industriële organisa
tie is een groot aantal toetredingsbelem
merende strategieën beschreven die 
bedrijven kunnen hanteren met de be
doeling potentiële concurrentie te blok
keren. De theorie van toetredingsbelem
merende strategieën roept (ten minste) 
drie vragen op die empirisch gefundeerd 
antwoord verlangen:
(1) Wordt in de praktijjk inderdaad veel 
aandacht geschonken aan de gevaren 
van potentiële concurrentie;
(2) Welke toetredingsbelemmerende 
strategieën mogen zich in een grote 
populariteit verheugen; en
(3) Welke bedrijven worden als potentië
le toetreders ervaren? Met behulp van 
een vergelijkende studie in enkele Euro
pese landen wordt gepoogd deze vragen 
te beantwoorden.

Voor dit project wordt gedacht aan een 
econoom of bedrijfskundige met belang
stelling voor strategisch management en/ 
of industriële organisatie.

De aanstelling bestrijkt een periode van 

vier jaar en dient afgerond te worden met 
een promotie.
Salaris: oplopend van ƒ 1.824,- bruto per 
maand in het eerste jaar tot ƒ 3.253,- 
bruto per maand in het vierde jaar.

Inlichtingen: drs. A. van Witteloostuijn, 
tel. 888816/888129.

Interne vacature: 067

De vakgroep Medische Informatica vraagt 
een

ASSISTENT(E) IN OPLEIDING

voor het project ‘Ontslagprocedure zie
kenhuispatiënten’.

Ten aanzien van het ontslag van zieken
huispatiënten blijken er verschillende 
knelpunten gesignaleerd te kunnen wor
den. Niet alleen blijken er grote verschil
len te bestaan in de ligduur, maar ook de 
overdracht van zorg komt vaak in het 
gedrang, doordat pas op het laatste 
moment de ontslagdatum wordt vast
gesteld.

Voor dit project zal door de AIO een 
inventarisatie gemaakt moeten worden 
van de huidige knelpunten met betrek
king tot de ontslagprocedure, en met 
name ten aanzien van de informatie- 
uitwisseling. Vervolgens moet een proto
col ontwikkeld worden om de ontslagpro
cedure effectiever te laten, verlopen. Dit 
protocol zal, nadat het is geëvalueerd 
door verpleegkundigen en artsen, wor
den geïmplementeerd, in een computer
programma. Uiteindelijkzal via een quasi- 
experimentele opzet het effect van dit 
geautomatiseerde protocol geëvalueerd 
worden op de eerder gesignaleerde 
knelpunten. Voor dit project wordt een 
verplegingswetenschapper gezocht met 
belangstelling voor informatica en/of 
continuïteit van zorg.
Informatie over deze vacature kan wor
den ingewonnen bij Prof.dr. A. Hasman, 
tel. 888417 of bij Dr. R. Halfens, tel. 
887389. Een beschrijving is op aanvraag 
verkrijgbaar.
Arbeidsvoorwaarden:
De aanstelling geschiedt voor een perio
de van vier jaar. Het salaris zal oplopen 
van ƒ 1.824,— bruto per maand in het 
eerste jaar tot
ƒ 3.253,— bruto per maand in het vierde 
jaar.

Interne vacature: 068

Bij de Universiteitsbibliotheek bestaat een 
vacature voor een:

BIBLIOTHEEKMEDEWERK(ST)ER col
lectievorming Economische Weten
schappen

voor 0.2 fte, tenminste voor een periode 
9 maanden.

De werkzaamheden zullen betrekking 
hebben op:
- het verzorgen van de suggesties voor 
literatuurbestellingen naar en van de 
vakgroepen FdEW;
- ondersteunen bij het opzetten van 
collectie(vormings)profielen t.b.v. de 
economische collectie;
- assisteren bij het op onderwerp ontslui
ten van economische literatuur. >

Vereist:
- kennis van de economische weten
schappen op HBO-niveau, waarbij RL- 
studenten in de eindefase van een eco
nomische studie ook verzocht worden te 
reflecteren;
- affiniteit met het bibliotheek- of docu
mentatiewezen;
- zelfstandigheid en doorzettingsvermo
gen;
- vermogen tot analyseren en begrips
vorming.

Arbeidsvoorwaarden:
salariëring overeenkomstig leeftijd, er
varing max. ƒ 4.258,— bruto per maand 
bij een full time aanstelling (schaal 8 
BBRA 1984).

Info: drs. H.J.M. van den Hoogen, tel. 
887435.

Interne vacature: 069



WAT
IS SLIM?

Als student leer je leven met de weten
schap datje eigenlijk altijd (te) weinig 
geldhebtTerwijler zoveel leuke dingen 
te koop en te doen zijn. Dat betekent dat 
je voortdurend keuzes moet maken, 
prioriteiten moet stellen. Wellicht over
weeg je om een PC aan te schaffen zo
dat je een handige hulp bij je studie hebt 
en straks een voorsprong bij je eerste 
baan.

Als dat het geval is, raden we je aan de 
ongelooflijke aanbiedingen hiernaast 
eens goed te bestuderen. Want zoveel 
kracht, snelheid en geheugencapaciteit 
voor zo’n waanzinnig lage prijs kom je 
nooit meer tegen. Bovendien geeft 
Commodore ook nog eens 3 jaar garan
tie. Je begrijpt dat zo’n aktie 
slechts tijdelijk is.Tot 1 juli 1990 om 
precies te zijn. We denken dat het slim is 
om binnenkort eens bij ons binnen te 
stappen.

Tongersestraat 53, 
Maastricht.
Tel. 043-888882/334 of 

«HOP Informatiecentrum,
Tel. 043-888881/506.

SHOP
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Bij de Universiteitsbibliotheek bestaat een 
vacature voor een

BIBLIOTHEEKMEDEWERK(ST)ER 
onderwerpsontsluiting Rechtsgeleerd
heid

voor 0.4 fte, tenminste voor een periode 
van negen maanden.
De medewerker heeft vooral tot taak: de 
systematische ontsluiting van boeken 
t.b.v. de bibliotheekcollectie Rechtsge
leerdheid:
- het klasseren van literatuur conform de 
gehanteerde systematiek;
- toekennen van trefwoorden aan de 
systematische codes met controle van 
het huidige bestand.

Vereist:
■ voltooide studie Nederlands Recht (de 
vacature geldt ook voor studenten RL die 
pas afgestudeerd zijn of zeer binnenkort 
afstuderen);
- affiniteit met het bibliotheek- of docu
mentatiewezen;
- zelfstandigheid en doorzettingsvermo
gen;
- vermogen tot analyseren en begrips
vorming.

Kennis van het door de Universiteitsbi
bliotheek gehanteerde classificatiesys
teem strekt tot aanbeveling.

Arbeidsvoorwaarden: Het betreft een tij
delijke aanstelling.
Salariëring overeenkomstig leeftijd, er
varing max. ƒ 4.258,— bruto per maand 
bij een full time aanstelling (schaal 8 
BBRA 1984).
Info: mr.drs. C. van Laer, tel. 887436.

Buitenland

Zomercursussen Duits in Aken en 
Frans in Luik
Evenals vorig jaar kunnen 16 RL-studen- 
ten deelnemen aan zomercursussen 
Duitse Taal en Cultuur in Aken en Franse 
Taal en Cultuur in Luik. De cursussen 
vinden plaats van 9 t/m 20 juli. Deelname 
kosten: 150 Ecu, oftewel ƒ 350,= incl. 
voedsel en onderdak. Aanvangsniveau: 
VVVO-eindexamen in de betreffende taal. 
Belangstellenden kunnen zich vanaf 10 
april inschrijven bij Bureau Buitenland 
tijdens de spreekuren. Inschrijving ge
schiedt op volgorde van aanmelding. Bij 
inschrijving dient het aanvangsniveau te 
borden aangetoond (overlegging van 
VVVO cijferlijst of vergelijkbaar) en dient 
het inschrijfgeld contant te worden vol
daan.
Meer informatie: Bureau Buitenland.

Themadag ‘De beleving van de schaar
ste’
Het Afrika Centrum in Cadier en Keer 
organiseert op vrijdag 18 mei een studie
dag in het teken van de schaarste. Er 
zullen vier inleidingen gehouden worden 
die handelen over de belevingswereld 
yan de Afrikaanse mens.
Deze themadag vindt plaats in het Afrika 
Centrum, Rijksweg 15, 6267 AC Cadier 
en Keer. Entree: ƒ 10,00 inclusief koffie, 
Junch en informatiemap.
Telefonisch aanmelden voor 11 mei: 
04407 - 1226.

ESF Research Fellowships in Toxico- 
’ogy (PGT)
De European Science Foundation in 
Strasbourg verstrekt beurzen ten behoe
de van toxicologisch onderzoek.
voor meer informatie: ESF Research 
Fellowships in Toxicology (PGT), Mrs. 
Caroline Grimont, European Science 
Foundation, 1 Quai Lezay-Marnésia, F- 
67000 Strasbourg, France.

Japanse Monbusho beurs 1991/1993 
via de NUFFIC zijn er vier beurzen be
schikbaar van anderhalf of twee jaar voor 
ue periode 1991/1993. Sluitingsdatum 
v°or aanvragen is 31 augustus 1990, 
jaarna eind september selectiegesprek- 
ken met alle kandidaten worden gehou
den op de Japanse ambassade. Daar- 
naast zullen kandidaten die reeds (eni
ge) kennis van het Japans hebben, ge
toetst worden op het niveau van deze 
kennis.

Informatie: Bureau Buitenland.

Oost-Europese talen in Oostenrijk
Het Gesellschaft für Ost- und Südost
kunde organiseert deze zomer diverse 
talenseminars.
- Russisch in Unterweissenbach, Oos
tenrijk. Van 8 - 28 juli en een tweede 
seminar van 26 augustus - 8 september 
1990.
- Tsjechisch en Hongaars in Zell/Pram 
Castle, Oostenrijk. Van 9 - 22 september 
1990.
Informatie: Bureau Buitenland.

East-West Relations
Onder auspiciën van de minister van 
Cultuur en Wetenschappen in samen
werking met diverse instituten, wordt van 
27 augustus - 14 september door het 
Institute of International Public Law and 
International Relations in Thessaloniki 
een ‘summer session’ gehouden over 
o.a. economische, politieke en juridische 
aspecten van Oost-West relaties. Aan
melden vóór 30 juni 1990.
Informatie: Bureau Buitenland.

Studenten kunnen voor informatie bij 
Bureau Buitenland terecht op dinsdag en 
donderdag van 10.00 tot 12.00 uur, kamer 
2006A, Bou3. Tel. 887513/887519.

Nieuwe lokatie studie-infotheek en nieu
we openingstijden
De studie-infotheek vind je vanaf 14 mei 
a.s. in het Oud-Gouvernement, ingang 
Lenculenstraat 26, kamer 311, beneden 
in de grote hal bij het Steunpunt Studie
financiering en de Centrale Studente
nadministratie.
Openingstijden: ma., di. en do. 14.00-
16.30 uur, wo. 16.00-19.00 uur en vr. 
09.00-12.00 uur, tel. 887351.

Studentendecanen
Open spreekuur: di. + do. 14.00-16.00 
uur, wo. 17.00-19-00 uur. Bou3, k. 0306. 
Tel.spreekuur ma. t/m vr. 13.30-14.00 
uur, tel. 887354 (ook voor afspraken).

Steunpunt Studiefinanciering 
Openingstijden: ma. t/m vr. 09.00-12.00 
uur en 14.00-16.00 uur, tel. 06- 3212151, 
Len.26.

Bureau Inschrijvingen/Centrale Studen
tenadministratie
Openingstijden: ma. t/m do. 13.30-16.30 
uur en vr. 09.00-12.00 uur. Tel. bereik
baar 887162/7164. Len.26.

INKOM
De werkgroep INKOM is bereikbaar: tel. 
op werkdagen van 13.00-14.00 uur, tel. 
887393; schriftelijk: RL Dienst Studen
tenzaken, postbus 616, 6200 MD Maa
stricht t.n.v. werkgroep INKOM.

NSEM
Het spreekuur rechtspositie is voor stu
denten die vragen hebben over of pro
blemen hebben met: de harmonisatie
wet; studiefinanciering; auditorenfonds; 
examenreglementen; enz. Tevens ver
koop poenboek, dé gids over studiefi
nanciering. Elke di., wo. en do. van 11.30-
13.30 uur, NSEM-kamer, Len. 26, Maa
stricht, tel: 887142.

Werkgroep El Salvador, Studenten
vakbond NSEM
Di. 15 mei, 13.30 uur bijeenkomst, geor
ganiseerd door de werkgroep El Salva
dor en de studentenvakbond NSEM. 
Begonnen wordt met een korte videofilm 
over gezondheidszorg in ‘bevrijd gebied’. 
Vervolgens zal in het kort het werk van 
het Medisch Komitee El Salvador belicht 
worden. Daarna zal de Belgische arts 
Marc Ingelbrecht, die 9 jaar in de kliniek- 
jes van de Salvadoriaanse bevrijdings
beweging FMLN heeft gewerkt, zijn ver
haal doen en met de zaal hierover dis
cussiëren.

AGEE
9-13 mei Parijs EGEE VI lustrumcon
gres
14-15 mei Parijs, Agora, meeting Eras
mus wg, East-West wg.
18 mei Feest in Dominicanerkerk met

Dienst

Voorlichting

MotownHead (tienkoppige Soul & Mo
town coverband uit Nijmegen
19-20 mei Berlijn 'a European Future for 
the German Question’
22 mei 19.00 uur: lezing ‘Sociale verze- 
keringsmarkt na 1992' m.m.v. mw. Ros- 
cam Abbing & Hr. v.d. Ven, Aula Ts.53 
juli/sept. 21 steden Summeruniversity 
(talencursussen), info is aanwezig op het 
kantoor, Zw. 4.
Inschrijving K2.033 ZW.4 dagelijks van 
11.30-12.30 uur. Tel: 887071 of 254723 
(Marc)

Ichthusactiviteiten
wo. 16 mei, 20.30 uur: Open avond 
thema “Straf” met gevangenispastor K. 
Vermeijden. Lokatie: Verwerhoek46. Info: 
256509.
ma. 28 mei, 18.00 uur: Antilliaanse 
maaltijd, opgeven bij Ellen, tel. 256509. 
wo. 13 mei, 20.00 uur: Jaarafsluiting, 
lokatie: Verwerhoek 46. Info: 256509.

Studententoneelver. Alles is Drama
10 t/m 12 mei 20.30 uur ‘Equus’ P. 
Schaffer
17 t/m 19 mei 20.30 uur ‘Ziekte der
Jeugd’ F. Bruckner
Löss-theater: Achter de Barakken 31 A.
Informatie: tel. 212417 P. Kersemakers.

Koko
Za. 9 juni Koko’s eindfeest, je avond kan 
niet meer stuk! Je zomervakantie wordt 
pas een feest, als je op Koko’s eindfeest 
hebt gebeest.
Koko-agenda
za. 12 mei: Squashtoernooi als besluit 
van Koko’s Wall Kompetition
di. 15 mei Video 20.30-22.30 uur f. 1,50 
vr. 18 mei Na de VGT Gezondheidswe
tenschappen toetsborrel
23 t/m 25 mei: Leden midweek inschrij
ven op de kroeg

Sta-op Afrikaans weekend
Maak op een gezellige, informatieve wij
ze kennis met de Afrikaanse cultuur en 
leer andere geïnteresseerden kennen. 
Sta-op organiseert op 19 en 20 mei een 
Afrikaans weekend in het prachtig gele
gen plaatsje Noorbeek, waar we op de 
fiets heen zullen peddelen. Hier zullen de 
volgende activiteiten plaatsvinden:
- Afrikaanse dans en percussie
- lezing over o.a. de huidige situatie in 
Zuid-Afrika
- Afrikaans spel
- Afrikaans koken
Vertrek: 19 mei op N.S.-station om ± 
11.00 uur
Terug: 20 mei vanuit Noorbeek om ±
16.30 uur
Kosten: f.20,- voor leden en f.25,-, voor 
leden incl. lunch, avondeten en ontbijt. 
Je wordt geacht zelf een slaapzak, mok, 
bord en bestek mee te nemen. Voor 
meer info bel: Mirjam 252435 of Hedwig 
636170.

LV&S

Eindklassering Bokkerijdersloop ma.
2 apr. '90
Snelste dame: Desirée Heynen met 27;44 
Snelste heer: Robert Smits met 23:36 
Groepsuitslag:
1. Running Wilma 24.23.25; 2. De win
naars of verliezers 27:01:25; 3. De éé- 
narmige bandieten 28:26:00; 4. Vertaler- 
sopleiding 28:52:50; 5. De winnaars part 
two 29:35:50; 6. De bokkepootjes 
30:20:25; 7. De Outslovers 31:17:25; 8. 
Maassac Runners 31:45:25; 9. De Mod- 
derbokken 32:16:25; 10. De Epid’s 
33:02:25; 11.Brädska 33:07:00; 12. BGK 
35:15:00; 13. Cohort 35:26:25; 14. Last 
but not least 35:30:75; 15. De Hinden 
37:42:75

Results ladies’ tournament
23-04-90  The Netherlands-United Kingd
om 3-1
23- 04-90 The Netherlands- West Ge
rmany 2-0
24- 04-90 West Germany-United Kingd
om 0-3
25- 04-90 West Germany-The Nether
lands 0-3
26- 04-90 United Kingdom-West Germa
ny 1-1
27- 04-90 United Kingdom-The Nether
lands 1-1

Ranking Ladies’ tournament EUHC 
1990

1. The Netherlands 4 3 1 0 7 9-2
2. United Kingdom 4 2 1 1 4 6-5
3. West Germany 4 0 13 1 1-9

Results Men’s tournament
23-04-90  France - The Netherlands 1 - 9
23- 04-90 West Germany - Italy 3 - 0
24- 04-90 United Kingdom - West Ge
rmany 2 -1
24- 04-90 The Netherlands - Italy 4 - 1
25- 04-90 France - West Germany 0 - 6
25- 04-90 United Kingdom - Italy 3 - 2
26- 04-90 Italy - France 2 £ 1
26- 04-90 United Kingdom - The Nether
lands 1 - 6
27- 04-90 France - United Kingdom 1 - 5
27-04-90  The Netherlands - West Ge
rmany 2 - 1

Ranking men's tournament EUHC 1990
1. The Netherlands 4 4 0 0 8 21 - 4
2. United Kingdom 4 3 0 1 6 11 - 10
3. West Germany 4 2 0 2 4 11 -4
4. Italy 4 1 0 3 2 5 - 11
5. France 4 0 0 4 0 3-22

Rekreatieve kampioenschappen mini
trampoline en lange mat 1990
Deze kampioenschappen worden gehou
den op 5 juni a.s. in sporthal Randwijck 
om 19.00 uur. Men kan inschrijven voor 
de volgende onderdelen:
- mini-trampoline, hierbij moet men ten
minste 8 verschillende sprongen maken
- mini trampoline paard (kast), hierbij 
moet men tenminste 4 verschillende 
sprongen maken
- lange mat, deze oefening moet uit 
minimaal 4 onderdelen bestaan 
Inschrijven bij buro LV&S voor 1 juni a.s. 
Deelname: HBO- en RL-studenten. 
Kosten: sportkaarthouders gratis, ande
ren betalen f.3,- per persoon.

Lagakari
15 juni: Barbeque
13 t/m 20 juli: Zomerzeilweek.

Economie

Bloktoetsen AO
De bloktoetsen AO vinden plaats op: 
vrijdag 18 mei 1990 van 14.00-17.00 uur 
Administratieve Organisatie-Automatise- 
ring en Controle (AO-I): 
groepen 1 + 2: zaal 0089 
groepen 3 + 4: zaal 0090
AO: Automatisering en Controle (t.b.v. 
BIK) in zaal: 3054.
De toetsen bestaan uit een aantal theo- 
rievragen en een minicase.
Studenten die de bloktoets AO-I als her
haaltoets afleggen, dienen zich zo spoe
dig mogelijk op te geven bij het secreta
riaat, mw. N. Vandeberg, TS 53, k. 2029 
(tel.: 043-888 781).

De liberalisering van Oost Europa en 
de Duitse eenwording
In blokperiode 6 wordt een niet in de 
studiegids vermeld 1/3 blok aangebo
den. Het betreft een blok met de titel: “De 
liberalisering van Oost-Europa en de 
Duitse eenwording". Zoals uit de titel 
blijkt zal in dit blok worden ingegaan op 
de actuele gebeurtenissen ten aanzien 
van Oost-Europa. Middels een zestal 
colleges zullen verschillende aspecten 
aan bod komen. Het programma (onder 
voorbehoud) ziet er als volgt uit:
18 mei: Drs. T. Nijhuis, (FdAW-RL), over 
historische ontwikkelingen die hebben 
geleid tot de liberalisering en de eenwor
ding.
22 mei: Prof. dr. C. Oort (ABN/RL) over 
de monetaire eenwording.
28 mei: Prof. dr. J. Backhaus (RL) over 
de organisatie en de staatkundige aspec
ten van de eenwording.
1e week juni: Prof. dr. A. Heertje (UvA) 
over de West-Duitse monetaire politiek 
en de Duitse eenwording.
2e week juni: Prof. dr. W. Molle (NEI/RL) 
over de effecten van de liberalisering op 
de economische groei.
3e week juni: (wordt nog bekend ge
maakt) over het belang van de liberalise
ring en de eenwording voor het Neder
landse bedrijfsleven.
Het blok wordt in beginsel afgesloten met 
een tentamen. Echter, indien u het blok 
als belangstellende wilt volgen bent u 
evenzeer welkom; wel inschrijven ! De 
sprekers gaan uit van een beginnend 
doctoraal-niveau. U kunt zich inschrijven 
bij T. van Veen, kamer 3091 waar u 
eventuele verdere informatie kunt krij
gen. Informatie wordt tevens via de 
publicatieborden en de IKONOMIX ver
strekt.
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E.F.M.
Elke donderdag kan men tussen 13.00 
en 13.30 de volgende inschrijvingsfor
mulieren afhalen in kamer 0.085:
- Unilever Financial Workshop
- Werkconferentie H.C.G.
- Businesscourse Magazine
De agenda ziet er als volgt uit:
- 22 mei ; Mercurius lezing NMB
- 23 mei : blokkeninformatiedag in het 
MABI georganiseerd door
Mercurius
- 29 mei : Alfa lezing door Dommelsch- 
Bierbrouwerij
- 6 juni : EFM-Mercurius organiseert een 
symposium over ‘Nieuwe ontwikkelingen 
in de Reclame’ in het MECC.

Geneeskunde

Wijziging instructietijden CD-ROM
In de Bibliotheek AZM/BMC wordt in
structie gegeven in het gebruik van CD- 
ROM: Medline en Excerpta Medica. M.i.v. 
1 mei wordt deze instructie gegeven op: 
ma 13-17 uur; wo 9-12 uur. Duur. 1 uur. 
Inschrijven vooraf bij balie bibliotheek 
AZM/BMC (tel. 862298) noodzakelijk.

Verkoop medische literatuur
De UB verkoopt op 22 mei a.s. verouder
de medische literatuur aan studenten en 
medewerkers voor 1 gulden per stuk. Het 
materiaal is niet meer relevant voor het 
onderwijs en/of is door nieuwe drukken 
vervangen. De verkoop vindt plaats in 
kamer 0126 Debyeplein 1. Van 9-14 uur 
verkoop op basis van intekening, na 14 
uur vrije verkoop. Intekenen vooraf da
gelijks tussen 9-17 uur in het studieland
schap Geneeskunde/Gezondheidswet. 
Per half uur worden 25 personen toege
laten. Max. 5 boeken p.p. Men moet zich 
legitimeren als student/medewerker RL. 
Info: T.Meijers, 882205 of R.Tilly 887411.

Bureau Onderwijs FdG.
Aan alle studenten Faculteit der Genees
kunde. Betr. VOORTGANGSTOETS 
FdG. De eerstvolgende voor alle studen
ten van de Faculteit der Geneeskunde 
verplichte voortgangstoets wordt afge
nomen op WOENSDAG 23 MEI vanaf 
exact 9.00 uut tot 13.00 uur in de Tennis- 
hal Dousberg. De zalen zijn open vanaf
8.30 uur.
Omdat de ervaring heeft geleerd, dat 
enige tijd gemoeid is met het opzoeken 
van de plaatsen, dient iedereen om 8.50 
uur aanwezig te zijn: de deuren gaan 
om 8.55 uur dicht.
De zaalindelingen zijn alfabetisch op 
achternaam en worden opgehangen bij 
de informatiebalie van het Bureau On
derwijs (Deb1). Voor invulling van de 
optisch leesbare antwoordformulieren 
svp een HB-potlood meebrengen. De 
antwoordformulieren mogen niet later dan 
13.00 uur worden ingeleverd. Voor het 
Reglement van orde wordt verwezen naar 
de Facultaire Studiegids Geneeskunde 
1989/1990 blz. 170.

Oproep
Per 1 september 1990 vaceren twee 
zetels in het bestuur van de Fakulteit der 
Geneeskunde t.w. die van de dekaan en 
die van de aandachtsveldhouder onder
zoek. De Vertrouwenscommissie roept 
kandidaten op voor deze funkties. Te
vens verzoekt zij een ieder attent te 
worden gemaakt op de namen van ge
schikt geachte kandidaten. De huidige 
dekaan is beschikbaar voor een herbe
noeming, de huidige aandachtsveldhou
der onderzoek heeft zich niet herkies
baar gesteld. De Fakulteitsraad heeft de 
volgende profielschetsen vastgesteld:
De Dekaan:
Van de toekomstige dekaan mag ver
wacht worden dat hij/zij:

breed georiënteerd is
in staat is een helder beleid te 

ontwikkelen in het belang van de fakulteit 
als geheel de gekozen beleidslijn binnen 
het kader van een collegiaal bestuur, met 
kracht tot uitvoering brengt

in staat is goede relaties te on
derhouden met College van Bestuur, 
FdGW, AZM.

goed bekend is met de regionale 
en landelijke circuits in het wetenschap
pelijk onderwijs en onderzoek

als “teamleider” van bestuur en 
bureau opereert

zijn funktie full-time vervult.
De aandachtsveldhouder onderzoek: 
Van de toekomstige aandachtsveldhou
der onderzoek mag verwacht worden dat 
hij/zij:

een ervaren onderzoeker is met



HOMO FÜMANS EXIT?

Filmsterren inhaleerden op het witte doek 
met een welbehagen, dat de zaal genietend 
overnam. Roken was succes en sex-appeal, 
roken was modem leven...

Het lijkt eeuwen geleden.
Want de Rokende Mens krijgt het de 

laatste tijd steeds benauwder. Elk pakje rept 
verplicht van longkanker en hartklachten. Het 
is onzeker of zo’n tekstje tot de verstokte con
sument echt doordringt, maar voor de gemid
delde roker zal het geen opsteker zijn.

In navolging van Amerika - wéér - begint 
de roker nu ook hier aan prestige in te boeten. 
Vooral wanneer hij of zij in lift, restaurant of 
vergadering anderen dwingt om passief mee te 
roken. ”Wie rookt is niet gezien”, afficheren de 
niet-rokers.

De andere kant laat zich niet onbetuigd. 

’’Roken moet mogen”, adverteert de tabaks
lobby. Achterliggende gedachte: de persoon
lijke vrijheid is een zo groot goed dat we bereid 
moeten zijn er een klein offer voor te brengen. 
De overtuigde roker, ondertussen, voelt zich 
langzaam maar zeker een gediscrimineerde 
minderheid - of een elite.

Ligt bij dit alles de waarheid in het mid
den? Of heeft iedereen recht op zijn eigen 
waarheid?

De discussie wordt gevoerd met veel vuur, 
ook in de kolommen - en zelfs in de burelen - 
van NRC Handelsblad. De krant brengt de fei
ten, ongekleurd, en biedt daarnaast een forum 
voor een open uitwisseling van meningen. Dit 
prikkelt de geest en kan helpen bij het vormen 
van een eigen, genuanceerde opinie.

Voor veel lezers functioneert NRC 

Handelsblad dan ook als een pittige stimulans, 
die geen dag gemist kan worden. Hebt ook u 
behoefte aan geestelijke prikkeling en bent u 
niet bang voor een milde verslaving, dan moet u 
zeker een proefabonnement nemen. Dit geeft u 
vier weken de krant voor slechts f. 14,50. Als u 
op werkdagen voor kwart voor acht ’s avonds 
kosteloos belt met 06-0555, dan hebt u binnen 
een paar dagen uw eerste dosis in huis.

VOOR WIE DE NUANCE ZOEKT.
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een brede onderzoekoriëntatie
in staat is goed samen te werken 

met de FdGW en AZM
uitstekend op de hoogte is van 

de landelijke circuits op gebied van het 
Wetenschappelijk onderzoek

met kracht een voor de fakulteit 
als geheel herkenbaar onderzoekbeleid 
zal voeren

in staat is de verschillende be
engen in de onderscheiden comparti
menten van het fakultair onderzoek op 
de gemeenschappelijke interfakultaire lijn 
te brengen.
Reakties binnen 14 dagen zenden aan 
de secretaris van de Vertrouwenscom
missie Drs. H. van de Voort, FB/FdG, 
Vk.25.

Gezondheids
wetenschappen

Wijziging instructietijden CD-ROM
lri de Bibliotheek AZM/BMC wordt in
structie gegeven in het gebruik van CD- 
nOM: Medline en Excerpta Medica. M.i.v. 
1 mei wordt deze instructie gegeven op: 
ma 13-17 uur; wo 9-12 uur. Duur: 1 uur. 
mschrijven vooraf bij balie bibliotheek 
AZM/BMC (tel. 862298) noodzakelijk.

Verkoop medische literatuur
De UB verkoopt op 22 mei a.s. verouder
de medische literatuur aan studenten en 
medewerkers voor 1 gulden perstuk. Het 
materiaal is niet meer relevant voor het 
°hderwijs en/of is door nieuwe drukken 
Vervangen. De verkoop vindt plaats in 
Kamer 0126 Debyeplein 1. Van 9-14 uur 
Verkoop op basis van intekening, na 14 
dur vrije verkoop. Intekenen vooraf da- 
Selijks tussen 9-17 uur in het studieland
schap Geneeskunde/Gezondheidswet. 
^er half uur worden 25 personen toege- 
aten. Max. 5 boeken p.p. Men moet zich 
®gitimeren als student/medewerker RL. 
mio: T.Meijers, 882205 of R.Tilly 887411.

Dproep stage-onderzoek
m opdracht van de Leidschendamse 
kruisvereniging zoekt de Wetenschaps
winkel een student(e) GVO die in het 
Komende studiejaar een doctoraal-on- 
derzoek in stageverband wil verrichten 
met als hoofdtaak het ontwikkelen van 
®®n evaluatie-instrument tbv de Rug- 
School. De Kruisvereniging biedt cursus
sen voor patiënten met lage, veelal niet 
sPecifieke rugklachten. Dmv voorlichting 
e.n gerichte training wil men de beheer- 
S|ng van het pijnprobleem bij de patient 
2ßlf vergroten. Binnen het onderzoek 
moet de student aandacht schenken aan 
d-a- therapietrouw en cognitieve aspec- 
®n. Standplaats: waarschijnlijk Sittard. 
mto: F. Gerards, GVO, 887315;

■Thewissen, WeWi, 887120.

3® Jrs BELEID EN BEHEER
^durende week 24 (11-15 juni) wordt 
d® 3e-jaars B&B-training “het Beijerland- 
spel" georganiseerd. Deze training is 
Verplicht voor hen die blok 3.1.1. hebben 
9e|open. Het simulatiespel vangt aan op 
me 11 -6, 09.00 u. en eindigt op vrij 15-6, 
’ ' 00 u. Daartussen vraagt het dagelijks 
®en full-time aanwezigheid van 9 tot 5.

training wordt gehouden op Rand- 
W'ick. Kort voordien is aan de balie Ka
toenstraat een handleiding beschikbaar, 
ponder de informatie uit deze handlei- 
®lng is het spel niet te spelen. Bovendien 
ƒ Ordt aangenomen dat men voorafgaand 
®®n de training het boek van Masten- 
ojoek “Onderhandelen" doorneemt. Info: 
7*- M-L Schreurs, vakgroep O&O en/of 
K- Meyer, vakgr.Beleidswetenschap

.oortgangstoets GW 18 mei 1990
;nidag 18 mei a.s. zal wederom de 
°ortgangstoets Gezondheidsweten- 

i®nappen plaatsvinden in het MECC te 
Maastricht.
'M; 10.00-13.00 u. en 14.00-17.00 u.

tenland RL (k.2.006A/O.G.); din & don 
10.00-12.00 u„ tel. 887513

Rechts
geleerdheid

Studentlidmaatschappen
De door de faculteitsraad ingestelde for- 
matiecie.' nodigt de studenten van de 
FdR uit om zich kandidaat te stellen voor 
het lidmaatschap van div. bestuurlijke 
organen van de faculteit in het acade
misch jaar 1990/1991. Zie voor verdere 
info het meinr. van Carabas en de publi- 
catieborden

Deconfiture
Woe. 16 mei 09.00 uur kollegezaal N. 
geeft R. Niessen een kollege over adm. 
boetes

Huisvesting
Kontaktpersonenoverleg 16 mei 15.00 
uur koll.zl. N.
Begeleidingskollege door F. Stroink, 
Algemene Wet Bestuursrecht 16 mei, 
14.00 uur Kollegezaal

Rechtsgeschiedenis
Woe. 16 mei 13.00 uur Mabi bioscoop, 
hoorkollege Rechtsgeschiedenis

Overheid dit.
Woe. 16 mei 19.00 uur Kol.zl. geeft A.W. 
Heringa een kollege Grondrechten en 
toetsingsrecht

Beroepenvoorlichting
Thema-avond: werken bij de overheid 
op vrijd 18 mei vanaf 19.30 uur Staten
zaal. Hoe is het om als Maastrichtse 
meester te solliciteren en te werken bij de 
overheid? Drie oud-studenten vertellen 
hun ervaringen op vrijdagavond 18 mei 
a.s.
T.Grootjans (Gemeente Roermond), 
Octavie Braken (Provincie Limburg) en 
Christianne Mattijsen (Ministerie van 
WVC) geven uitleg en beantwoorden 
vragen. De avond wordt georganiseerd 
door Meesterlijk, de vereniging van oud- 
studenten van onze faculteit. Heb je inte
resse deze avond bij te wonen? Stop dan 
een briefje met je naam en studiejaar in 
de brievenbus van Meesterlijk.

gevraagd voor Planningsgroep 2.1.1. 
.e|eid en Beleidsproces 2 studentleden, 
panmelding: Secr.Beleidswetenschap, 
®i-887454 of J. Maarse tel. 887455.

£°hiercursussen
°or studenten GW is inschrijving voor 

. °mercursussen Duits in Aken/Frans in 
J"k mogelijk. Data: 9 t/m 20 juli 1990;
°sten: f.350,—. Inschrijving: Büro Bui

TRANS GO 25 
SUPERGOEDKOPE 

TREINTICKETS 
(retourprijzen)

BERLIJN...................................159
ROME.......................................368*
MOSKOU................... 260*
NICE......................................... 313*
PARIJS.......  ........107
BUDAPEST...... ........................343*
* vanaf Nederlandse grens
Voor jongeren t/m 25 jaar naar 900 bestem
mingen in heel Europa, Turkije en Marokko, ook in 
combinatie met KLM-lifttarieven. Nieuw: onze 
’’Aktieve-en Stedenvakantie’-brochure. Vraag bij 
het NS-station.

trarïS
G025

Grand Hotel W De L'Empereur.

In het kader van het 200-jarig bestaan 
van de Stadsschouwburg in Maastricht is 

nu ook onze bonbon als beste 
geselecteerd

Chocolatier

De vermaarde pralines 
van Maastricht

Wycker Brugstraat 55, 
Maastricht

feesten in de 
stad van 
Nederland.

n en stijlvol 
gezelligste

- Zalen voor
20 tot
100 personen.

- Perfecte outillage.
- Direkt tegenover het centraal station gelegen.

Vergaderarrangementen op aanvraag. Gerenommeerd 
restaurant. Luxe kamers en appartementen. Sauna, 
fitness-room, binnenzwembad met een patio-terras. 
Privé parking.

GRAND HOTEL DE L’EMPEREUR
Stationsstraat 2
Maastricht

Telefax 043-216819
Telefoon 043-213838

telex
56416



Cultuur

Shakespeare zonder ballast
“Though this be madness, yet there is method in 
‘t”, stelt de raadsheer Polonius over Hamlet vast. 
Die Hamlet mag raaskallen als een idioot, maar 
er zit meer systeem in dan je denkt. Polonius is 
een behoedzaam man en bevroedt dat Hamlet de 
moord op zijn vader wil wreken, dat er bloed zal 
vloeien en dat Hamlet zijn bedoelingen verheelt 
door zich achter waanzin te verschuilen. Of is hij 
al te zeer aangeslagen door het blauwtje dat hij 
bij Polonius’ dochter Ophelia heeft gelopen?

Is Hamlet werkelijk gek geworden? Ja 
en nee. Zijn waanzin is ten dele ge
speeld, maar ook voor zover die echt is, 
zit er meer systeem in dan je denkt. Om 
dat te begrijpen is het nodig te beseffen 
dat theater in de renaissance morele 
kwesties aan de orde stelde, dat het ter 
lering diende. Shakespeare laat met 
Hamlets gekte en de rampzalige afloop 
van dit toneelstuk zien, hoe slecht de 
dingen aflopen als je je zo aan rouw 
overgeeft, dat elk handelen verlamd 
wordt.
De filosofische opvattingen, die in het 
Engeland van Koningip Elizabeth ge
meengoed waren, geven daar een ver
helderende verklaring voor. Zo leerde 
het gedachtengoed uit die tijd hoe de 
rede de passies dient te beteugelen, hoe 
onmatigheid en overdadigheid ontstaan 
en bestreden dienen te worden en hoe 
belangrijk de traditioneel-filosofische 
zelfkennis, het nosce teipsum was. De 
tragische afloop van Hamlet schuilt niet 
in het Noodlot, maar wordt veroorzaakt 
door onjuist handelen. Dat wordt gede
monstreerd door verschillende personen 

Alles is Drama
De laatste toneelproduktie van dit seizoen van studententoneelvereniging 
Alles is Drama heet ‘Ziekte der jeugd’ van Bruckner. Korte inhoud: Wenen 
1923. Freud schrijft zijn ‘Traumdeutung’, Waldheim loopt nog in korte broek. 
Zes studenten en een dienstmeisje proberen hun draai te vinden. Spelers: 
Atefrans de Bruin, Niels van Doessum, Lisette Jespers, John Nabom, Birgit 
Raadschelders, Jolande Savelkouls en Ingrid Spijkerman. De regie is in han
den van Odette de Theije. De voorstellingen vinden plaats in het Löss Theater 
op 17, 18 en 19 mei om 20.30 uur. Reserveren is wenselijk: 043-253933. Na 
de voorstelling speelt de band ‘one-shot wonder’ in de foyer van het Löss 
Theater.

op verschillende manieren op één pas
sie, nl. grief, te laten reageren.
Voor de Hamlet die wij sinds lang op het 
podium zien, is die morele dimensie 
echter veel minder prominent: Hamlet is 
voor alles een romantische held. Van
daag de dag lezen wij Shakespeare, maar 
ook andere schijvers uit renaissance, 
barok en classicisme, bijna onvermijde
lijk met een romantische bril. Sedert het 
begin van de vorige eeuw worden Ham
let, Don Quichotte en Don Jüan dan ook 
heel andere personages. De romantiek 
maakte ze groot, dat moet gezegd, maar 
er verdween ook het een en ander.
De kosmische en morele orde waarin ze 
verschenen, begint op te lossen en er 
komt allengs meer belangstelling voor 
het zieleleven van de individuele hoofd
persoon. Ook de produkten van de fanta
sie, het wonderbaarlijke en het krankzin
nige en de grote gevoelens van wanhopi
ge liefde en peilloze eenzaamheid gaan 
hoogtij vieren. De waanzinnige Don 
Quichotte, ridder van de droevige fi
guur, vecht tegen windmolens, Don Jüan 
wordt de meest meedogenloze minnaar

M«. Wt ï-l-t AM
SHAKESPEARES

COML DIES.
HÎ$TO.C'i£>. &-
TR. AGLDH: $.

Ben Jonson schreef het voorwoord (linkerpagina)bij de First Folio uit 1623I
aller tijden, de desolate Hamlet slaakt 
steeds hoorbaarder zijn zuchten en de 
sprookjessfeer van de Midsummer 
Night’s Dream verspreidt een zoet par
fum, terwijl de oorspronkelijke samen
hang en psychologische motiveringen 
op de achtergrond blijven en soms zelfs 
geheel achter de coulissen verdwijnen. 
Zo zijn Shakespeares helden flink met 
hun tijd meegegaan en steeds meer uit 
hun renaissance-context gelicht. Soms 
bezwijken ze bijna onder de ballast van 
interpretatie. In het begin van deze eeuw 
belandde een aantal van hen zelfs op de 
divan van de psycho-analyse om er een 
tijdje later weer als politiek activist te 
worden afgejaagd. Want toen diende 
theater boven alles geëngageerd te zijn 
en ging Shakespeare plotseling alleen 
nog maar over macht.
Er is niets tegen eigentijdse interpreta
ties van klassieke werken, maar de ge
slaagde pogingen van de laatste decen
nia om de zogenaamde oude muziek 
authentiek uit te voeren laten zien hoe
zeer het de moeite waard is weer wat 
meer aandacht aan het origineel in zijn 
historische context te besteden. Dat zo’n 
houding op haar beurt weer net zo goed 
typisch van onze tijd is, doet aan de 
resultaten weinig af.
Het wereldbeeld uit de dagen van Shake
speare bestond uit een baaierd van theo
rieën en opvattingen van uiteenlopende 
schrijvers en filosofen als Plato, Aristo

teles, Cicero, Seneca, Plutarchus, Au
gustinus, Boëthius, Thomas van Aquino 
en Montaigne. Men kende dat gedach
tengoed meestal uit de derde of vierde 
hand, uit bloemlezingen en omvangrijke 
compendia vol aanhalingen en aforis- 
mes. Metafysische theorieën, praktische 
wenken, theologische spitsvondigheden, 
astrologie, mystiek-magische geschrif
ten uit de hermetische traditie, geschied
schrijving uit oude kronieken, fabels en 
reisbeschrijvingen vormden een veel
heid aan bronnen.
Niettemin vertoont deze diversiteit en 
het daaruit sprekende eclecticisme, te
midden van ook nog eens een aantal 
revolutionaire politieke en religieuze 
veranderingen, een verrassende cohe
rentie. De tallozen die zich heden ten 
dage in allerlei vormen van holisme 
vermeien uit een verlangen alles met 
alles te laten samenhangen, kunnen wat 
dat betreft aan Shakespeares tijd hun hart 
ophalen.
Men vatte de kosmos toen op als één 
geheel, waarbij de macrokosmos (de 
wereld, de planeten, bergen, zeeën etc.) 
en de microkosmos (de mens bij voor
beeld) verschillende kanten waren van 
één geordende, allesomvattende chain 
of being. De kosmos was opgebouwd uit 
vier oerelementen, aarde, water, vuur en 
lucht, een opvatting die van de Grieken 
(Empedocles) stamt. Die elementen 
komen steeds in een bepaalde mengver- 

houding voor en houden verband met 
andere' structurerende principes. Zo 
stroomden in het menselijk lichaam vier 
vloeistoffen (humores) die weer vier 
menstypen bepaalden; de sanguinici, 
melancholici, flegmatici en cholerici. Op 
grond van zulke indelingen trok de toe
schouwer bij een toneelstuk aan de hand 
van opmerkingen over eet- en drinkge
woontes, slaap, gewicht, humeurigheid t 
of geheugen conclusies over het verder I 
te verwachten gedrag.
De ordening van ruimte en tijd was ver 
doorgevoerd: vierjaargetijden, vier oe
relementen, vier windstreken, getalsym- 
boliek, de dierenriem en hiërarchische 
principes als de indeling in engel, mens, 
dier en plant. Die orde was tegelijkertijd 
een morele orde: een mens zonder zelf
beheersing die de rede veronachtzaamt, 
vervalt als snel tot een dier. Zie maar hoe 
Othello zijn jaloezie niet meer de baas is 
en zijn vrouw vermoordt en hoe King 
Lear er niet in slaagt zijn eigen gram
schap te relativeren en te beheersen om 
ten slotte in dierlijke razernij te verval
len.
Wanneer hij aan het slot op de rotsen 
staat te razen en te tieren, is de dan 
woedende storm overigens niet louter 
een coïncidentie of een gehaaide regie
aanwijzing voor optimaal effect. Het is 
tevens een pedant van de verstoring van 
de (morele) orde in de microkosmos, die 
ook de makrokosmos in beroering brengt 
We mogen Hamlet opvatten als een rebel 
en een vrijheidsstrijder, we kunnen hem 
presenteren als de absurde mens par ex
cellence van het existentialisme, we 
kunnen zijn moederbinding bestuderen 
of een twijfelzuchtige postmodernist van 
hem maken. Maar het loont ook de moeite 
om eens te kijken welke rol het scepticis
me van Montaigne in zijn monologen 
speelt of te letten op die opvallende 
overeenkomst tussen de zonen Laertes, 
Fortinbras en Hamlet, die alle drie een 
vader verliezen en daar zo anders op 
reageren. Er zit meer systeem in dan je 
denkt.

Maarten Doorman

Op woensdag 16, 23 en 30 mei houdt 
Maarten Doorman in de serie Collet 
Algemene Wetenschappen een drietal 
lezingen over Shakespeare en het den
ken van zijn tijd. Daarin zullen Shake
speares bekendste tragedies, Hamlet’ 
King Lear, Othello en Macbeth uitvoe
rig aan de orde komen. Toegang gratis- 
Tongersestraat 53, kr. 0.001, 16.30 - 
17.30 uur.

Theater

Voices Festival, optredens van A 
Cumpagnia en Le Mystère des Voix 
Bulgares, MECC, 11 mei: 20.15 uur.
Equus, Studententoneelver. Alles is 
Drama, Löss Theater, 11+12 mei:
20.30 uur.
Flexatone & Nightblooms, popgroe
pen, Podium Slik, 11 mei: 22.00 uur.
Gemekker in het Mac, Operettevere- 
niging Maos en Neker, Stadschouw- 
burg, 12 mei: 20.00 uur.
Tergend langzaam wakker worden, 
Theaterunie & Theater Persona, Zaal 
toneelacademie, 14 mei: 20.30 uur.
De linkerhand van Meyerhold, To
neelschuur Produkties, Zaal Toneela
cademie, 15 mei: 20.30 uur.
Ziekte der Jeugd, Studententoneel
ver. Alles is Drama, Löss Theater, 17 
mei: 20.30 uur.

Muziek

Limburgs Symphonie Orkest, o.l.v. 
David Robertson, Beethovencyclus, 
Staargebouw, 12 mei: 20.00 uur, Stads
schouwburg Heerlen, 11 mei; 20.00 
uur.
Ensemble ‘88, concert rond componist 
Alfred Schnittke, Intropodium, 13 mei:
15.30 uur.

Exposities
Peter Simons de Thouars, schilderi
jen en tekeningen, Schuwirth & van 
Noorden, Rechtstraat 64, Maastricht, 
28 april t/m 3 juni. Openingstijden: do V 
m za van 14-18 uur.
Richard Schwartzenberg, grafiek en 
schilderijen, To Crijns-Beckers, kera
mische beelden. Galerie Artisart, Grote 
Gracht 43, Maastricht, 5 mei t/m 9 juni 
1990. Openingstijden: di t/m za 13.30-
17.30 uur.
Jos Caelen, Galerie De Keerder Kunst
kamer, Kerkstraat 10 Cadier en Keer, 4 
mei Vm 9 juni. Openingstijden: vr t/m zo 
van 13-18 uur.
Anthonie van Lieshout, kleuretsen, 
Galerie La Dependance, O.L. Vruwe- 
plein 24, Maastricht. Openingstijden: vr 
t/m zo 13-18 uur.
Berdt Mullenders, Arjen van Prooi- 
jen, schilderijen, Galerie Signe, Aker
straat 82a Heerlen, 13 mei t/m 10 juni. 
Openingstijden: wo t/m zo, 14-17 uur. 
Fons Lemmens, schilderijen, Galerie 
Signe, Ottostrasse 88/90, Aken, 6 mei 
t/m 2juni.Open:do 18-21 uur.Vrt/mzo 
14-17 uur.
Paul Bartels, 32 zeefdrukken, Kasteel 
Bethlehem, Jeruzalemweg 1 Maa
stricht, 25 maart t/m 23 mei. Opening
stijden: ma t/m vr 9-17 uur.
Erik Toebosch, schilderijen en zeef
drukken, Gemeentemuseum Roer

mond, 24 maart t/m 27 mei. Opening
stijden : di t/m vr 11 -17 uur, za en zo 14- 
17 uur.
Felix Wijns, schilderijen, Galerie Fah, 
Brusselsestraat 80 Maastricht, 11 mei 
t/m 17 juni. Openingstijden: do 16-20 
uur, vr-zo 13-17 uur.
Felix Stephan Hubert, fotoprojecties, 
Hans van Meeuwen, beeldhouwwerk. 
Galerie Wanda Reiff, Rechtstraat 42 
Maastricht, 12 mei t/m 30 juni. Open
ingstijden: di t/m za 13-18 uur.
Helmut Zlegner, Galerie Anny van den 
Besselaar, Tafelstraat 6a, Maastricht, 
11 mei t/m 3 juni. Openingstijden: do t/ 
m zo 13-17.30 uur.
Rik Ritchey, werken op papier, Ipomal 
Galerij v.o.f., Kerkberg 2, Landgraaf, 
29 april t/m 27 mei. Openingstijden: do 
t/m zo van 13-17 uur.
Peter van den Hurk, Cor Knops, olie
verfschilderijen. Kunstcentrum Sime- 
ra, Bogaardenstraat 40B, Maastricht, 
11 mei t/m 16 juni. Openingstijden: di V 
mza 13.30-18 uur.
Tietsia Eggen e.a., Galerie de Sau
veur, Dorpstraat 19-21, Ulestraten, 12 
mei t/m 18 juni. Openingstijden: do t/m 
zo 14-17 uur.
Giulianan Archesa, olienverven, Ga
lerie Felix, Wycker Brugstraat 16, 
Maastricht, 5 mei t/m 28 mei. Opening
stijden: ma t/m za op winkeltijden.

Film

Sam Parabirslngh e.a„ kleuretsen, 
Galerie Hof van Oensel, Haagstraat 5, 
Schimmert, 12 mei t/m 18 juni. Open
ingstijden: 14-17 uur.
Leo Vroegindeweij, foto’s, Galerie In 
Sito, Aylvalaan 10, Maastricht, 28 april 
t/m 26 mei. Openingstijden: wo t/m za 
14-18 uur.
Eindexamenkandidaten grafische- 
publiciteits-ilustratieve vormgeving. 
Gouvernement, 16 t/m 23 mei. Open
ingstijden: werkdagen 9-17 uur.
Theo Wittering, schilderijen, Rob van 
de Werdt, werken, P.A.K., Vrijthof 29 
(1e etage), 12 t/m 10 juni. Openingstij
den: wo t/m vr 13-18 uur.

Speelweek 11 t/m 17 mei

Filmhuis Lumière, Bogaardenstraat 40b

Vincent, 20.00 uur
Biecht, 21.00 uur, 16 mei: Pantser
kruiser Potemkin

Mabi, Kleine Gracht 24a

Look who’s talking, vrt/m zo om 14.30,
18.30 en 21.00 uur. Ma, di, do om 21.00 
uur. Wo om 14.30 + 21.00 uur.
Young Einstein, vr t/m zo 14.30 +
18.30 uur.
Bom on the fourth of July, dag. om 
21.15 uur.
She Devil, vr t/m zo 14.30, 18.45 en
21.30 uur. Ma, di, do om 21.30. Wo om
14.30 + 21.00 uur.

Cinema Palace, Wyckerbrugstr. 1

Turner and Hooch, dag. om 19.00 en
21.30 uur. Za, zo, wo om 15.00 uur.
Tango & Cash, dag. om 21.30 uur.
Koko Flanel, dag. 19.00 uur. Za, zo, 
wo om 15.00 uur.
War of the roses, dag. 18.30 uur.
Dead Poets Society, dag. 21.15 uur.
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Congres
Ieder die wel eens naar een conferentie 
is geweest herkent de volgende 
ervaring: ik was laatst in België om te 
spreken voor 2000 Vlaamse 
vroedvrouwen. De organisatie had mij 
ondergebrachf in ‘Hotel Royal Astoria’ 
(toen ik dat hoorde dacht ik nog ‘allee, 
waarom eigenlijk niet gelijk Hotel 
Super-Astoria Waldorf GTL-de-Luxe 
turbo-injectie 16 valve quattro?’). 
Zoals dat bij sommige conferenties 
gaat -en het ligt niet aleen aan de 
Belgen, want ik maakte soortgelijks 
mee in Madrid en Toronto- was het 
een rommelzootje.
Om te beginnen dat turbo-hotel met 
die luxe naam: dat bleek verdorie 
midden in de hoerenbuurt te liggen! 
Nu heb ik op zich weinig met hoeren, 
maar de clientele ligt me wél wat 
zwaarder op de maag. Ik had dan ook 
nog geen stap buiten de deur gezet, op 
zoek naar een aardig restaurant, of er 
viel me een dronkelap om de hals. 
Amaai! In een reflex tikten ook de 
dames op hun rood-en-paars- 
beschenen winkelpuien wanneer ik 
passeerde. Als ik gebaarde weinig 
interesse te hebben gingen ze 
eenvoudigweg voort borst & jarretel te 
strelen. Leuk beroep, maar van die 
zelftoegebrachte intimiteiten zou ik al 
na drie minuten op tilt staan...
Ik kwam terecht in een wat viezige 
pizzeria waar een fikse clan van Cosa 
Nostra net besloten had de luiken toe 
te werpen. Ik mocht er nog in; de 
mafia is tenslotte wel gevoelig voor 
hoogblond haar en voluptueuze 
welvingen. Men schotelde mij een 
vettige Pizza a la Salmonella voor. 
Eenmaal terug in hotel verzeilde ik in 
de bar. Ik was de enige gast, dus de 
nachtportier (annex barman, annex 
stofzuiger, annex uitsmijter, annex 
toiletjuffrouw) had een uitgelezen kans 
nu eens zijn frustraties bot te vieren op 
een argeloze voorbijgangster.
Een vette Vlaamse monoloog ontspon 
zich; over hoe Oostendse piraten onze 
nationale held M. de Ruyter gekelderd 
hadden na zijn triomftocht naar 
Chatham; hoe de Rode Duivels zich 
aan het herstellen waren; hoe twintig 
pilsjes per nacht een portier op de been 
houden; hoe Filipijnse meisjes genaaid 
dienen te worden.
Na ettelijke pilsjes zijnerzijds en twee 
kopjes thee mijnerzijds stortte ik mij te 
bedde. Ik moest al vroeg mijn lezing 
houden!
De volgende morgen vroeg vervoegde 
ik mij wat zenuwachtig (en dat hoort 
ook zo; anders wordt het nooit een 
mooie lezing) in het reusachtige 
congrespaleis. De vroedvrouwen 
waren nog bezig de zaak op te 
bouwen. Dat komt wel vaker voor, en 
ik moet zeggen dat uit improvisatie 
vaak de fraaiste zaken groeien. Zoniet 
in België.
Nog tijdens de inleiding door de 
voorzitter was men aan het prutsen met 
het dia-apparaat. Ik zag mijn dia’s op 
hun kop en onscherp op het scherm 
verschijnen. Ik vreesde het ergste. 
Welnu, die vrees werd bewaarheid. Ik 
moest naar een oud dametje op de 
derde rij ‘Volgende dia’ schreeuwen, 
wat erg hinderlijk is voor de voortgang 
van het betoog. Wat ergerlijker was, 
was het feit dat tijdens m’n voordracht 
de dia’s eensklaps op mijn voorhoofd 
werden geprojecteerd. Ik sjorde wat 
aan het spreekgestoelte om mij uit de 
weg te begeven (hilariteit!) maar het 
mocht niet baten: met keilbouten aan 
het toneel bevestigd. Half weggedoken 
achter het catheder deed ik dus mijn 
verhaal (giechelen!).
Na het stormachtig applaus begaf ik 
mij met een barstende koppijn 
huiswaarts.

*Eva*

(foto Belgian Dutch Philippines Caving Expedition)

Reizen naar een dieptepunt
“Je loopt en kruipt door ruimtes waar nog niet eerder een mens was,” zegt Hans 
Se verens, “dan word je heel voorzichtig, want elke steen kan op scherp liggen en elke 
onregelmatigheid in de vloer een diepe put. Een keer zijn we ook omgedraaid; we 
wisten dat er nog minstens tientallen meters gang zouden volgen, maar aan het 
plafond hingen grote plateaus waarvan niet te zien was hoe ze vastzaten. Zo instabiel 
dat een diepe zucht genoeg leek om verpletterd te worden. Dan denk je:,het is allemaal 
wel prachtig, maar ik ga wel een andere gang opzoeken. Op de Filippijnen was dat 
ook geen enkel probleem, want we kwamen daar terecht in een gigantische gatenka- 
as. Hooguit vijftien procent van de grotten die in ons doelgebied lagen, hebben we 
in kaart kunnen brengen. Toen was de tijd om.”

bericht uit Maastricht
De Belgian-Dutch Philippines Caving Expedition die deze winter werd ondernomen, 
telde zes Nederlanders, waaronder twee voormalige RL-studenten. Gerard Verhaegh 
(27, basisarts) ligt nu nog steeds op een Indonesisch strand, maar voor Hans Severens 
(26, gezondheidswetenschapper) volstond na vijf weken ondergronds een zes weken 
durende vakantie in Thailand. Eind februari keerde hij terug, om per 1 maart met zijn 
eerste baan te beginnen: assistent adviseur gezondheidszorg bij een grote verzeke
raar in Arnhem. Severens houdt zich bezig met de budgettering van gezondheidszor
ginstellingen. Van ontdekkingsreiziger tot cententeller?
“Ehm, de overgang was inderdaad wel groot. De tropische klok, dat wil zeggen de 
afwezigheid van een klok, beviel me wel. Als het licht wordt opstaan, eten en weg 
en ‘s avonds eten, de kaarten bij werken, ouwehoeren en naar bed. Dat is geen slecht 
leven. Op een kantoor gaat het iets anders.”
In september 1988 werd Hans gevraagd om deel uit te maken van de expeditie. Zijn 
ervaring - acht jaar speleologie met talloze vakanties en weekenden in de grotten en 
in 1987 een grote expeditie naar Turkije - kon de groep goed gebruiken. Het initiatief 
kwam uit België. Mare Mentens, de expeditieleider, getrouwd met een Filippijnse, 
liep een jaar met het idee rond, verzamelde vervolgens de nodige geologische en 
hydrologische gegevens en concludeerde dat er op de Filippijnen zeker gebieden 
waren met een uitstekende kans op (veel) grotten. De voorwaarde daarvoor is 
kalksteen aan de oppervlakte, voldoende begroeiing en voldoende regen. Dan zakt 
de regen door de humuslaag en lost - verzuurd door de vegetatie - de kalksteen op. 
Miniscule spleetjes kunnen het gevolg zijn, of tientallen meters brede en hoge zalen, 
verbonden door gangenstelsels. Het ligt er maar aan hoelang je wacht.
15 november 1989 arriveerden de eerste vijf Belgisch-Nederlandse expeditieleden 
met honderden kilo’s speleomateriaal op het vliegveld van Manilla. Vier namen 
meteen een binnenlandsevlucht naar Negros, één van de geselecteerde gebieden; 
Hans Severens bleef achter om het materiaal door de douane te loodsen.
“Eerste tegenvaller: dat duurde een week. Door combinatie van geruchten over 
couppogingen en kisten vol staal uit Nederland, waren de autoriteiten ervan over
tuigd dat er sprake was van militair materieel. Ook de Nederlandse ambassade dacht 
in eerste instantie dat wij revolutionairen waren. Maar op de 22ste kon ik uiteindelijk 
met het materiaal naar Negros.”
“Daar moesten we wachten op de tweede groep, die 2 december zou arriveren. We 
huurden een huisje, met de eerste levensbehoeften: een zolder groot genoeg om met 
z’n dertienen op te slapen, tafels om de kaarten te tekenen en stroom voor de 
draagbare computer.”
Tot ieders verrassing waren twee meisjes bij de huur inbegrepen: “Die wasten onze 
kleren en kookten voor ons. Echt waar. Elke dag hetzelfde, maar dat terzijde. Rijst, 
gebakken vis in tomatensaus, loempiaatjes en varkensvlees in blokjes, elke dag. 
Maar het was goed eten hoor.” Hans viel acht kilo af, dat schijnt erbij te horen in de
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tropen. “En een keer heeft iemand zijn speleokleren door die meisjes laten schoon
maken, maar toen heeft’ie enorm op z’n donder gehad van iedereen... want je 
speleospullen maak je zelf schoon, dat is de gewoonte. Verder is er geen misbruik 
gemaakt van de meisjes.”
Op 2 december was er geen tweede groep. Op de avond van hun aankomst in Manilla 
braken de gevechten uit tussen leger en opstandelingen. Het vliegveld werd gesloten 
en de acht speleologen konden zeven dagen geen kant op. Hans: “Wij, op Negros, 
wisten totaal niet wat er aan de hand was, communicatie was niet mogelijk met 
Manilla.”
Op 10 december 1989 kon de expeditie uiteindelijk van start gaan. De contacten die 
men inmiddels met de plaatselijke bevolking had gelegd, bleken van onschatbare 
waarde. “Je kunt anders rustig een half jaar rondlopen zonder ook maar één ingang 
te vinden. Maar de mensen in de dorpen kennen die plaatsen natuurlijk en brachten 
ons daar naartoe. Niet zondermeer trouwens, want er is telkens toch wel een gezond 
wantrouwen tegen een groep blanken die niets liever wil dan onder de grond kruipen, 
zonder bijvoorbeeld op zoek te zijn naar goud. Daarnaast hadden we ook weinig aan 
die mensen te bieden: één keer ontdekten we dat ze in een bergdorp tweehonderd 
dode geiten in een schacht hadden gegooid. Die waren aan een besmettelijke ziekte 
gestorven. Toen konden we wel het advies geven dat nooit meer te doen, want als er 
een ondergronds stroompje loopt, en dat loopt er altijd wel, wordt de watervoorzie
ning van de dorpen in het dal getroffen. Eer je daar achter komt, zijn er al doden 
gevallen. Maar dit soort gevallen waarin speleologie wat meer oplevert dan sportieve 
of wetenschappelijke prestaties, komen niet vaak voor.”
Negros, één van de 7100 Filippijnse eilanden (2000 zijn er bewoond), heeft de een 
oppervlakte van tweederde van Nederland. De literatuurstudie resulteerde in een 
viertal gebieden met zeer veel grotpotentie. Eén ervan is nu min of meer volledig in 
kaart gebracht. Het grote succes van de Belgian Dutch Philippines Caving Expedi
tion is het Odloman Cave System, genoemd naar het dorpje bij de ingang. De totale 
gemeten lengte aan gangen in het complex is 8900 meter, het langste stelsel van de 
Filippijnen.
Diep gaan de grotten niet op de Filippijnen. In de Franse Alpen of de Oeral zij” 
dieptes tot 1500 meter gemeten, maar de grotten op de Filippijnen zijn met maximaal 
130 meter diepe putten meer vergelijkbaar met die in de Ardennen. Severens over het 
type grotten: “De enorme breedte van gangen en zalen is kenmerkend voor grotten 
in de tropen. Dat komt door de ondergrondse waterstromen. Het is absoluut 
onmogelijk in de regentijd te grotten, het water is dan overal. In zalen van twintig 
meter hoog hebben we de kokosnoten in het plafond geklemd zien zitten.” 
Nog ongelukken gehad? “Nou, toch een aantal serieuze dodelijke pogingen. Mij” 
eerste leven gered, onder andere: we zwemmen een ondergronds meer over ! 
ongeveer dertig meter, en de jongen na mij begint te spartelen. Ik ben net op de kan' 
en denk eerst nog dat het een grap is. Ja, zulke grappen worden wel gemaakt, niet best 
hè. Maar als ‘ie voor de tweede keer onder water verdwijnt, zie ik die paniekblik 
Toen hebben we ‘m op de kant gesjord. Hij was heel zwaar beladen.”
“Een andere keer ontdekt een jongen, nadat hij uit een vijfentachtig meter diepe pu1 
is geklommen, dat het gebruikte koord voor de helft is doorgescheurd. De plastic 
koordbeschermer was verschoven en kalksteen is erg scherp. Dat soort bijna- 
ongelukken zet je wel aan het denken. Als er echt iets gebeurt, is het natuurlijk 
afgelopen met zo’n onderneming.”
De andere drie doelgebieden op Negros zijn niet bezocht. De tijd was er überhaupt 
niet, maar ook guerilla-activiteiten en toegangsverboden verhinderden een uitbrei' 
ding van de expeditie. “Maar ons territorium op Negros was groot genoeg. I” 
sommmige streken waren we de eerste westerlingen. Het is een hele ervaring om als 
eerste blanke een bergdorp binnen te wandelen. Ik kreeg tachtig kinderen achter me 
aan, ze drongen tegen mijn benen en voelde aan mijn onderarmen, want ze hadde” 
nog nooit een mens gezien met haren op zo’n gekke plaats.”

Geert Dekker
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